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طریق  از  نوین،  دامپزشکی  گذاشتن  بنیان  آغاز  گفت:  کشاورزی  جهاد  وزیر  معاون   
ایجاد مرکز بیماری های منتقله دامی  بازمهندسی فرایندها و ماموریت های سازمان و 

ممکن می شود.
»مجتبی نوروزی« در آیین افتتاح بیست و یکمین کنگره دامپزشکی ایران افزود: از سال 
۱۹۹۶ میلادی به این سو امنیت غذایی و ایمنی غذایی نزد سران بسیاری از کشورهای 
عضو سازمان ملل متحد به عنوان مهمترین مولفه هزاره سوم که عموم مردم به صورت 
پایدار به غذای سالم و بهداشتی فاقد هرگونه آلودگی انگلی دسترسی داشته باشند، مطرح 

شد.
رئیس سازمان دامپزشکی کشور با بیان اینکه از آن مقطع زمانی مقرر شده بود تا سال 
۲۰۱۵ تعداد گرسنگان به نصف کاهش یابد، گفت: بر اساس ارزیابی فائو روند گرسنگی رو 
به افزایش است و هم اکنون یک میلیارد نفر با درآمد یک دلار در روز در حال گذراندن 

عمر هستند.
وی در تشریح چالش های کنونی تهدیدکننده امنیت و ایمنی غذایی در جهان، به افزایش 
جمعیت و رشد کشورهای در حال توسعه که به رشد تقاضای غذا طی یک دهه آینده 
منجر خواهد شد اشاره کرد و افزود: گسترش شهرسازی و تغییر غذایی در کشورهای 
در حال توسعه، افزایش تقاضا با توجه به محدودیت شدید منابع آبی و سایر مخاطرات 
تغییرات اقلیمی نیز از عوامل تهدیدکننده ای است که باید با کشف راهکارهای جدید 
و تقویت منابع انسانی به دنبال پیشگیری از تشدید ناامنی غذایی و حتا نجات تمام 

گرسنگان بود.
نوروزی در ادامه سه چالش عمده غذایی در جهان را در افزایش گرسنگی در جهان، عدم 
تعادل در رژیم غذایی روزانه و چالش های تولید متأثر از فرسایش خاک، کمبود آب و 
تهدیدات زیست محیطی جمع بندی کرد و گفت: با توجه به اینکه تهدیدات جدید ایمنی 
مواد غذایی به طور مداوم در حال ظهور است، تغییرات در محیط زیست و افزایش مقاومت 

میکروبی، امنیت غذایی و ایمنی غذایی پایدار را تهدید می کند.
رئیس سازمان دامپزشکی کشور با اشاره به برخی عوامل تأثیرگذار دیگر مانند افزایش سفر 
در جهان و پیامدهای زیست محیطی این مسأله اظهار کرد: رشد مصرف نابجا و غیرضروری 
آنتی بیوتیک ها و اثرات منفی آن در بروز روند درمان و شیوع سایر ناهنجاری ها؛ وقوع انواع 
سیل های مهلک نابهنگام مثل آنچه در سال ۲۰۱۰ در پاکستان تا سال های اخیر رخ داد؛ 
آتش سوزیهای مخرب در روسیه آمریکا و اروپا از دیگر تهدیدات امنیت غذایی و ایمنی 

غذایی است که گویای انتظار بروز آثار سوء دیگر تغییرات اقلیمی خواهد بود.
نوروزی در ادامه به تدبیر درست سازمان های زیر مجموعه سازمان ملل متحد در رویکرد 
جدید که سلامت واحد) one health( است اشاره کرد و گفت: در واقع با این رویکرد 
سلامت واحد؛ سلامتی اکوسیستم، انسان و دام به یکدیگر کاملا مرتبط است و غفلت از 

هر کدام از این سه باعث بروز انواع بیماری های نوپدید و بازپدید است.
وی با ابراز امیدواری از اینکه کنگره های دامپزشکی موقعیت بسیار مغتنمی برای استفاده 
از دانش و مطالعات و تجربیات و انرژی دانشجویان و اساتید و محققان دامپزشکی در 
بررسی راهکارهای کمک کننده به تحقق امنیت غذایی و ایمنی غذایی پایدار است فراهم 
سازد افزود: کما اینکه در همین جا باید تأکید کنم که اگر موفقیت هایی در حوزه سلامت 

و بهداشت ملی رخ داده، این دستاوردها حاصل یافته های تحقیقاتی و علمی شماست.

هفته نامه اجتماعی- فرهنگی- اقتصادی

دکتر رئیسی : ضرورت توجه به شناسایی 
 و تقویت کارگران نخبه و نخبگی 

در جامعه کارگری

مخبر در نشست اجرای سند تحول بنیادین آموزش و پرورش :

هزینه  در آموزش و پرورش سرمایه گذاری است
ــرورش را  ــوزش و پ ــه  در آم ــوع هزین ــر ن ــور ه ــاون اول رئیس جمه  مع
ســرمایه گذاری دانســت و از وزیــر خواســت گــزارش جامــع و دقیقــی از 
ــا  ــدگان از تحصیــل تدویــن شــود و آیین نامه هــای مرتبــط ب آمــار بازمان
انســداد بی ســوادی هــر چــه ســریع تــر نهایــی و ســند تحــول بنیادیــن 

آمــوزش و پــرورش وارد مرحلــه اجــرا شــود.
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 نخستین آیین نامه اجرایی سند تحول

 آموزش و پرورش بعد از ۱۲ سال 

4تصویب شد

جشنواره معماری فجر به جلوه های 
بصری و صورت بندی شهرها کمک می کند
7

ساخت  ایستگاه  مترو  بازارک  
رباط کریم  کلید  خورد

سخنگوی دولت: الگوی توسعه کشور 

به دست معلمان انسان ساز است

2

 پیشنهاد ایران به بانک توسعه اسلامی

 برای تأمین مالی با نرخ ترجیحی تأیید شد

3

وزیر ورزش:
  تغییر نام باشگاه استقلال

 باید با طی مراحل قانونی انجام شود

6

استان ها 5

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی خبر داد؛

برگزاری جشنواره تئاتراستان تهران در رباط کریم

ــران  ــتان ته ــاد اســلامی اس ــگ و ارش ــرکل فرهن  مدی
ــه  ــن اســتان ب ــر ای ــت: جشــنواره اردیبهشــت تئات گف
ــت  ــان اردیبهش ــم پای ــاط کری ــتان رب ــی شهرس میزبان

ــاه برگــزار خواهــد شــد. م 8 2

رئیس  و  شهرسازی  و  راه  وزیر   
همکاری های  مشترک  کمیسیون 
گفت:  امارات  و  ایران  اقتصادی 
عربی  متحده  امارات  و  ایران 
کریدور  مسیر  در  برجسته  نقشی 
شمال- جنوب دارند و با تصمیمات 
راهبردی می توانند نقش بی بدیلی 
را در دستیابی به بازارهای شمال و 

جنوب برای خود رقم بزنند.
نشست  در  بذرپاش«  »مهرداد 
همکاری های  مشترک  کمیسیون 
که  امارات  و  ایران  اقتصادی 
ابراز  با  شد،  برگزار  ابوظبی  در 
نشست  این  برگزاری  از  خرسندی 
بعد از ۱۰ سال گفت: امیدواریم که 
این نشست سرآغازی بر رشد روابط 

اقتصادی دو کشور باشد.
وزیر راه و شهرسازی با بیان این که 
سیاست خارجی جمهوری اسلامی 
با  روابط  توسعه  بر  مبتنی  ایران 
گفت:  است،  همسایه  کشورهای 
کشور امارات در این سیاست نقش 

ویژه و برجسته ای دارد.
بذرپاش در ادامه با اشاره به حجم 
مبادلات تجاری بیش از ۲۷ میلیارد 
دلاری ایران و امارات، توضیح داد: 
این که امارات در رتبه دوم شرکای 
امارات  دارد،  قرار  ایران  تجاری 
برای  راهبردی  شریک  یک  به  را 
تبدیل  ایران  اسلامی  جمهوری 

کرده است.
با  ایران  رو  این  از  داد:  ادامه  وی 
بدخواهان،  سنگ اندازی های  وجود 
برای گسترش  را  هیچ محدودیتی 

تجارت  توسعه  و  کشور  دو  روابط 
مشترک قائل نیست.

ادامه  در  شهرسازی  و  راه  وزیر 
و  ایران  کشورهای  داد:  توضیح 
مسیر  در  برجسته  نقشی  امارات 
و  دارند  جنوب   - شمال  کریدور 
می توانند  راهبردی  تصمیمات  با 
به  نقش بی بدیلی را در دستیابی 
بازارهای شمال و جنوب برای خود 

رقم بزنند.
به  دسترسی  داد:  ادامه  بذرپاش 
بازارهای روسیه و کشورهای آسیای 
برعکس  و  ایران  طریق  از  میانه 
جنوب،  بازارهای  به  دسترسی 
را  خوبی  بسیار  فرصت  می تواند 
برای توسعه روابط ترانزیتی بین دو 

کشور ایجاد کند.
شهرسازی،  و  راه  وزیر  گفته  به 
توانمندی های  بعدی  موضوع 
و  ایران  اسلامی  جمهوری 
در  دانش بنیان  شرکت های 
زمینه  در  به ویژه  و  نو  فناوری های 
می تواند  که  است  مصنوعی  هوش 
زمینه ای مهم برای همکاری بین 

دو کشور باشد.
اشاره  با  شهرسازی  و  راه  وزیر 
فرایندهای  تسهیل  ضرورت  به 
گفت:  کشور  دو  بین  حمل ونقل 
زیرساخت های فرایند تجارت مانند 
گمرکی  تشریفات  و  حمل ونقل 
درگیر  را  تجار  که  است  موضوعی 
قابل  اقدامات  وجود  با  و  کرده 
تجارت  و  شده  انجام  که  توجهی 
بین دو کشور را به ۲۷ میلیارد دلار 

تصمیماتی  اتخاذ  ضرورت  رسانده، 
زمینه  این  در  سازنده  و  شجاعانه 

احساس می شود.
حاضر  حال  در  داد:  ادامه  بذرپاش 
حمل کالا بر اساس رویه کنوانسیون 
تیر از مبدا امارات متحده عربی به 
مقصد ترکیه از طریق بندر شهید 
باهنر و گمرک خروجی بازرگان با 
هدف اجرایی سازی این کنوانسیون 
از طریق گمرکات دریایی و توسعه 

ترانزیت دو کشور در جریان است.
رفع  ضرورت  به  اشاره  با  وی 
در  شده  ایجاد  محدودیت های 
بازرسی ها و ترخیص کالاها، به ویژه 
کالاهای فاسدشدنی و قرنطینه ای و 
بندری  و  اداری  تشریفات  تسهیل 
باید  گفت:  بنادر،  در  لجستیکی  و 
تشریفات  این  کاهش  راستای  در 
افزایش  باعث  که  غیرضروری 
کاهش  و  کشور  دو  بین  صادرات 
گام  می شود،  امر  این  هزینه های 

برداشت.
ادامه داد:  شهرسازی  و  راه  وزیر 
و  هوایی  فعالیت های  حوزه  در 
شرکت های هواپیمایی پرواز حدود 
حجم  گواه  هفته،  در  پرواز   ۳۲۰
فعالیت های اقتصادی و گردشگری 
بین دو کشور است و امیدواریم در 
جاده  و  بندری  فعالیت های  حوزه 
ای نیز هر چه سریع تر به افق های 

تعریف شده دسترسی پیدا کنیم.
مشترک  کمیسیون  رئیس 
و  ایران  اقتصادی  همکاری های 
رفع  موضوع  کرد:  تاکید  امارات 

افتتاح  جمله  از  بانکی  مشکلات 
و  حقیقی  اشخاص  برای  حساب 
تجار ایرانی و تسهیل خدمات بانکی 
تجاری  فعالین  راه  سر  بر  که  نیز 
دارد،  قرار  کشور  دو  اقتصادی  و 
باید یکی از زمینه های مورد بحث 

طرفین باشد.
نشست های  در  گفت:  وی 
هیئت  نیز  مقدماتی  و  کارشناسی 
ایرانی و اماراتی توافقات خوبی بین 
بخش های  و  شرکت ها  و  طرف ها 

دولتی ایجاد شده است.
بذرپاش همچنین در خاتمه با تاکید 
همکاری های  توسعه  ضرورت  بر 
گفت:  کشور  دو  بین  انرژی  بخش 
زمینه  در  همکاری ها  نیز  پیش تر 
انرژی مورد تاکید قرار داشت و در 
از  یکی  عنوان  به  نیز  اجلاس  این 
اهداف مهم تعیین شده که نیازمند 
بخش  این  در  جدی  تصمیماتی 

است.
مشترک  سرمایه گذاری  صندوق 

ایران و امارات تشکیل شود
رئیس  و  شهرسازی  و  راه  وزیر   
همکاری های  مشترک  کمیسیون 
امارت  و  ایران  اقتصادی 
صندوق  تشکیل  عربی،  متحده 
دو  بین  مشترک  سرمایه گذاری 

کشور را لازم و مهم برشمرد.
مهرداد بذرپاش در سخنرانی خود 
اظهار  ابوظبی  بازرگانی  اتاق  در 
و  سوابق  امارات  و  ایران  داشت: 
پیشینه و روابط اقتصادی و تجاری 
میلیارد   ۲۷ حجم  و  دارند  دیرینه 
دلار مراودات تجاری نشانه از عمیق 

بودن این روابط است.
شریک  دومین  امارات  افزود:  وی 
تجاری بعد از چین است؛ اتاق های 
نقش  اقتصادی  فعالین  و  بازرگانی 
ویژه ای در این روابط دارند، اما آنها 
باید شجاعت لازم را داشته باشند و 

البته باید حمایت هم شوند.
و  سرزمین  ایران  گفت:  بذرپاش 
نظیر  بی  کریدور  و  ترانزیت  قطب 
شمال - جنوب است و اگر امارات 
لجستیکی  بنادر  و  فرصت  این  از 
بنادر  در  و  کند  استفاده  ایران 
جدید سرمایه گذاری کرده و آنها را 
توسعه دهد، به طور قطع اقتصادش 
رشد بیشتری کرده و به راحتی به 

اوراسیا دسترسی پیدا می کند.

فرصت ایران و امارات برای دستیابی به بازارهای شمال و جنوب و رونق ترانزیت  دامپزشکی نوین با بازمهندسی فرایندها و ایجاد 
مرکز بیماری های منتقله بنیان نهاده می شود

 ۷۰ از  بیش  امسال  گفت:  ایران  دریانوردی  و  بنادر  سازمان  مدیرعامل   
هزار میلیارد تومان پروژه دولتی و بیش از ۱۵۰ هزار میلیارد تومان پروژه 
بخش خصوصی در بنادر کشور در دست اجرا و اقدام داریم که باید مطابق 

برنامه ریزی انجام شود.
 علی اکبر صفایی در نشست ماهانه مدیران این سازمان با بیان اینکه در 
حوزه توسعه دریامحور مقرر شد تا وزارتخانه های مربوطه به جای ساختار 
محوری، پروژه محور عمل کنند، تاکید کرد: اصل برنامه محوری، رویکرد 
درستی است و سبب رشد اقتصاد کشور از حوزه دریا و افزایش اشتغال و 

رفاه مردم خواهد شد.
با  تولید  جهش  شعار  به  اشاره  با  بنادرودریانوردی  سازمان  مدیرعامل 
مشارکت مردم تاکید کرد: به موازات واگذاری فعالیت های بندری و دریایی 
به بخش خصوصی و مردم که طی سال های گذشته انجام شده و پیگیری 
می شود، از مدیران بنادر خواست تقویت و حمایت از تعاونی های دریایی 

و بندری کشور در دستور کار دهند.
در سال جاری،  دریانوردی  و  بنادر  بودجه سازمان  ابلاغ  به  اشاره  با  وی 
اجرایی  ضوابط  و  بودجه  هستند  موظف  مدیران  همه  کرد:  خاطرنشان 
بودجه در سال ۱۴۰۳ را مطالعه کنند و هرگز خلاف این ضوابط حرکت 

نکنند.
وی در ادامه تعاونی ها را نماد حضور و مشارکت مردم در اقتصاد دانست و 
گفت: رویکرد حمایت و تقویت تعاونی های دریایی و بندری باید گسترش 

یابد.
برای  بنادرودریانوردی  سازمان  دریایی  معاونت  از  قدردانی  با  صفایی 
به  نزدیک  انجام  و  دریایی  نوروزی  مسافرت های  مدیریت  و  برنامه ریزی 
اعلام کرد:  و صدمه جدی،  بدون هیچ حادثه  دریایی  نفر سفر  میلیون   ۶
عملیات ساخت ۳۰ فروند شناور مسافری برای تجهیز و نوسازی ناوگان 

مسافری کشور، در سه ماه  آینده آغاز شود.
طرح توسعه بنادر مسافری هرمز و شهید حقانی در دستور کار

معاون وزیر راه و شهرسازی با اشاره به ضرورت ساماندهی بندر مسافری 
هرمز در استان هرمزگان، اظهار داشت: با اتمام پروژه مطالعات لازم است 
در سال جدید طرح توسعه بنادر مسافری هرمز و شهید حقانی در دستور 

کار اجرایی قرار گیرد.
مشارکت فعال مدیران برای رفع مشکلات پروژه های استراتژیک

در  دریانوردی  و  بنادر  سازمان  استراتژیک  پروژه های  به  اشاره  با  صفایی 
پروژه های  مشکلات  رفع  هدف  با  باید  مدیران  کرد:  تاکید  جاری،  سال 
بنادر  های  پروژه  از  بیشتری  میدانی  بازدیدهای  و  سرکشی  استراتژیک، 

داشته باشند.

۲۲۰ هزار میلیارد تومان پروژه در بنادر کشور 
در دستور کار است
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رشد  الگوی  گفت:  دولت  سخنگوی 
معلمان  دست  به  کشور  توسعه  و 
توسط  ایران  آینده  و  است  انسان ساز 

این معلمان ساخته می شود.
علی بهادری جهرمی در آیین نکوداشت 
اصفهان  گلپایگان  در  که  معلم  روز 
برگزار شد، افزود: اینکه مملکت ما در 
آینده به چه سمتی خواهد رفت را شما 
الگوی  زیرا  می کنید،  معلمان مشخص 
فرهنگ،  اقتصاد،  در  توسعه  و  رشد 
ساعات  همه  در  و  سیاست  تاریخ، 
زندگی به دست شما معلمانی است که 

به میدان آمده تا انسان بسازید.
دارد  یقین  سیزدهم  دولت  افزود:  وی 
است  پرورش  و  آموزش  با  اولویت  که 
بر همین اساس بیشترین میزان توجه 
معلم  تربیت  به  را  اختصاص سهمیه  و 

اختصاص داده است.
میزان  کرد:  تصریح  دولت  سخنگوی 
باسوادی ما پیش از انقلاب ۳۷ درصد 
میانگین  و  درصد   ۲۵ ما  بانوان  در  و 
نرخ  اکنون  اما  بود.  درصد   ۷۰ جهانی 
میانگین  از  و  درصد   ۹۷ ما  باسوادی 

جهانی بیشتر است.
دنیای  داشت:  بیان  جهرمی  بهادری 
هوش  پرورش  و  آموزش  جدید 
این  معلم  و  است  ظرافت  و  مصنوعی 
باشد  زمان  از  عقب تر  نمی تواند  نسل 
عین  در  و  جلوتر  گام  چند  باید  بلکه 
حال اخلاقمداری و مشارکت را آموزش 

دهد.
وی بیان کرد: در وصف اهمیت معلمی 
همین بس که خدای رحمان و رحیم 
منت  انسان  به  دادن  معلم  نعمت  در 

گذاشته است.
الگوی  کرد:  اضافه  جهرمی  بهادری 
مبتنی  ما  اسلامی  نظام  در  توسعه 
در  تنها  نه  و  است  تزکیه  و  تربیت  بر 
عرصه معلمی و آموزش و پرورش بلکه 
در همه عرصه ها، حتی عرصه نظامی 
متفاوت  اسلامی  ایران  رشد  و  توسعه 

است.
غرب  نظامی  الگوی  داشت:  بیان  وی 
وحشیانه  حمله  در  روزها  این  را 
و  زن  کشتار  و  غزه  به  صهیونیست ها 
اما  بینیم.  می  داریم  بیمار  و  کودک 
جنس رشد نظامی ما با سایر نقاط در 
تعارض و از انسانیت دفاع می کند و این 

نماد اخلاق است.
صادق  وعده  عملیات  به  اشاره  با  وی 
بیان کرد: عملیات نظامی ایران صد در 
آفرین، رسمی و دیپلماتیک  صد غرور 
قدرتهای  همه  که  است  حالی  در  بود. 
نظامی جهانی دست به دست هم داده 
بودند که از این رژیم تا به دندان مسلح 
در برابر ایران دفاع کنند، اما کشور ما با 
آمادگی کامل از منظر اخلاقی و نظامی 
آمیز  موفقیت  عین  در  و  کرد  اقدام 
غیرنظامیان  از  کسی  عملیات  بودن 

آسیب ندید.
کشور  تجاری  تراز  دولت:  سخنگوی 

بدون نفت مثبت شد
سخنگوی  جهرمی«  بهادری  »علی 
درصدی   ۴۸ رشد  به  اشاره  با  دولت، 
فروردین  در  کشور  خارجی  تجارت 
در  تجاری  تراز  که  کرد  اعلام  امسال، 
این ماه، حتی بدون احتساب نفت نیز 

مثبت بوده است.
سخنگو و دبیر هیأت دولت با اشاره به 
ماه  در  کشور  خارجی  تجارت  افزایش 
گذشته، تصریح کرد: بر اساس گزارش 
کشور  خارجی  تجارت  ایران،  گمرک 
 ۴۸ رشدی  با   ۱۴۰۳ ماه  فروردین   در 
سال  مشابه  مدت  به  نسبت  درصدی 
قبل، به رقم ۱۰ میلیارد و ۴۲۰ میلیون 

دلار رسید.
بهادری جهرمی اضافه کرد: تراز تجاری 
عمده ای  بخش  که  ماه  فروردین  در 
آغاز  به  توجه  ]با  ما  کشور  در  آن  از 
سال جدید[ تعطیل است، حتی بدون 

احتساب نفت نیز مثبت شد.
)مجموع  کشور  خارجی  تجارت   
نفت  احتساب  با  واردات(  و  صادرات 
فنی  خدمات  گازی،  میعانات  خام، 
مهندسی و برق در فروردین ماه سال 
جاری با ۴۷.۶۳ درصد افزایش به رقم 
۱۰ میلیارد و ۴۲۰ میلیون دلار رسید.

از مجموع صادرات و واردات کشور، ۷ 
میلیارد و ۶۸۰ میلیون دلار به صادرات 
و ۲ میلیارد و ۷۴۰ میلیون دلار آن به 

واردات اختصاص داشت.
فروردین  در  کشور  خارجی  تجارت 

امسال ۵۰ درصد رشد کرد
سخنگوی دولت گفت: تجارت خارجی 
با حدود  امسال  فروردین ماه  در  کشور 
۵۰ درصد رشد نسبت به فروردین سال 

قبل، به ۱۰.۴ میلیارد دلار رسید.
دبیر  و  سخنگو  جهرمی،  بهادری  علی 
دوروزه  سفر  جریان  در  دولت   هیأت 
خود به شهرستان گلپایگان، در نشست 
در  بخش خصوصی  منتخب  فعالان  با 
حوزه صنعت، معدن، مسکن، کشاورزی 
و اجتماعی شهرستان حضور پیدا کرد.

ساعت  چهار  که  حدود  جلسه  این  در 
به طول انجامید، نزدیک به ۲۰ نفر از 
فعالان مردمی بخش اقتصاد شهرستان 
بیان  به  دولت  سخنگوی  حضور  در 
مطالبات و نقطه نظرات خود پرداختند.

در این نشست همچنین معاون مسکن 
وزارت راه و شهرسازی، دبیر کمیسیون 
اقتصادی  معاون  دولت،  هیأت  مسکن 
گلپایگان،  فرماندار  اصفهان،  استاندار 
امام جمعه گلپایگان و جمعی دیگر از 

مقامات ملی و محلی حضور داشتند.
مسئولان  و  خصوصی  بخش  فعالان 
حضور  در  جلسه  این  در  شهرستان 
خود  مطالبات  دولت  سخنگوی 
درخصوص مسائل شهرستان گلپایگان 
معاون  ازجمله  حاضر  مسئولان  به  را 
و  کردند  مطرح  شهرسازی  و  راه  وزیر 
تصمیماتی مثبتی جهت افزایش تولید 
های  بخش  مشارکت  موانع  رفع  و 

مردمی در این عرصه اتخاذ شد.
دبیر هیأت دولت در پایان این جلسه با 
اشاره به ثمرات این جلسه و تصمیمات 
اینکه  گفت:  آن،  در  اتخاذشده  مثبت 
که  کردند  امر  ما  به  انقلاب  رهبر 
داشته  مردم  مشارکت  با  تولید  جهش 
برگزاری  از روش های آن  باشیم، یکی 
چنین جلساتی است که فعالان بخش 
مسئولان  و  ملی  مسئولان  خصوصی، 
داشته  حضور  زمان  هم  شهرستان 
امور  برای  مشترکی  چاره  تا  باشند 
حل  را  مشکلات  هم  با  و  بیاندیشیم 

کنیم.
اینجا  در  دولت  اینکه  بیان  با  وی 
اظهار  دارد،  را  زمین  واگذاری  امکان 
دارد: شرط اینکه این طرح موفق شود 
به  همین طور  بخش  هر  که  است  این 
توانمندی و آورده خودش برای پیشبرد 
برنامه بیاندیشد و به میدان بیاید. اگر 
بخش های دیگر مانند شهرداری، بخش 
خصوصی و سایر نهادها نیز پا به میدان 

تنها مشکل مسکن مرتفع  نه  بگذارند، 
جهش  کلان  سطح  در  بلکه  می گردد، 
با مشارکت مردم حاصل  تولید مدنظر 

می شود.
سخنگوی دولت خاطرنشان کرد: کلید 
حل مشکلات در دست خودمان است. 
حتی در مسائلی که مشکل از بیرون به 
ما تحمیل می شود، خودمان می توانیم 
امر  این  برای  و  کنیم  حل  را  مسائل 
نیازمند هم فکری و همدلی با جلسات 

این چنینی هستیم.
افزایش  درخصوص  جهرمی  بهادری 
منابع  تأمین  و  کشور  خارجی  تجارت 
تجارت  تأکید کرد: مجموع  ارزی لازم 
 ۱۰.۴  ،۱۴۰۳ فروردین  در  خارجی 
میلیارد دلار بوده است که نزدیک ۵۰ 
بوده   ۱۴۰۲ فروردین  از  بیشتر  درصد 
است. بنابراین مشکلی در تأمین منابع 

ارزی نداریم.
سال  در  ایران  خارجی  تجارت  حجم 

قبل ۱۴۰ میلیارد دلار بود
تجارت  گفت: حجم  دولت  سخنگوی   
از  بیش  قبل  سال  در  ایران  خارجی 

۱۴۰ میلیارد دلار بود.
با  نشست  در  جهرمی  بهادری  علی   
گلپایگان  شهرستان  اقتصادی  فعالان 
ایران  خارجی  تجارت  افزود:  همچنین 
در فروردین سال جاری ۱۰.۴ میلیارد 
دلار بود که نسبت به مدت مشابه سال 

قبل ۵۰ درصد افزایش یافته است.
ما  ارزی  منابع  اینکه حال  بیان  با  وی 
مشکلات  ما  کرد:  تصریح  است  خوب 
ارزی و دیگر معضلات جاری را می دانیم 
تعادل  اما مجبوریم در شرایط تحریم، 

ارزی را برقرار کنیم.
اینکه  به  اشاره  با  دولت  سخنگوی 
صورت  به  ارز  نرخ  نوسانات  بر  نظارت 
جدی دنبال می شود، خاطرنشان کرد: 
نگاه دولت هدایت منابع ارزی به سوی 

موارد مهم و اولویت هاست.
دولت  این  افزود:  جهرمی  بهادری 
را  تمام  نیمه  تکمیل طرح های  نهضت 
بندی  اولویت  اساس  بر  اما  کرد،  آغاز 

پیش می رود.
وی درباره نظارت بر نظام بانکی گفت: 
سال گذشته سه موسسه مالی اعتباری 
بزرگ را منحل کردیم بدون اینکه هیچ 

مشکل اقتصادی و اجتماعی رخ دهد.
دولت  این  داد:  ادامه  دولت  سخنگوی 
وقتی  و  است  تصمیم  و  اراده  اهل 
می کند  عمل  آن  می گیردبه  تصمیمی 

و اهل شعار و وعده نیست.
درصدد  کرد:  تصریح  جهرمی  بهادری 
سمت  به  را  بانکی  منابع  که  هستیم 
مسکن  و  تولید  مانند  مولد  اقدامات 
در  دیگر  سوی  از  و  دهیم  سوق 
فرزندآوری  مانند  تکلیفی  بخش های 

نیز از آن بهره مند شویم.
سابق  نرخ  بانکی  سود  نرخ  گفت:  وی 
تولید  تورم  نرخ  دیگر  طرف  از  است 
کننده که در ابتدای دولت ۱۰۳ درصد 

بود الان به ۲۳ درصد رسیده است.
با بیان اینکه در دهه  سخنگوی دولت 

از دست رفت،  ها  بسیاری فرصت   ۹۰
مباحث  به  تنها  موضوع  این  گفت: 
اقتصادی محدود نبوده است و در دیگر 
نیز  اجتماعی  و  فرهنگی  مانند  موارد 

کاستی داشتیم.
مورد  در  همچنین  جهرمی  بهادری 
داشت:  اظهار  مدارس  در  شیر  توزیع 
بودجه  قانون  در  پارسال  موضوع  این 
آن  برای  کردیم  سعی  امسال  اما  نبود 

ردیف بودجه تعریف کنیم.
تشریح مصوبات جلسه هیات وزیران از 

زبان سخنگوی دولت
سخنگوی دولت مصوبات جلسه هیات 
مخبر  محمد  ریاست  به  که  را  وزیران 
معاون اول رییس جمهور به دلیل سفر 
تشکیل  سریلانکا  به  رییسی  الله  آیت 

شد را تشریح کرد.
سخنگوی  جهرمی«  بهادری  »علی 
دولت  هیات  جلسه  حاشیه  در  دولت 
سالروز  تسلیت  با  خبرنگاران  جمع  در 
وفات حضرت عبدالعظیم حسنی گفت: 
به  توجه  با  وزیران  هیات  امروز  جلسه 
اینکه رئیس جمهور در سفر سریلانکا 
و  اول  ریاست معاون  به  به سر می برد 
با حضور وزرا تشکیل شد. هم مباحث 
اجرایی و موضوعات جاری مورد بحث 
مصوباتی  هم  و  گرفت  قرار  بررسی  و 
مصوبات  این  از  برخی  به  که  داشت 

اشاره می کنم.
منظور  به  کرد:  بیان  ادامه  در  وی 
تعزیرات  قانون  بازار،  بر  موثرتر  نظارت 
اصلاحیه ای  لایحه  روی  حکومتی 
وزارت دادگستری ارائه کرده بود که در 
مورد  مفصل  دولت  حقوقی  کمیسیون 
بحث و بررسی قرار گرفته بود و امروز 
این  با  فوریت  دو  قید  با  وزیران  هیات 
مجلس  برای  که  کرد  موافقت  لایحه 
شورای اسلامی ارسال شود تا هم بتواند 
تعزیرات  سازمان  رسیدگی  فرایندهای 
هم  و  کند  بخشی  را سرعت  حکومتی 
بتواند ضمانت اجراهای محکومیت ها و 
مجازات های سازمان تعزیرات حکومتی 
را تقویت کند و نظارت بسیار موثرتری 
فروشی  گًران  احیانا  که  مواردی  بر 
جرایم  و  تخلفات  موارد  و  احتکار  و 

تعزیراتی است را داشته باشد.
کرد:  نشان  خاطر  دولت  سخنگوی 
وزیران  هیات  امروز  مصوبات  دیگر  از 
موافقت با پیشنهاد بانک مرکزی است 
تا سهمیه ایران در صندوق بین المللی 
حق  و  امتیاز  حق  و  یابد  افزایش  پول 

رأی ایران حفظ شود. 
بهادری جهرمی بیان کرد: پیش از این 
آیین نامه ای  پرورش،  و  آموزش  وزارت 
ارتقای مهارت آموزی در حوزه آموزش 
تکالیف  که  بود  کرده  ارائه  پرورش  و 
مختلف  دستگاه های  برای  متعددی 
از  هم  مناسبی  همدلی  و  داشت  دربر 
سوی بخش های مختلف دولت دریافت 
هیئت  در  امروز  آیین نامه  این  و  کرد 
با  امیدواریم  رسید.  تصویب  به  وزیران 
و  با صنعت  آموزش  ارتباط  اقدام،  این 

اشتغال هرچه بیشتر شود.

سخنگوی دولت: الگوی توسعه کشور به دست 
معلمان انسان ساز است
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دکتر رئیسی : ضرورت توجه به شناسایی و تقویت 
کارگران نخبه و نخبگی در جامعه کارگری

با وجود تحریم ها،  با کیفیت و متنوع در کشور  رئیس جمهور تولیدات 
مسئله  گفت:  و  دانست  امیدآفرینی  باعث  را  کاستی ها  برخی  و  فشارها 
امیدآفرینی به تعبیری ترجمان همان شعار ارزشمند »ما پای کار ایران 
ارزشمندتان  روحیه  با  که  است  محترم  و  عزیز  کارگران  شما  هستیم« 
ناکام گذاشتید در عرصه  را در عرصه های مختلف  همانطور که دشمن 

اقتصادی نیز ناکام گذاشتید و خواهید گذاشت.
پنجمین  و  سی  در  کارگر،  روز  با  هم زمان  رئیسی  ابراهیم  سید  دکتر 
تبریک  با  نمونه  از کارگران، گروه های کار و واحدهای  امتنان  جشنواره 
این روز به همه جامعه بزرگ و محترم کارگری کشور، برگزاری این مراسم 
پس از دیدار کارگران با رهبر معظم انقلاب را فرصتی مغتنم برای اطلاع و 
پیگیری از منویات و رهنمودهای ایشان نسبت به موضوع کار و کارگران و 

تلاش در جهت تمهید ساز و کارهای اجرای این رهنمودها دانست.
بزرگ که  این مراسم در کارخانه ای  برگزاری  به  اشاره  با  رئیس جمهور 
محصولاتی قابل عرضه برای بازارهای داخلی و خارجی دارد، محصولات 
تولید شده در این کارخانه را گواه توانایی و تلاش کارگران و مهندسان 
بزرگ  انجام کارهای  برای  توانمندی در کشور  نشان دهنده وجود  نیز  و 

دانست و گفت: البته نباید به همین میزان بسنده کرد.
دیگر  و  کارخانه  این  تولیدات  و  تلاش ها  دیگر  دستاورد  رئیسی  دکتر 
واحدهای تولیدی کشور را امیدآفرینی با وجود تحریم ها و فشارها و برخی 
کاستی ها توصیف کرد که همواره مورد تاکید رهبر معظم انقلاب اسلامی 
نیز بوده است و افزود: مسئله امیدآفرینی به تعبیری ترجمان همان شعار 
ارزشمند »ما پای کار ایران هستیم« شما کارگران عزیز و محترم است که 
با روحیه ارزشمندتان همانطور که دشمن را در عرصه های مختلف ناکام 

گذاشتید در عرصه اقتصادی نیز ناکام گذاشتید و خواهید گذاشت.
رئیس جمهور با تاکید بر ضرورت به عمل آمدن همه حمایت های حقوقی، 
ارتقای کیفی و کمی روزانه  از کار و کارگر در جهت  اجتماعی  و  مالی 
تولید اظهار داشت: ملت ایران و کارگران ما نشان داده اند که می توانند 
و  استانداردهای ضروری  از همه  آن  کیفیت  که  باشند  داشته  تولیداتی 
و  مهندسان  سریلانکا  به  ما  اخیر  سفر  در  چنانکه  باشد،  بالاتر  جهانی 
متخصصان سریلانکایی تاکید داشتند که کار متخصصان ایرانی در ساخت 
از نظر فناوری و علم پایه بودن کاملا به روز  سد و نیروگاه در آن کشور 
از  این سطح  با  بار در منطقه کاری  اولین  برای  بوده و  و حتی بی نظیر 

تکنولوژی اجرا شده است.
دکتر رئیسی با تجلیل از توانمندی ها و تلاش های کارگران و متخصصان 
ایرانی تصریح کرد: یکی از رهنمودهای رهبر معظم انقلاب شناسایی و 
این  تقویت کارگران نخبه کشور است. چنان که وزیر محترم کار گفت، 
وزارتخانه برنامه ای را برای شناسایی و حمایت از کارگران نخبه و نخبگی 
در جامعه کارگری و کشف و پرورش ایده هایی که در محیط کاری متولد 
شده اند اجرا کرده تا هم نخبگی در میان کارگران مورد حمایت و تشویق 
قرار گیرد و هم ایده های مفید خلق شده در این محیط تقویت شده و در 

مسیر اجرا قرار گیرند.
توجه به فرهنگ کار نکته مهم بعدی مطرح در سخنان رئیس جمهور بود 
که در توضیح آن خاطرنشان کرد: در دوران دفاع مقدس جامعه کارگری 
با تلاش ها و ایده های خلاقانه خود بسیاری از نیازهای جبهه ها را تامین و 
کشور را از بیگانگان بی نیاز کرد. امروز هم یک جنگ اقتصادی تمام عیار 
به کشور تحمیل شده که به حمدالله تاکنون کشور و جوان ها و کارآفرینان 
این عرصه خوش درخشیده و همچنان که در  و کارگران شریف ما در 
در  جانانه  نیز  اقتصادی  در جنگ  زدند،  به دشمن سیلی  نظامی  جنگ 

مقابل دشمن ایستاده اند.
دکتر رئیسی با اشاره به اینکه دشمنان تصور می کردند با تحریم و تهدید 
می توانند ملت ایران را متوقف کنند، گفت: دشمن امروز مشاهده می کند 
که ایران اسلامی با وجود همه فشارها رشد اقتصادی، تولید، نوآوری و 
خلاقیت های فناورانه دارد و فقط در زمینه صادرات محصولات دانش بنیان 
به رکورد بالای ۲ میلیارد دلار دست یافته است؛ اینها نتیجه تلاش های 
شما کارگران و متخصصان کشور است که ثابت کردید پای کار هستید و 

این حقا شایسته قدردانی است.
»تصویب لایحه ارتقای امنیت و ثبات شغلی در دولت و پیگیری به نتیجه 
رسیدن هر چه سریع تر آن«، »موفقیت در افزایش آمار ایجاد اشتغال به 
ویژه ایجاد فرصت های شغلی متناسب برای فارغ التحصیلان دانشگاهی«، 
»پیگیری بیمه کارگران ساختمانی« و »ضرورت مهارت افزایی کارگران« 
از دیگر موضوعاتی بود که رئیس جمهور در این مراسم به آنها اشاره کرد.

دکتر رئیسی همچنین با تاکید بر توجه ویژه بانک ها به پرداخت تسهیلات 
اشتغال، مسکن و ازدواج جوانان از اعلام آمادگی بانک رفاه کارگران برای 
تامین و پرداخت تسهیلات مسکن کارگری خبر داد و افزود: سهم مسکن 
بخش عمده ای از هزینه خانوارها را به خود اختصاص داده و از این جهت 
دولت بنا دارد با بهره گیری از امکانات موجود در کشور از جمله واگذاری 

زمین بخش قابل توجهی از این مشکل و دغدغه خانواده ها را حل کند.
رئیس جمهور از همه مدیران شرکت ها، کارخانجات وکارگاه ها خواست 
با فعال سازی تعاونی های مسکن در حوزه کارگری و هماهنگی با وزارت 
راه و شهرسازی رفع مشکل مسکن کارگران را به صورت ویژه در دستور 
کار قرار دهند به نحوی که در روز کارگر سال آینده بتوان اعلام نمود 
که با گام های برداشته شده در این زمینه بخش مهمی از مشکل مسکن 

کارگران مرتفع شده است.
دکتر رئیسی در پایان همچنین با اشاره به اهتمام ویژه دولت به امر تولید 
و اشتغال، به احیای بیش از ۸ هزار واحد تولیدی تعطیل و نیمه تعطیل در 
دولت مردمی و بازگشت به کار هزاران کارگر بیکار شده اشاره و به همه 
مدیران و مسئولان دستگاه های اجرایی تأکید کرد به هیچ عنوان اجازه 

تعطیلی هیچ کارخانه و واحد تولیدی با هر دلیل و بهانه ای را ندهند.
در این مراسم با حضور رئیس جمهور از میثم صادقی از استان آذربایجان 
شرقی، امین صفایی از استان فارس، هادی مهدویان مهر از استان خراسان 
رضوی، فاطمه شیخی از استان خوزستان، رضا بهاءالدینی از استان کرمان، 
رضا بهروزی نژاد از استان فارس، عمار افخمی از استان مازندران و منوچهر 

بهزادی از استان مرکزی به عنوان کارگران نخبه و نمونه تجلیل شد.
همچنین گروه فولاد سپهر سبلان، شرکت تولیدی ۲۱ بیضا و شرکت 
تونل ساز ماشین قزوین به عنوان گروه های کارگری نمونه از سوی رئیس 

جمهور تجلیل شدند.

امیر پورمقصودی از استان کرمان، منوچهر انصاری فرد از استان اردبیل، 
یوسف حسنی شهیر،  محمود محمودی از استان مرکزی و کامبیز قلی زاده 
سلطانی از استان البرز نیز از جمله مدیران نمونه کشوری بودند که در این 

مراسم  از سوی رئیس جمهور مورد تجلیل قرار گرفتند.

مخبر در نشست اجرای سند تحول بنیادین آموزش و پرورش :

هزینه  در آموزش و پرورش سرمایه گذاری است

 معاون اول رئیس جمهور هر نوع هزینه  در آموزش و پرورش را سرمایه گذاری دانست 
و از وزیر خواست گزارش جامع و دقیقی از آمار بازماندگان از تحصیل تدوین شود و 
آیین نامه های مرتبط با انسداد بی سوادی هر چه سریع تر نهایی و سند تحول بنیادین 

آموزش و پرورش وارد مرحله اجرا شود.
بنیادین آموزش و  دومین جلسه ستاد هماهنگی و پشتیبانی اجرای سند تحول 

پرورش به ریاست معاون اول رییس جمهور برگزار شد.
محمد مخبر در این جلسه با گرامیداشت یاد شهید مرتضی مطهری و روز معلم 
و  پیشرفتها  تمامی  و  هستیم  معلمان  زحمات  و  تلاشها  مدیون  ما  همه  گفت: 

دستاوردهای کشور آثار خدمات و زحمات معلمین است.
موفقیت در آموزش و پرورش در گروی تقویت انگیزه معلمان است

معاون اول رئیس جمهور با تأکید بر اینکه باید از انگیزه های مادی، معنوی و شغلی 
و  آموزش  برنامه های  در  خواهیم  می  اگر  کرد:  خاطرنشان  شود  مراقبت  معلمان 
پرورش موفق باشیم ابتدا باید برای تقویت انگیزه معلمان تلاش کنیم چرا که این 
عزیزان در حقیقت مجری تصمیمات و برنامه ها برای آموزش و پرورش دانش آموزان 

هستند.
وی همچنین بر ضرورت به کارگیری روشهای نوین آموزشی و تربیتی تأکید کرد 
و گفت: لازم است از روش های جدید و بروز در حوزه آموزش برای تحقق اهداف 

آموزش و پرورش استفاده کنیم.
معاون اول رییس جمهور در ادامه با اشاره به گزارشهای ارائه شده در جلسه در 
خصوص بازماندگان از تحصیل گفت: جذب بازماندگان از تحصیل نیازمند مشارکت 
و حضور فعالانه مردم و خیرین کشور است و با اتکا به این ظرفیت بزرگ می توانیم 

گامهای مؤثری در جهت جذب بازماندگان از تحصیل برداریم.
آموزش و پرورش موتور پیشران کشور است/پیگیری وضعیت دانش آموزان بازمانده 

از تحصیل
معاون اول رییس جمهور، آموزش و پرورش را موتور پیشران کشور توصیف کرد 
و با تأکید بر اینکه دستیابی به پیشرفت و توسعه بدون توجه به آموزش و پرورش 
تصوری خام و نادرست است، از وزیر آموزش و پرورش خواست گزارشی جامع و 
دقیق از آمار بازماندگان از تحصیل تدوین شود و آیین نامه های مرتبط با انسداد بی 
سوادی هر چه سریع تر نهایی و سند تحول بنیادین آموزش و پرورش وارد مرحله 

اجرا شود.
هر نوع هزینه ای در آموزش و پرورش، سرمایه گذاری است

مخبر افزود: به هر میزان که در بخش آموزش و پرورش هزینه کنیم در حقیقت 
نوعی سرمایه گذاری است که بهره وری بسیار بالایی دارد چرا که هیچ سرمایه 

گذاری تا این حد توجیه اقتصادی ندارد.
معاون اول رییس جمهور همچنین با اشاره به اقدامات و برنامه های وزارت آموزش 
و پرورش در جهت مهارت آموزی، کارهای انجام شده را مثبت ارزیابی کرد و گفت: 
توجه به اوقات فراغت دانش آموزان موضوعی بسیار پراهمیت بشمار می رود و مهارت 
آموزی یکی از بهترین ابزارها برای پرکردن اوقات فراغت و رشد دانش آموزان است.

در این جلسه که وزیر آموزش و پرورش، وزیر دادگستری، دبیر شورای عالی انقلاب 
فرهنگی، رییس سازمان امور اداری و استخدامی، رییس فرهنگستان زبان و ادب 
فارسی و رییس سازمان تبلیغات اسلامی حضور داشتند، گزارشی از ۶ پروژه ملی 
در راستای اجرای سند تحول بنیادین آموزش و پرورش ارائه شد و اقدامات صورت 
گرفته در راستای مهارت آموزی و انسداد مبادی بی سوادی مورد بحث و تبادل 

نظر قرار گرفت.
در این نشست همچنین راهکارهای جذب بازماندگان از تحصیل، شناسایی دلایل 
دوری از مدرسه، جلوگیری از ترک تحصیل دانش آموزان و انسداد مبادی بی سوادی 
مورد بررسی قرار گرفت و مقرر شد وزارت آموزش و پرورش به همراه دستگاههای 
مرتبط برنامه ای جامع برای جذب بازماندگان از تحصیل و انسداد مبادی بی سوادی 

تدوین و در جلسه آتی ارائه کند.
بنیادین  با سند تحول  مرتبط  نامه های  آیین  مقرر شد  این جلسه  در  همچنین 
آموزش هر چه سریع تر تدوین شود به نحوی که وظایف دستگاه ها، برنامه مشارکت 

مردم و خیرین و سایر جزئیات مربوطه در آن لحاظ شود.
دولت آماده رفع مشکلات مناطق آزاد تجاری صنعتی و ویژه اقتصادی است

 معاون اول رئیس جمهورتوجه به مناطق آزاد تجاری صنعتی و ویژه اقتصادی را 
اولویت دولت سیزدهم دانست و گفت: هیچ بن بستی در مسیر فعالیت مناطق آزاد 
وجود ندارد و دولت آمادگی دارد تا مسائل و مشکلات بر سر راه فعالیت این مناطق 

را برداشته و مرتفع کند.
توجه به مناطق آزاد تجاری صنعتی و ویژه اقتصادی اولویت اساسی دولت است 
که ظرفیت های این مناطق و مقررات، امکان پیشرفت و توسعه را ایجاد کرده است 
و هیچ بن بستی در مسیر فعالیت مناطق آزاد وجود ندارد و دولت آمادگی دارد تا 

مسائل و مشکلات بر سر راه فعالیت این مناطق را برداشته و مرتفع کند.
مناطق آزاد تجاری صنعتی و ویژه اقتصادی باید به موتور پیشران اقتصادی کشور 
تبدیل شود، گفت: جلوگیری از واردات و توسعه صادرات دو راهبرد مهم فعالیت های 
مناطق آزاد است.محمد مخبر  در ارتباط ویدیو کنفرانسی با همایش ملی مناطق 
آزاد تجاری صنعتی و ویژه اقتصادی سراسر کشور که در مشهد مقدس برگزار شد، 
با تاکید بر اینکه مسائل اقتصادی را باید با مشارکت و حضور مردم حل کنیم، اظهار 
داشت: نامگذاری سال جاری با عنوان جهش تولید با مشارکت مردم حاصل تجربه 
بیش از ۴۰ سال جمهوری اسلامی ایران است که بدون فعال کردن منابع، خلاقیت 

و مدیریت مردم مشکلات اقتصادی به صورت مطلوب حل نمی شود.
از  اقتصادی  ویژه  و  تجاری صنعتی  آزاد  مناطق  افزود:  رئیس جمهور  اول  معاون 
فرصت های خوب تحقق شعار سال هستند و این مناطق با فلسفه و هدف تشویق 
سرمایه گذاری داخلی و خارجی، کنار گذاشتن دیوان سالاری، توسعه صادرات و 
آوردن مردم از سرزمین اصلی به این مناطق و فعالیت اقتصادی موثر شکل گرفته 

است.
مخبر با تاکید بر اینکه باید کاستی های چند دهه گذشته در توجه به اهداف و فلسفه 
تشکیل مناطق آزاد در دولت سیزدهم جبران شود، تصریح کرد: توجه به مناطق 
آزاد تجاری صنعتی و ویژه اقتصادی اولویت اساسی دولت است که ظرفیت های این 
مناطق و مقررات، امکان پیشرفت و توسعه را ایجاد کرده است و هیچ بن بستی در 
مسیر فعالیت مناطق آزاد وجود ندارد و دولت آمادگی دارد تا مسائل و مشکلات بر 

سر راه فعالیت این مناطق را برداشته و مرتفع کند.
وی با تاکید بر اینکه جذب سرمایه گذاری داخلی و خارجی و توسعه صادرات از 
مهم ترین زمینه های فعالیت مناطق آزاد است که باید در این خصوص برنامه ریزی 
کنند، افزود: نزدیک به ۱۰ سال رشد اقتصادی کشور منفی بود اما در سال گذشته 
به نرخ رشد اقتصادی ۶ درصد رسیدیم اما با این میزان نمی توان مسائل کشور را 
حل کرد که طبق هدف گذاری میانگین رشد اقتصادی ۸ درصدی در برنامه هفتم 
توسعه باید کاستی های سال های گذشته نیز جبران شود که برای رسیدن به این 
هدف نیازمند جذب سرمایه گذاری سنگین داخلی و خارجی هستیم که این مناطق 

فرصتی بسیار مناسب برای تشویق سرمایه گذاری هستند.
با ۱۵  ایران  بسیار خوب همسایگی  به فرصت  اشاره  با  اول رئیس جمهور  معاون 
کشور منطقه تاکید کرد: بخش زیادی از نیازهای کشورهای همجوار می تواند در 
داخل ایران تولید شود و باید از این راهبرد جدی دولت سیزدهم در توسعه روابط با 

همسایگان در مناطق آزاد به خوبی استفاده شود.
مخبر خاطرنشان کرد: از گام های بلند آیت الله رئیسی در دیپلماسی دولت سیزدهم 
قراردادهای  تفاهمنامه ها و  با کشورهای منطقه و همسو است که  رابطه  برقراری 
بسیار خوبی امضا شده و تمامی این فرصت ها باید در مناطق آزاد پیاده سازی شوند.

معاون اول رئیس جمهور در ادامه وجود نیروهای جوان و تحصیل کرده ، شرکت های 
از مهم ترین زمینه های  اقتصاد دریا محور را  بنیان، ظرفیت های معدنی و  دانش 
فعالیت و برنامه ریزی مناطق آزاد توصیف و تصریح کرد: باید کمبودهای کشور به 

ویژه در زمینه تولید، در مناطق آزاد جبران شود.
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اقتصاد
اخبار

امنیت غذایی پایدار و رونق صادرات 
محور؛ نقشه راه تولیدات کشاورزی است

صادرات  رونق  و  پایدار  غذایی  امنیت  تامین  گفت:  کشاورزی  جهاد  وزیر   
محصولات کشاورزی محور اصلی نقشه راه تولیدات کشاورزی در کشور است.

 » محمد علی نیکبخت « در گردهمایی مدیران بازرسی ؛ ارزیابی عملکرد 
و پاسخگویی به شکایات سازمان های ملی و استانی وزارت جهاد کشاورزی 
افزود: استفاده از ظرفیت بازرسی و نظارت مردمی گامی مهم به سوی شفافیت 

و حرکت به سوی بهره وری است.
وزیر جهاد کشاورزی، تولید صادرات محور و عامل فراوانی در داخل کشور را 
بستر ساز راهبرد » کشاورزی اقتصادی « دانست و اظهارداشت: تحقق این 
پایدار منجر  امنیت غذایی  به  برای دستیابی  به حاکمیت کشاورزی  راهبرد 

می شود.
معظم  رهبر  مطالبه  پایدار  غذایی  امنیت  تامین  اینکه  یادآوری  با  نیکبخت 
بنابراین رسالت اصلی وزارت جهاد کشاورزی است گفت:  انقلاب اسلامی و 
حفظ و تداوم این راهبرد نیازمند هماهنگی و پایش دقیق همه ارکان مدیریت 

کلان این وزارتخانه است.
وزیر جهاد کشاورزی شرایط اقلیمی و چهار فصل را » موهبت بزرگ سرزمینی 
« ایران دانست و با تاکید بر اینکه در تولید محصولات اساسی هیچ محدودیتی 
نداریم تصریح کرد: این ویژگی عامل تعیین کننده در کاهش نوسان تولید و 

قیمت محصولات در سراسر سال است.
وی به نامگذاری سال ۱۴۰۳ به » جهش تولید با مشارکت مردم « اشاره کرد و 
گفت: جهش تولید و تحول در کشاورزی و دست یافتن به اهداف کلان در این 

حوزه با مشارکت مردم و حضور بخش خصوصی محقق می شود.
نیکبخت افزود: ایران می تواند صادر کننده پایدار برخی محصولات کشاورزی 
باشد مشروط به اینکه به مردم و تشکل ها فرصت و نقش دهیم و موانع و 

محدودیت ها را رفع و اجرای سیاست ها تسهیل شود.
نقش آفرینی مردم در افزایش تولیدات کشاورزی

وزیر جهاد کشاورزی با تاکید بر اینکه برای حفظ منابع پایدار و زیرساخت ها 
باید به آبخیزداری؛ آبخوان داری و طرح های کوچک زود بازده باید اولویت 
بدهیم اظهارداشت: اگرچه دانش و مهندسی اجرای طرح ها و زیرساخت ها در 
کشور بومی شده و توسط کارشناسان داخلی انجام می شود اما مشارکت مردم 
برای اجرا، نگهداری، افزایش بهره وری و جبران عقب ماندگی ها از اهمیت 

بالایی برخوردار است.
وی یکی دیگر از اولویت های وزارت جهاد کشاورزی را » سرمایه گذاری در 
شیلات « دانست و خاطرنشان کرد : صید و صیادی و آبزی پروری بخصوص 
پرورش ماهی در قفس با توجه به سواحل طولانی و منابع آبی ویژه پرورش 

ماهی سردابی و گرمابی بدون نیاز به تغییر کاربری امکان پذیر است.
نیکبخت از تعداد زیاد متقاضیان به عنوان ویژگی و ظرفیت بخش تولیدات 
گلخانه ای یاد کرد و گفت: گره خوردن تولید با کارآفرینان کشاورز ؛ صنعت 

کشاورزی را در مسیر رشد و گسترش قرار می دهد.
برداشت کلزا در مناطق گرمسیری در دستور کار است

وزیر جهاد کشاورزی به » برداشت کلزا در مناطق گرمسیری برای نخستین بار 
« اشاره کرد و افزود: برای حمایت از تولید داخلی ؛ کارخانه ها و وارد کنندگان 
دانه های روغنی و روغن خام برای ثبت سفارش و واردات به خرید دانه های 

روغنی تولید داخل ملزم شده اند.
وی اضافه کرد: این شرایط برای واردات برنج و چای هم حاکم است و واردات 

در صورت خرید محصول کشاورز مجوز دریافت می کند.
نوسانات بازار را با تولید به حداقل می رسانیم

دنبال  بازار  تنظیم  برای  را  تولید  بسترسازی  گفت:  کشاورزی  جهاد  وزیر   
می کنیم تا بتوانیم از طریق یکنواختی تولید، نوسانات بازار را از نظر کمّی و 

قیمتی به حداقل برسانیم.
 محمد علی نیکبخت وزیر جهاد کشاورزی در حاشیه نشست هیات دولت در 
جمع خبرنگاران اظهار داشت: برای تنظیم بازار بستر سازی تولید را دنبال 
می کنیم تا بتوانیم از طریق یکنواختی تولید، نوسانات بازار را از نظر کمی و 

قیمتی به حداقل برسانیم.
وزیر کشاورزی تصریح کرد: عید نوروز امسال همزمان با ماه مبارک رمضان 
فشار زیادی برای تامین کالا وجود داشت که با برنامه ریزی صورت گرفته و 
تامین کالای مورد نیاز نسبت به سنوات گذشته کمتر دچار نوسان قیمت کالا 

بودیم و تثبیت در بازار اتفاق افتاد.
نیکبخت با بیان اینکه برخی کارهای بر زمین مانده مانند تامین مواد اولیه 
و مشکل کمبود شکر را حل کردیم، گفت: متقاضیان می توانند با مراجعه به 

سامانه مربوطه نیازشان به شکر را تامین کنند.
وی با اشاره به عملکرد بانک مرکزی در حوزه تخصیص ارز کالاهای اساسی در 
سال گذشته، گفت: سال ۱۴۰۲ بهترین سال برای تامین ارز کالاهای اساسی 
بود و ۱۳ میلیارد دلار ارز ترجیحی به نهاده های دامی و خوراکی های بخش 

کشاورزی تخصیص یافت.
نیکبخت با اشاره به اینکه تا امروز توسط کارخانه های تولید روغن و بازرگانان 
۷۰ هزار تن دانه های روغنی از کشاورزان خریداری شده است، یادآورشد: در 
هیچ میوه فروشی کمبود کالا مشاهده نمی شود، کالاها تامین شده و گرانی 

برخی کالاها ناشی از کمبود کالا نیست.
وی بیان داشت: وقتی حداکثر سازی  تولید اتفاق می افتد قطعا بر اساس قانون 

عرضه و تقاضا،  قیمت به تعادل می رسد.
وزیر جهاد کشاورزی با بیان اینکه تک به تک محصولات را رصد می کنیم، 
گفت: برنامه تولید و تنظیم را بررسی می کنیم و  بر اساس پیش بینی های که  
صورت می گیرد اگر مازاد بر نیاز داشته باشیم ما بدون هیچ گونه محدودیتی 

صادرات محصولات کشاورزی را در دستور کار خود قرار می دهیم.
نیکبخت در مورد خرید تضمینی محصولات کشاورزی گفت: تمام تلاش ما 
این است که محصولات کشاورزی را به سمت صنعت، بازرگانی و تجارت گره 
بزنیم این موضوع در سال ۱۴۰۲ در دستور این وزارتخانه بود و امسال هم با 

جدیت دنبال می شود.
وی با اشاره به اینکه با توجه به تجربه ای که در سال ۱۴۰۲ به دست آوردیم 
کرد:  اضافه  کنیم،  می  اجرا  را  پروژه  این  خطا  حداقل  با  آینده  سنوات  در 
صنایع غذایی هم به عنوان بخشی از زنجیره تولید که مسئولیت فرآوری خام 
باید در خدمت  و  برعهده دارد مورد توجه ما است  را  محصولات کشاورزی 
تولید کننده باشد.وزیر جهاد کشاورزی بیان داشت: با هماهنگی که با صاحبان 
صنایع به صورت مرتب انجام می شود  به دنبال آن هستیم که آنها  به سمتی 

بروند که محصولات مازاد کشاورزان را بخرند.  
نیکبخت افزود: در مورد برخی از محصولات کشاورزی از جمله برنج، چای و 
دانه های روغنی سیاست ما بر این است که تا می توانیم دولت به عنوان خرید 
تضمینی ورود پیدا نکند تا بازرگانانی که کار واردات این محصولات را انجام می 
دهند و  یا کارخانجاتی که محصولات در این حوزه تولید می کنند، محصولات 

کشاورزان را خریداری و فرآوری کنند.

حاشیه  در  دارایی  و  اقتصادی  امور  وزیر 
 ۲۰۲۴ سالانه  مجمع  نشست  پنجاهمین 
پیشنهاد  گفت:  اسلامی  توسعه  بانک 
اینکه  بر  مبنی  ایران  اسلامی  جمهوری 
پنجره تأمین مالی جدی با نرخ ترجیحی 
برای کشورها ایجاد شود، مورد تأیید اعضا 

قرار گرفت.
 سیداحسان خاندوزی وزیر امور اقتصادی 
نشست  پنجاهمین  حاشیه  در  دارایی  و 
مجمع سالانه ۲۰۲۴ بانک توسعه اسلامی 
که از روز گذشته در شهر ریاض پایتخت 
عربستان سعودی در حال برگزاری است، 
بانک  آینده  سال  کار  دستور  کرد:  اظهار 
توسعه اسلامی برای پروژه هایی که تأمین 
کشورهای  در  بانک  توسط  آن  مالی 
اعضا  تأیید  مورد  می شود،  انجام  اسلامی 
و پیشنهاد جمهوری اسلامی  قرار گرفت 
مالی  تأمین  پنجره  اینکه  بر  مبنی  ایران 
جدی با نرخ ترجیحی برای کشورها ایجاد 

شود، مورد تأیید اعضا قرار گرفت.
ناشی  مالی  بار  که  شد  قرار  افزود:  وی 
کشورهایی  توسط  مالی  پنجره  این  از 
و  هستند  بانک  این  سهامداران  جزو  که 
حوزه  در  مناسبی  اقتصادی  جمع بندی 
اقتصاد کلان دارند، تأمین شود و درنتیجه 
بتوانیم شاهد این باشیم که در سال آینده 
بانک توسعه اسلامی برای نخستین بار از 
به  هم  ترجیحی  مالی  تأمین  روش های 
ترجیحی  و  تشویقی  پنجره  یک  عنوان 

استفاده کند.
وزیر اقتصاد در توضیح بیشتر تأمین مالی 
روش هایی  از  یکی  شد:  متذکر  ترجیحی 
و  بین المللی  توسعه  بانک های  که 
چندجانبه، برای کمک ویژه به پروژه های 
یا  است  بانک  تأکید  مورد  که  خاصی 
نیازهای ویژه تری دارند، استفاده کردن از 
ظرفیت پنجره ترجیحی است، با نرخ های 
ترجیحی برای آن پروژه های مورد تأکید 
بانک که این شرایط تا به امروز در بانک 
امسال  که  نداشت  وجود  اسلامی  توسعه 
این پیشنهاد ارائه شد و اکثریت اعضا نیز 

با این پیشنهاد موافق هستند.
رسمی  بیانیه  در  هم  ما  داد:  ادامه  وی 
توسعه  بانک  به  ایران  اسلامی  جمهوری 
این  با  را  خودمان  موافقت  هم  اسلامی؛ 
داده  پیشنهاد  که  شرایطی  هم  و  پنجره 
مالی  تأمین  مسئله  با  ارتباط  در  بودیم 
پروژه های  به چه بخش هایی که  اینکه  و 
حوزه  پروژه های  و  دانش بنیان  عمدتاً 
توسعه ای  اولویت های  به  بسته  فقرزدایی 
در  بتوان  که  هستند  اسلامی  کشورهای 
مالی  تأمین  پنجره  از  زمینه های مختلف 
ترجیحی استفاده کرد را مطرح کردیم که 
بانک  اعضای ۵۷ کشور عضو  استقبال  با 

توسعه اسلامی هم مواجه شد.
خاندوزی همچنین بیان کرد: دیدگاه های 
را در خصوص حل و فصل موضوع  خود 
مردم مظلوم فلسطین در این اجلاس بیان 
کردیم و همچنین بنا شد که فردا اعضای 
اجلاس بتوانند در خصوص اینکه صندوق 
و  حل  برای  مالی  کمک  برای  ویژه ای 
فلسطین  مردم  اقتصادی  مسائل  فصل 
از  بعد  انشاءالله  که  کنند  تصمیم گیری 
مردم  اطلاع  به  آن  نتایج  تصمیم گیری 

عزیز کشورمان خواهد رسید.
مالی  تامین  تک  فین  راه حل های  توسعه 

اسلامی مورد توجه قرار گیرد
پنجاهمین  در  کشورمان  اقتصاد  وزیر 
توسعه  بانک  سالانه  مجمع  نشست 
اسلامی پیشنهاد کرد که سرمایه گذاری 
فین  حلهای  راه  توسعه  و  تحقیق  در 
اسلامی  مالی  تأمین  مالی(  )فناوری  تک 
مالی و  به خدمات  بهبود دسترسی  برای 
دستیابی به بستری برای تسهیل مبادلات 
دلیل  به  اسلامی  کشورهای  بین  مالی 
مورد  جدی  صورت  به  آن  زیاد  مزایای 

توجه بانک قرار گیرد.
خاندوزی  سیداحسان  شادا،  گزارش  به 
وزیر امور اقتصادی و دارایی طی سخنانی 
در پنجاهمین نشست مجمع سالانه بانک 
می  گفت:   )ISDB( اسلامی  توسعه 
خواهم از برگزار کنندگان رویداد باشکوه 
از  و  کنم  تشکر   ISDB سالانه  اجلاس 
این فرصت استفاده کنم که افکار و ایده 
به  ام  برجسته  همکاران  با  را  خود  های 
اشتراک بگذارم تا گذشته خود را گرامی 

بداریم و آینده خود را ترسیم نماییم.
مفتخرم  و  قدردان  بسیار  داد:  ادامه  وی 
پنجاهمین  در   ISDB گروه  میبینم  که 
مالی  موسسه  یک  خود  تاسیس  سالگرد 
نقشی  که  است  جهانی  سطح  در  معتبر 
امت  همبستگی  و  شکوفایی  در  محوری 
این  است.  کرده  ایفا  منطقه  و  اسلامی 

بدون  بخشی  اثر  و  موفقیت  از  میزان 
بانک  مدیران  و  رئیس  عالی  رهبری 
همکاری عالی اعضای هیأت عامل و کادر 
مجرب گروه بانک با ایثار و ابتکار فراوان 
تشکر  آنها  همه  از  من  نمی شود؛  محقق 

میکنم.
با  کرد:  تصریح  کشورمان  اقتصاد  وزیر 
چیز  هر  از  قبل  آینده  مسیر  به  توجه 
انسانی  غیر  در  که  غزه  مظلوم  مردم  با 
برابر  در  میکنند  زندگی  شرایط  ترین 
می کنند  مقاومت  اشغالگر  نامشروع  رژیم 
را  خود  کشور  که  می کنند  تلاش  و 
کنند  زندگی  عزت  و  صلح  در  و  بازیابند 
صمیمانه ابراز همدردی و پیشنهاد میکنم 
این مراسم ظلم و رفتار  پایانی  بیانیه  در 
را محکوم  انسانی رژیم صهیونیستی  غیر 
به  فوری  بلاعوض  کمک های  و  نموده 
برادران و خواهران مسلمان آسیب دیده 
آنها  رنج  از  تا  شود  داده  اختصاص  مان 
تا خانه ها  آنها کمک کنیم  به  بکاهیم و 
و زیر ساخت های خود را بازسازی کنند؛ 
این پیشنهاد به خوبی با موضوع جلسات 

همبستگی و کامیابی مطابقت دارد.
خاندوزی همچنین گفت: علاوه بر مسائل 
آن  قلب  در  و  جهان  کل  ژئوپلیتیکی 
چالش های  با   ISDB عضو  کشورهای 
محیطی  زیست  و  اجتماعی  اقتصادی، 
زمینه  این  در  شده اند.  احاطه  متعددی 
من میخواهم از همسویی مجدد ۲۰۲۵-

توسعه  بانک  گروه  استراتژی   ۲۰۲۳
گروه  که  کنم  تأکید  و  قدردانی  اسلامی 
گیری  جهت  باید  اسلامی  توسعه  بانک 
تنظیم  را مجدداً طوری  استراتژیک خود 
کند تا به طور مؤثر به چالش های توسعه 
عضو  کشورهای  روی  پیش  مختلف  ای 

توجه نماید.
کرد:  تاکید  دارایی  و  اقتصادی  امور  وزیر 
استراتژی  آتی  شده  اصلاح  نسخه های 
بانک توسعه اسلامی مانند همیشه  گروه 
مجدداً  را  مؤثر  اصلاحی  سیاستهای  باید 
فرموله کنند و اصل حکمرانی و تضمین 
پایداری مالی اقتصادی و زیست محیطی 
را به گونه ای که بر چالشها غلبه کنند، 

تقویت نمایند.
خاندوزی پیشنهاد کرد که سرمایه گذاری 
در تحقیق و توسعه راه حلهای فین تک 
اسلامی  مالی  تأمین  مالی(  )فناوری 
و  مالی  به خدمات  بهبود دسترسی  برای 
دستیابی به بستری برای تسهیل مبادلات 
دلیل  به  اسلامی  کشورهای  بین  مالی 
مورد  جدی  صورت  به  آن  زیاد  مزایای 

توجه بانک قرار گیرد.
وی ادامه داد: بی تردید گروه بانک توسعه 
اسلامی به عنوان یک بانک پیشرو در امت 
اسلامی قادر خواهد بود که نقش اساسی 
ایفا کند و جمهوری اسلامی ایران نیز با 
تجربیات  و  دانش  گذاشتن  اشتراک  به 
با  همکاری  برای  را  خود  آمادگی  خود 

بانک و کشورهای عضو اعلام می دارد.
وی در پایان با قدردانی از رفتار حرفه ای 
گروه بانک توسعه اسلامی ابراز امیدواری 
کرد که بانک با استفاده از ابتکار و حسن 
به  عضو  کشورهای  و  کارکنان  نیت 
اهداف ارزشمند خود یعنی همبستگی و 

شکوفایی دست یابد.
دیدار وزیر اقتصاد کشورمان با وزیر مالیه 

عمان
در دیدار وزیر اقتصاد عمان با سید احسان 
اسلامی  اقتصاد جمهوری  وزیر  خاندوزی 
نامه  ایران هر دو کشور بر تجدید تفاهم 
گذاری  سرمایه  و  گمرکی  مشترک  های 
لیستی  شد  قرار  و  تاکید  کشور  دو  بین 
از علاقمندان سرمایه گذاری کشور عمان 
به  و  تهیه  نیز  ایران  بازار  به  ورود  برای 

تهران ارسال شود.
محمد  بن  سعید  دوجانبه  دیدار  در   

الصقری وزیر اقتصاد عمان با سید احسان 
دارایی  و  اموراقتصادی  وزیر  خاندوزی، 
بر  ریاض  در  ایران  اسلامی  جمهوری 
و سرمایه  توافقنامه های گمرکی  تجدید 

گذاری بین دو کشور تاکید شد.
در این دیدار خاندوزی ضمن استقبال از 
علاقمندی کشور عمان برای همکاری دو 
از  تهران و مسقط  بین  جانبه و مشترک 
پیگیری هایی که بعد از سفر پادشاه عمان 
و  کرده  رضایت  ابزار  انجام شد،  ایران  به 
را  ایران  اسلامی  جمهوری  علاقمندی 
برای تجدید تفاهمنامه های مشترک بین 
دو کشور در حوزه های گمرکی و سرمایه 
گذاری اعلام کرد.در عین حال، مقرر شد 
که دولت عمان لیستی از سرمایه گذاران 
علاقمند به سرمایه گذاری در ایران را در 
همچنین  و  ارسال  ایران  به  آینده  هفته 
دو  بین  مشترک  گذاری  سرمایه  موانع 

کشور نیز برطرف شود.
فرصت،  اولین  در  شد،  قرار  همچنین 
دو  هر  جانبه  دو  و  مشترک  کمیته 
همکاری  تکنیکی  موضوعات  در  کشور 
اقتصاد  وزیر  اولین سفر  در  و  تشکیل  ها 
این  مسقط  به  ایران  اسلامی  جمهوری 

مساله نیز نهایی شود.
الصقری،وزیر  محمد  بن  سعید  ادامه  در 
از  رضایت  ابراز  با  نیز  عمان  اقتصاد 
رابطه  تحکیم  برای  کشورش  علاقمندی 
با جمهوری اسلامی ایران ابراز علاقمندی 
اجرایی  و  عملیاتی  در  تسریع  بر  و  کرده 
شدن تفاهم نامه های بین دو کشور نیز 

تاکید کرد.
به  عمان  سلطان  سفر  در  است،  گفتنی 
ایران یک توافق نامه حوزه سرمایه گذاری 
به عنوان کمیته مشترک سرمایه گذاری 
بین دو کشور به امضا شد و هر دو کشور 
برای توافق نامه حمایت از سرمایه گذاری 
مراحلی  از طی  و پس  رسیدند  توافق  به 
در مجلس عمان به امضای دو طرف نیز 

رسید.
رشد  نرخ  وزرا؛  به  دولت  جدی  تکلیف 
 ۱۴۰۳ سال  در  دستگاه  هر  اقتصادی 

هدف گذاری شد
تصویب  مطابق  گفت:  اقتصاد  وزیر   
اجرایی  دستگاه  هر  وزیران،  هیأت  نامه 
اقتصادی  رشد  میزان  است،  شده  متعهد 
عمران،  تولیدی،  مختلف  بخش های  در 
صنعت، آب، برق را با هدف گذاری عددی 

ظرف ۶ ماه اول تا پایان سال محقق کند.
سید احسان خاندوزی، درباره برنامه های 
اقتصادی دولت در سال جاری اظهار کرد: 
اجرای برنامه ۱۹ بندی با موضوع مهار تورم 
و رشد تولید که سال گذشته به تصویب 
رسید،  دولت  اقتصادی  هماهنگی  ستاد 

ادامه می یابد.
به گفته سخنگوی اقتصادی دولت، ضمانت 
اجرای مصوبه هیأت وزیران بیشتر از بسته 
۱۹ ماده ای ستاد هماهنگی اقتصادی دولت 
است. وی افزود: البته آنچه در ۱۴۰۳ در 
راستای مهار تورم به تصویب هیأت وزیران 
رسیده است یک گام بیشتر از سال گذشته 
است به این معنا که نه تنها مصوبه ستاد 
اقتصادی دولت را دارد بلکه در سال ۱۴۰۳ 
هم هیأت وزیران آن را تصویب و ابلاغ کرد 
برخوردار  بیشتری  اجرایی  ضمانت  از  که 
اقتصادی  برنامه  درباره  اقتصاد  است.وزیر 
دولت در سال جاری گفت: مطابق تصویب 
اجرایی  دستگاه  هر  وزیران،  هیأت  نامه 
اقتصادی  رشد  میزان  است،  شده  متعهد 
عمران،  تولیدی،  مختلف  بخش های  در 
صنعت، آب، برق را با هدف گذاری عددی 

ظرف ۶ ماه اول تا پایان سال محقق کند.
خاندوزی درباره تهیه بسته مشارکت مردم 
در اقتصاد گفت: چهارشنبه هفته گذشته 
جلسه ای در خصوص اتخاذ تدابیر جدید 
برای این موضوع برگزار شد؛ در این نشست 

جزئیات و تفصیل برنامه مشارکت مردم در 
زمینه تولید مورد بررسی قرار گرفت.

تقریبا  گذشته  دولت  در  اقتصادی  رشد   
صفر بود که در دولت سیزدهم مثبت شد 
و در پایان سال گذشته به مثبت ۶ درصد 

رسید.
رشد  و  تورم  مهار  سیاست  این  بر  علاوه 
تولید سال گذشته با تدوین سه نهاد وزارت 
و  برنامه  سازمان  و  مرکزی  بانک  اقتصاد، 
بودجه به تصویب ستاد هاهنگی اقتصادی 
دولت به ریاست معاون اول رئیس جمهور 
ماده   ۱۹ طی  آن،  اساس  بر  که  رسید 
دستگاه ها مکلف بودند تا برنامه ای که این 
ستاد به آنها ابلاغ می کند را اجرا کنند؛ 
برخی از نتایج اجرای این سیاست در سال 
گذشته، کاهش تورم نقطه به نقطه از کانال 
بالای ۴۰ به ۳۸.۸ درصدی در پایان سال و 
همچنین کاهش نرخ رشد نقدینگی از ۴۲ 
درصد در ابتدای دولت سیزدهم به کانال 

۲۳ درصدی در پایان سال گذشته بود.
ویژه  و  آزاد  مناطق  در  تولید  جهش 
اقتصادی نیازمند اجرای طرحهای تحولی 

است
 وزیر امور اقتصادی و دارایی گفت: جهش  
اقتصادی  ویژه  و  آزاد  مناطق  در  تولید 
نیازمند اجرای طرحهای تحولی و برداشتن 

موانع حقوقی و اجرایی است.
ملی  همایش  در  خاندوزی  احسان  سید   
ویژه  و  صنعتی   - تجاری  آزاد  مناطق 
اقتصادی در مشهد افزود:میراث دار تصویر 
نه چندان واقع گرایی از این مناطق هستیم 
که زمانی در ذهن سیاست گذاران گذشته 

ایجاد شده است.
المللی  وی اضافه کرد:پیش بینی های بین 
 ۱۴۰۳ سال  در  تورم  کاهش  از  حکایت 
دارد و این موضوع نوید این را می دهد که 
مستمر  رکود  چاله  از  ایران  کلان  اقتصاد 
سال های پایانی دهه ۹۰ و تورم های بالای 
دوران  و  است  گذار  حال  در  درصد   ۴۰
اقتصادی  و رشد  تولید  جدیدی در حوزه 

ایجاد شده است.
ابتدای  در  اتفاق  این  گفت:  اقتصاد  وزیر 
۱۴۰۳ با فرمان جهش تولید، رنگ و بوی 
دیگری به خود گرفته است و سیاستگذار 
به مجموعه  را  پیام  این  رتبه کشور  عالی 
که  است  کرده  منتقل  کشور  اقتصادی 
دلخوش به عبور از رشد اقتصادی صفر و 

منفی نباشید.
خاندوزی افزود:نباید به این چیزها قناعت 
کنیم بلکه باید برای جهش بیشتر در حوزه 
تولید، خود را آماده کنیم زیرا محقق شدن 
این موضوع جدید، نیازمند تدارک و لوازم 

متفاوتی است.

چند  طی  اقتصادی  رشد  به  اشاره  با  وی 
سال گذشته در کشور ادامه داد: به لحاظ 
اقتصادی  رشد  آمار  وقتی  کلان،  اقتصاد 
شد،  منتشر   ۱۴۰۰ سال  درصدی  چهار 
بسیاری آن را صرفا ناشی از وضعیت کرونا 
ماه های  در  فعالیت های دولت سیزدهم  و 
ابتدایی شروع کار در زمینه واکسیناسیون 
عمومی و رونق کسب و کار دانستند و این 
درحالی بود که در سال ۱۴۰۱ دوباره رشد 

چهار درصدی اقتصادی تکرار شد. 
گفت:  دارایی  و  اقتصادی  امور  وزیر 
همچنین با توجه به این که رهبر معظم 
انقلاب، سال ۱۴۰۲ را سال » رشد تولید 
و مهار تورم« عنوان کردند، بسیاری در هر 
۲ محور رشد و تورم، گمان می کردند که 
تکرار مجدد رشد اقتصادی چهار درصدی 
از  دور  را  آن  و  ندهد  رخ  تورم  کاهش  و 
همت  به  که  می کردند  قلمداد  دسترس 
بودیم  این  اقتصادی کشور، شاهد  فعالان 
که نرخ رشد اقتصاد کشور در ۱۴۰۲ بیش 
از سال های گذشته بود و تورم نیز نزولی 

شد. 

 پیشنهاد ایران به بانک توسعه اسلامی
 برای تأمین مالی با نرخ ترجیحی تأیید شد

گزارش

زارع پور:  پایگاه پرتاب فضایی چابهار 
استراتژیک است

 وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت:برای معلمان عزیزی که 
از طریق شاد با دانش آموزان در ارتباط هستند یک بسته هدیه 
می توانند  گیگابایت   ۳۰ سقف  تا  و  گرفته ایم  نظر  در  اینترنت 

رایگان استفاده کنند.
جمع  در  و  وزیران  هیأت  جلسه  حاشیه  در  زارع پور  عیسی 
که  عزیزی  معلمان  برای  گفت:  معلم  روز  تبریک  با  خبرنگاران 
از طریق شاد با دانش آموزان در ارتباط هستند یک بسته هدیه 
می توانند  گیگابایت   ۳۰ سقف  تا  و  گرفتیم  نظر  در  اینترنت 

رایگان استفاده کنند.
وی افزود: این بسته به صورت اتوماتیک برای کسانی که در شاد 

هستند، فعال می شود و نیازی به ثبت نام ندارد.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات همچنین با بیان اینکه پایگاه 
در  است،  در حال ساخت  در جنوب کشور  که  پرتاب جدیدی 
بتوانیم  امسال  امیدواریم  کرد:  اظهار  کلید خورد،  دولت  همین 
فاز اول آن را به اتمام برسانیم و اولین پرتاب را تا پایان سال 
از پایگاه فضایی جدید انجام دهیم که پایگاه بسیار راهبردی و 

استراتژیکی در حوزه صنعت فضایی کشور خواهد بود.
پایگاه  چابهار،بسیار  فضایی  پرتاب  پایگاه  گفت:  زارع پور 
خواهد  کشور  فضایی  صنعت  حوزه  در  راهبردی  و  استراتژیک 

بود.
آغاز همکاری های مشترک ایران و تانزانیا در زمینه ارتباطات

و  تجارت  وزیر  با  دیدار  در  اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات  وزیر   
توسعه صنعتی تانزانیا، گفت: حوزه های توسعه ارتباطات به ویژه 
فضایی  صنعت  و  اطلاعات  فناوری  توسعه  زیرساخت ها،  توسعه 
آغاز همکاری های مشترک دوجانبه  برای  به سرفصلی  می تواند 

در زمینه ارتباطات و فناوری اطلاعات تبدیل شود.
»عیسی  اطلاعات،  فناوری  و  ارتباطات  وزارت  از  گزارش  به 
میزبان  کشورمان  اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات  وزیر  زارع پور«، 
عمر سعید شعبان، وزیر تجارت و توسعه صنعتی تانزانیا و هیات 

همراه بود.
کاری  حوزه  ظرفیت های  تشریح  دو طرف ضمن  دیدار  این  در 
خود درباره دستیابی به توافقی به منظور گسترش روابط به ویژه 
در حوزه ارتباطات و فناوری اطلاعات با یکدیگر گفت وگو کردند.

تانزانیا را  با کشورهای آفریقایی به ویژه  زارع پور، توسعه روابط 
راهبرد دولت جمهوری اسلامی دانست و برای گام بر داشتن در 

این مسیر اعلام آمادگی کرد.
ارتباطات در حوزه هایی چون  با تشریح فعالیت های وزارت  وی 
تأکید  فضایی،  صنعت  و  بانک  پست  پست،  ارتباطات،  توسعه 
زیرساخت های  توسعه  به ویژه  حوزه ها  این  از  یک  هر  کرد: 
طور  به  فضایی  صنعت  و  اطلاعات  فناوری  توسعه  ارتباطی، 
جداگانه می توانند به سرفصلی برای آغاز همکاری های مشترک 

دوجانبه در زمینه ارتباطات و فناوری اطلاعات تبدیل شود.
توسعه  برای  را  کشورمان  آمادگی  همچنین  ارتباطات  وزیر 
ارتباطات ثابت در تانزانیا بر پایه شبکه فیبرنوری و توسعه دولت 

الکترونیکی اعلام کرد.
حضور  با  مشترک  کارگروهی  تشکیل  خواستار  پایان  در  وی 
همکاری  موضوعات  بررسی  برای  کشور  دو  وزرای  معاونان 

دوجانبه و نهایی کردن توافقات این نشست شد.
عمر سعید شعبان، وزیر تجارت و توسعه صنعتی تانزانیا نیز در 
این دیدار ابتدا از مهمان نوازی دولت جمهوری اسلامی ایران و 
تقدیر  جمهوری  رئیس  با  صمیمانه  دیدار  امکان  کردن  فراهم 

کرد.
وی افزود: میزبانی و مهمان نوازی دولت جمهوری اسلامی نشان 
از اهمیت روابط این کشور با کشورهای آفریقایی دارد و ما نیز 

با درک این اهمیت آماده توسعه روابط هستیم.
وزیر تجارت و توسعه صنعتی تانزانیا با انتقاد از انحصار پلتفرم ها 
و شبکه های اجتماعی غربی، تاکید کرد: پلتفرم ها و شبکه های 
اجتماعی غربی اکنون به تهدیدی علیه بنیان خانواده ها تبدیل 
شده است و همین امر ضرورت راه اندازی پلتفرم ها و شبکه های 
پیش  از  بیش  را  کشورمان  فرهنگ  با  متناسب  بومی  اجتماعی 

نشان می دهد.
عمر سعید شعبان با اشاره به توانمندی شرکت های ایرانی حوزه 
تانزانیا  که  کرد  امیدواری  ابراز  اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات 
بهره مند  حوزه  این  در  فعال  شرکت های  ظرفیت های  از  بتواند 
شود و این قول را داد که این ظرفیت را برای توسعه روابط دو 

کشور به کار ببرد.
وی در پایان از آموزش دانش آموزان تانزانیایی توسط اپراتورهای 

ایرانی در راستای مسوولیت اجتماعی تقدیر و تشکر کرد.
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اجتماعی
خبر

وزیر تعاون: بیکاران به زودی از 
طریق سامانه ای شناسایی می شوند

در  سامانه ای  از  رونمایی  اجتماعی،  رفاه  و  کار  تعاون،  وزیر   
حوزه اشتغال برای شناسایی بیکاران سراسر کشور خبر داد و 
گفت: در این سامانه مشخصات کامل فردی، تحصیلات و محل 

زندگی درج خواهد شد.
صولت مرتضوی  در حاشیه جلسه هیات دولت درباره لایحه 
پیشنهادی وزارت کار برای اصلاح قانون کار و قرارداد کارگران 
در  و  این موضوع در کمیسیون مجلس تصویب شده  گفت: 

دستور نوبت کاری هیات دولت قرار دارد.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی درباره بیمه کارگران توضیح 
داد: نماینده کارگران و کارفرمایان در جلسات مربوطه پیشنهاد 
داده بودند که افزایش بیمه طبق مبنای درستی انجام شود تا 
در دوران بازنشستگی کارگران اثر داشته باشد. بر همین اساس 
افزایش ها در ردیف های مبنا انجام شد که بیش از ۳۵ درصد 

است و نسبت به سال قبل ۹ درصد افزایش داشته است.
مرتضوی درباره مسکن کارگری اظهار داشت: در این خصوص 
قرارگاه مسکن تشکیل داده شد و وزارت راه و شهرسازی با 
همکاری وزارت تعاون و مدیران کارخانجات تلاش می کنند تا 
فرآیندها کوتاه شود. بانک رفاه کارگران هم متولی تسهیلات 

تعاونی های کارگری شد که گام مهمی به جلو است.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی درباره لایحه جامع اشتغال 
توضیح داد: سامانه ای در حوزه اشتغال در وزارت تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی راه اندازی شده است تا بیکاران سراسر کشور با 
مشخصات فردی، تحصیلات و محل زندگی شناسایی شوند و 

در آینده نزدیک از این سامانه رونمایی می شود.
کمک های  و  تورم  مهار  مدیریت  با  کرد  امیدواری  ابراز  وی 
معیشتی دولت به همه آحاد جامعه به ویژه جامعه کارگری، 

قدری از مشکلات کارگران رفع شود.
وزیر کار: تلاش کارگران زمینه ساز امنیت کشور است

 وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی گفت: تلاش کارگران منجر 
امنیت، خونخواهی  این  و  اقتصادی می شود  امنیت  ایجاد  به 
از سرداران نظامی و مردم فلسطین در اقدام سپاه پاسداران 

انقلاب و عملیات وعده صادق را فراهم می کند.
 سیدصولت مرتضوی  در جشن بزرگ کارگران در ورزشگاه 
امام رضا )ع( با ابلاغ سلام رییس دولت سیزدهم به کارگران و 
خانواده آنان گفت: رهبر انقلاب کارگر ایرانی را ستون فقرات 
جایگاه  به  نیز  اسلامی  روایات  در  و  می دانند  کشور  تولید 
به  است  بسیاری شده  توجه  کارگر  و  کار  نیروی  اهمیت  پر 
کارگران  بسته  پینه  دست  بر  اسلام)ص(  پیامبر  که  گونه ای 

بوسه می زند.
او افزود: همانطور که در بیانات مقام معظم رهبری در دیدار با 
نمایندگان کارگری و کارفرمایی اشاره شد، از نگاه اسلام کارگر 
تفاوت  از  نشان  این موضوع  و  است  کرامت  و  ارزش  صاحب 
دیدگاه اسلام با سایر تمدن ها و جوامع دارد که به کارگر صرفا 

نگاه ابزاری دارند.
مرتضوی توجه به امنیت شغلی، آتیه، مسکن و سایر موضوعاتی 
که موجب آسایش خاطر کارگران شود را از دغدغه های مهم 

دولت مردمی بر شمرد.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در خصوص وضعیت مظلومان 
که  هستیم  شاهد  اکنون  هم  داشت:  اظهار  نیز  فلسطینی 
خود،  حیات  حق  و  خاک  از  دفاع  خاطر  به  فلسطین  مردم 
موردشدیدترین حملات و تجاوزات رژیم اشغالگر قدس قرار 
گرفته اند و این اقدامات ظالمانه با حمایت دولت های غربی 

در حال رخ دادن است.
با  همراه  اکنون  فلسطین  مردم  غذای  کرد:  اظهار  مرتضوی 
خون است و وجدان های مردم جهان کجاست که این ظلم 

را برنتابند.
قائم مقام تولیت آستان قدس رضوی نیز در حاشیه این مراسم 
و در گفت و گو با خبرنگار اظهار کرد: آستان قدس رضوی 
افتخار مشارکت در حوزه تولید را دارد و این در حالی است که 
در کنار زیارت، فعالیت های اقتصادی و اجتماعی و توجه به 
نیاز جامعه در دهه های بعد از انقلاب مورد توجه قرار گرفته و 

تولیت نیز در این زمینه اقدام کرده است.
با  دارد  افتخار  رضوی  قدس  آستان  افزود:  فیضی  مصطفی 
با  متعدد  زمینه های  در  متعدد  کارخانه های  و  شرکت های 
جمعیت بیش از ۱۴ هزار کارگر در ارتباط باشد تا نیازهای 

خود و جامعه تامین شود.
ایجاد یک میلیون و ۲۰۰ هزار فرصت شغلی در سال گذشته

میلیون  یک  ایجاد  گفت:  اجتماعی  رفاه  و  کار  تعاون،  وزیر   
و ۲۰۰ هزار فرصت شغلی، پوشش بیمه ای ۲۳۴ قلم داروی 
جدید، تلاش برای جلوگیری از تعطیلی واحدهای در شرف 
تعطیلی، اصلاح قانون کار برای تبدیل قرارداد موقت به دائم 
از جمله اقدامات دولت سیزدهم در حوزه کار و کارگری است.

با  جمهور  رئیس  دیدار  مراسم  در  مرتضوی  صولت  سید   
و  کار  تعاون،  وزارت  فعالیت  عملکرد  از  گزارشی  کارگران، 
با  و  متعدد  روایت های  به  کرد:  اظهار  و  ارائه  اجتماعی  رفاه 
راستی آزمایی امروز با افتخار اعلام می کنیم که در سال ۱۴۰۲ 

تعداد یک میلیون شغل ایجاد شده است.
وی افزود: بر اساس گزارش رسمی بالغ بر ۷۵۰ هزار اشتغال 
منهای  اشتغال  یعنی  است،  شده  ایجاد  کشور  در  خالص 
بازنشستگان و مشمولان بیمه بیکاری و این به آن معناست 
که ایجاد یک میلیون و ۲۰۰ هزار فرصت شغلی که خالص آن 

۷۵۰ هزار نفر می شود.
وزیر کار تاکید کرد: از سوی دیگر وزارت تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی در راستای تامین منویات رهبر معظم انقلاب اسلامی 
انجام  اقداماتی  نیز  اجتماعی  تامین  ابلاغی  سیاست های  در 
ابلاغ سیاست ها همکاران ما در دولت در  از  داده است. پس 
بخش های مختلف بسیج شدند و اقدامات مهمی را انجام دادند.

برای  پایه  اجتماعی  بیمه  گسترش  داد:  ادامه  مرتضوی 
پایه  درمان  بیمه  پوشش  ایجاد  خانه دار،  زنان  و  دانشجویان 
درآمدی،  اول  دهک   ۵ برای  سلامت  بیمه  طریق  از  رایگان 
افزایش  فقرا،  کامل  شناسایی  و  فقر  پایش  سامانه  استقرار 
متناسب سازی  )ره(،  امام  کمیته  مددجویان  مستمری 
حقوق بازنشستگان، تدوین برنامه های راهبردی برای اصلاح 
صندوق های بازنشستگی، حمایت از کودکان دارای سوءتغذیه 
و بازمانده از تحصیل، پوشش بیمه ای ۲۳۴ قلم داروی جدید، 
پوشش هزینه های درمان ناباروری و بیماری های خاص، ایجاد 
ثبات و امنیت شغلی و حمایت از مشاغل ایجادی، تلاش برای 
جلوگیری از تعطیلی واحدهایی که در شرف تعطیل بودند، به 
ظرفیت اسمی رساندن سایر کارخانه ها که از ۱۰ هزار واحد 
عبور کرد، اصلاح قانون کار برای تبدیل قرارداد موقت به دائم 

از جمله مهم ترین اقدامات وزارت کار است.

 وزیر آموزش و پرورش گفت:  بعد از ۱۲ سال 
بنیادین  اجرایی سند تحول  نامه  آیین  اولین 
با نام »آیین نامه توسعه و تقویت مهارت های 

دانش آموزان« در هیات دولت تصویب شد.
و  معلم  روز  تبریک  با  صحرایی  رضامراد   
امام راحل و شهدا  یاد و خاطره  گرامیداشت 
به ویژه شهیدان مطهری، رجایی و باهنر، پنج 
هزار معلم شهید و ۳۶ هزار دانش آموز شهید 
و دانش آموزان شهید غزه اظهار داشت: معلم 
جایگاه خطیر و رفیعی در نظام تعلیم و تربیت 

اسلامی دارد.
پرورش  و  آموزش  عملکرد  تشریح  با  وی 
دوره  در  پرورش  و  آموزش  کرد:  خاطرنشان 
جدید سعی کرده است با ایجاد حلقه اتحاد، 
هماهنگی،  همفکری،  همدلی،  انسجام، 
همسویی و جلب مشارکت همه دستگاه های 
تاثیرگذار در تعلیم و تربیت، امر مهم تربیت 
فرزندان این سرزمین را دنبال کند که یکی از 
سر حلقه های این اتحاد ائمه جمعه و جماعت 
پیران و پدران مردم در  به مثابه  هستند که 
دیار خود می توانند یاریگر نظام تعلیم و تربیت 

باشند.
وزیر آموزش و پرورش ادامه داد: سند تحول 
و  تعلیم  نظام  پرورش،  و  آموزش  بنیادین 
تربیت اسلامی را پایه گذاری می کند و مبنای 
آن نظریه تعلیم و تربیت دینی و بومی است 
بسیار  آن  اجرای  که  است  دلیل  همین  به  و 
اهمیت دارد و در سال گذشته بر سند تحول 

بنیادین تمرکز کردیم.
صحرایی تصریح کرد: در آینده بر مبنای سند 
اقداماتی  و  پرورش  و  آموزش  بنیادین  تحول 
که این سند خواسته، آموزش و پرورش کشور 
را اداره می کنیم و برای آن نقشه راه طراحی 

کرده ایم که مطابق آن پیش خواهیم رفت.
در  که  دیگری  مهم  کار  اینکه  بیان  با  وی 
آموزش و پرورش طی یک سال گذشته انجام 
افزود:  بود،  معلم  جذب  فرآیند  اصلاح  شد، 
معلم با جایگاه رفیع و عظیم خود باید با دقت، 
باید  وی  شود؛  انتخاب  خردمندانه  و  صحت 
فردی باشد که ما در واگذاری امانت های خود 
به او اطمینان کامل حاصل کنیم. بنابراین در 
سالی که گذشت تاریخی ترین استخدام کشور 
اتفاق افتاد، نه از این جهت که حدود ۷۰ هزار 
معلم جدید وارد آموزش و پرورش شد که از 
لحاظ کمیت بی سابقه است چرا که این رقم 

معادل با رقم جذب در چند وزارتخانه است.
گفت:  همچنین  پرورش  و  آموزش  وزیر 
معلمان ویژه ای را انتخاب کردیم و سعی شد 
تلاش  کنیم.  پیاده   دقیق  بسیار  را  گزینش 
کردیم معلمانی را انتخاب کنیم که علاوه بر 
باشند،  داشته  معلمی  علاقه  و  عشق  دانش، 

امانتداران خوبی برای کشور باشند.
این  فرزندان  اینکه  یادآوری  با  صحرایی 
سرزمین ۳۰ سال در دستان معلمان هستند، 
در  متوسط  به طور  معلمی  هر  داشت:  اظهار 
طول خدمت خود هزار دانش آموز را تربیت 
می کند و جریان تربیتی یک جریان پیوسته 
و مستمر است؛ بنابراین معلم کارمند نیست 
اتفاق می افتاد  با دقت ویژه  باید  او  انتخاب  و 

که چنین شد.
که  است  این  کار  دیگر  بعُد  داد:  ادامه  وی 
تاکید  مورد  همواره  که  فرهنگیان  دانشگاه 
نظر کمیت  از  هم  است،  انقلاب  معظم  رهبر 
و هم از نظر کیفیت وضعیت بهتری نسبت به 
گذشته دارد، البته وضعیت آن با وضع مطلوب 

فاصله فراوانی دارد.
کرد:  خاطرنشان  پرورش  و  آموزش  وزیر 
ردیف  هزار   ۱۰۵ از  بیش   ۱۴۰۳ سال  در 
داده  پرورش  و  آموزش  وزارت  به  استخدامی 
شد، دانشگاه فرهنگیان بازهم افزایش ظرفیت 
بار در  اولین  برای  و در هفته گذشته  داشته 
تاریخ کشور آزمون اختصاصیش را برگزار کرد.

هزار   ۳۰ جذب  برای  شد:  یادآور  صحرایی 
بیش  فرهنگیان  دانشگاه  در  معلم  دانشجو 
فرهنگیان  دانشگاه  در  متقاضی  هزار  از ۶۰۰ 
چقدر  معلمی  دهد  می  نشان  این  داشتیم، 
اختصاصی  کنکور  است.  مردم  توجه  مورد 
یک  و  دارد  اختصاصی  استاد  جذب  نظام  و 
معماری جدید برای تربیت معلم در دانشگاه 

فرهنگیان پایه گذاری شده است.
در سال  ما  دیگر  مهم  کار  اینکه  بیان  با  وی 
گذشته تقویت بیش از پیش معاونت پرورشی 
مربی  به یک  مدرسه  هر  برای  ما  بود، گفت: 
زیادی  بسیار  تعداد  که  داریم  نیاز  پرورشی 
پرورشی  معاون  و  مربی  کشور  مدارس  از 
نداشتند؛ امروز آزمون استخدامی جذب مربی 
سراسر  در  مشاور  و  بدنی  تربیت  و  پرورشی 
پایان  به  پیش  دقایقی  و  شد  برگزار  کشور 
رسید، ۴۰۰ هزار نفر از علاقه مندان با یکدیگر 
رقابت کردند که ۱۹ هزار نفر از آنها در این 

رشته جذب می شوند.
وی ادامه داد: در امور پرورشی کارهای بزرگی 
»امید،  نام  به  اقدام طرحی  اولین  انجام شد، 
ایمان، خودباوری، خردورزی، نشاط و هویت« 
رهبر  بیانات  از  برگرفته  آن  کلمات  همه  که 
معظم انقلاب است طراحی شد و بر مبنای آن 
سامانه هایی ایجاد شد و فعالیت های پرورشی 

گسترده در سراسر کشور انجام گرفت.
از هشت  افزود: بیش  وزیر آموزش و پرورش 
میلیون دانش آموز در این طرح فراگیر شرکت 
در  گروه سرود  هزار  از هشت  بیش  و  کردند 
میلیون   ۱۳.۵ از  بیش  گرفت،  شکل  کشور 
نور،  راهیان  پیشرفت،  راهیان  اردوی  روز  نفر 
زیارت اولی ها و سایر اردوها برگزار کردیم که 

امسال نیز نهضت اردویی را دنبال می کنیم.
سال  اعتکاف  مراسم  اینکه  بیان  با  صحرایی 
دانش  افزود: ۴۴۰ هزار  بود،  تاریخی  گذشته 
آموز در بیش از ۲۸۰۰ مدرسه معتکف شدند 
و دشمنان که گفته بودند نسل جدید همانند 

نسل گذشته نیستند را ناامید کردند.
وی ادامه داد: ۱۲۷ درصد رشد معتکفین در 
میان دانش آموزان را داشتیم،  در ماه مبارک 
رمضان محفل های قرآنی دانش آموزی شکوه 
ماه  در  محفل  هزار   ۲۰ داشت،  پیوسته ای 
مبارک رمضان برگزار و از خادمان و قهرمانان 
برگزار  تکلیف  جشن های  شد.  تجلیل  قرآنی 
کانون  در  ادبی  و  فرهنگی  قله های  باشگاه  و 
شکل  نوجوانان  و  کودکان  فکری  پرورش 
گرفت که نشان از عزم این کانون جهت تحول 

در امور پرورشی و تربیتی است.
اقدامات  تشریح  با  پرورش  و  آموزش  وزیر 
انجام شده برای تقویت مدارس دولتی، اظهار 
داشت: قانون برای آنها تدوین شده و پیوسته 
قانون  هستیم؛  آنها  وضع  اصلاح  دنبال  به 
مدارس غیردولتی توسط مجلس اصلاح شد، 
مهدهای کودک در سراسر کشور ساماندهی و 
بعد از ۱۲ سال اولین آیین نامه اجرایی سند 
تحول بنیادین با نام آیین نامه توسعه و تقویت 
مهارتهای دانش آموزان از هیات دولت بیرون 

آمد.
همگانی  وظیفه ای  معلم  مقام  گرامیداشت 

است
علمدار  را  معلم  پرورش،  و  آموزش  وزیر   
گرامیداشت  گفت:  و  دانست  جهل  با  مبارزه 
مقام معلم وظیفه ای همگانی است و همه در 

این زمینه مسوولیت دارند.
 رضا مراد صحرایی  در آیین نکوداشت ادیب 
در حسینیه  دکتر محمدرضا سنگری  دزفول 
ثارالله دزفول، افزود: این شخصیت از معلمان 
برجسته کشور است که نکوداشت او نکوداشت 

جایگاه و مقام معلم است.
وی با بیان اینکه آینده کشور به دست معلم 
سازنده  انبیاء،  شغل  معلمی  گفت:  است 
آینده  هویت  معمار  و  سرافرازی  زیرساخت 

کشور است.
وزیر آموزش و پرورش با بیان اینکه نسل های 
شیوای  قلم  از  را  مقاومت  کشور،  از  مختلفی 
و  آموزش  گفت:  اند  آموخته  سنگری  دکتر 
تربیت  دلیل  به  اسلامی  جمهوری  پرورش 

نیروهای ممتاز، سربلند است.
وزیر آموزش و پرورش: گرامیداشت مقام معلم 

وظیفه ای همگانی است
معلم  بر  جامعه  در  هیچ کس  داد:  ادامه  وی 
برتری ندارد و جامعه ای که معلمان خود را 
گرامی بدارد چنین جامعه ای سرفراز خواهد 

بود.
کودکان  از  بسیاری  اینکه  بیان  با  صحرایی 
شور و شعور عاشورایی را از آثار دکتر سنگری 

ادبیات  در  سنگری  دکتر  گفت:  اند  آموخته 
مقاومت و پایداری صاحب سبک است و نقش 
تحسین برانگیزی در تربیت نسل های مختلف 

و آشنایی با فرهنگ عاشورایی داشته است.
وی با بیان اینکه مقام معلم از مقام عالم برتر 
است افزود: دکتر سنگری پس از دریافت علم 
فاخر  ادیبی  و  برجسته  معلم  بودن،  عالم  و 

است.
معلم  و  عالم  تجمیع  پرورش  و  آموزش  وزیر 
دکتر  ممتاز  های  ویژگی  جمله  از  را  بودن 
حسنه  سنت  داد:  ادامه  و  دانست  سنگری 
و  علمی  نخبه  و  فاخر  های  چهره  نکوداشت 
 فرهنگی حرکتی ارزشمند است که باید بیش 

از پیش تقویت شود.
حجت  حضور  با  که  آیین  این  حاشیه  در   
خسروپناه  عبدالحسین  المسلمین  و  الاسلام 
دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی برگزار شد،  
نمایشگاهی از آثار تالیفی این مولف و استاد 

برجسته ادبیات کشور بر پا شد.
آبان  روز  اولین  در  سنگری  محمدرضا  دکتر 
اهل  ای  خانواده  در  شمسی  هجری   ۱۳۳۳
دین، ادب و معرفت د درفول دیده به جهان 
نوجوانی،  کودکی،  دوران  تمام  وی  گشود. 
را  آن  از  از سال های پس  بسیاری  و  جوانی 
در دزفول گذراند و از مبارزان جوان پیش از 
انقلاب و رزمنده و مبلغ موثر سال های دفاع 

مقدس است.
مقطع  در  تحصیل  پایان  از  پس  سنگری، 
کاردانی در سال ۱۳۵۴ به عنوان معلم ادبیات 
از  به استخدام آموزش پرورش درآمد و پس 
عالی  مراتب  گذراندن  با   ۱۳۷۳ سال  در  آن 
رشته  در  دکتری  درجه  اخذ  به  موفق  علمی 

زبان و ادبیات فارسی از دانشگاه تهران شد.
عاشورایی  پژوهشگران  از  یکی  دکتر سنگری 
عضو  نظیر  سوابقی  که  است  کشور  برجسته 
عضو  اسلامی،  آزاد  دانشگاه  علمی  هیات 
شورای نویسندگان کتاب مطالعات اجتماعی، 
حوزه  عاشورایی  ادبیات  و  هنر  دفتر  مدیر 
اسلامی  انقلاب  ادبیات  گروه  عضو  هنری، 
گروه  مدیر  فارسی،  ادب  و  زبان  فرهنگستان 
اندیشه  و  فرهنگ  پژوهشگاه  اندیشه  ادبیات 
اسلامی، عضو شورای بررسی متون پژوهشگاه 
علوم انسانی و دبیر علمی کتاب سال عاشورا 

را دارد.
عضو شورای مشاوران تربیتی سازمان پژوهش 
وزارت  فرهنگی  ریزی، عضو شورای  برنامه  و 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، عضو گروه 
پژوهشی ادبیات پژوهشگاه بنیاد حفظ آثار و 
نشر ارزش های دفاع مقدس، عضو هیات مدیره 
نوجوانان،  و  کودکان  فکری  پرورش  کانون 
رئیس شورای علمی بنیاد دعبل خزاعی، عضو 
دزفول،  پزشکی  علوم  دانشگاه  امنای  هیات 
بین  بنیاد  غدیر  شعر  جشنواره  علمی  دبیر 
المللی غدیر، دبیر علمی کتاب ربع قرن دفاع 
مقدس، دبیر علمی جشنواره کتاب سال دفاع 
هنرمندان  بسیج  امنای  هیات  عضو  مقدس، 
کشور و داور ۱۰ها جشنواره و سوگواره شعر، 
داستان، تحقیق، پژوهش و مقاله نگاری نیز از 

دیگر سوابق اجرایی وی هستند.
 ۱۰۰ از  بیش  مولف  برجسته،  پژوهشگر  این 
سرخ،  سوگ  نظیر  جمله  از  کتاب  عنوان 
باغ،  نافله  راز،  قلمرو  در  امید،  سرچشمه 
به  روزنه ای  و  سجاده  جاده  معاصر،  ادبیات 
دنیای نوجوانی است. وی همچنین در تألیف 
راهنمایی  ابتدایی،  درسی  کتاب  جلد   ۳۰
معلم  راهنمای  کتاب های  و  دبیرستان  و 

مشارکت داشته است.
خبر خوش وزیر آموزش و پرورش از بزرگترین 

آزمون استخدامی تاریخ کشور
 وزیر آموزش و پرورش گفت: امسال بزرگترین 
استخدام تاریخ کشور با جذب ۷۲ هزار و ۱۱۹ 
ابتدایی  معلمان  مربیان،  گروه   ۳ در  فرهنگی 
هزار   ۲۰ از  غیر  که  می شود  برگزار  دبیران  و 
فارغ التحصیل دانشگاه های تربیت دبیر شهید 
اول  از  معلمان  این  است؛  فرهنگیان  و  رجایی 

مهر وارد مدارس خواهند شد.
نشست  حاشیه  در  صحرایی  رضامراد   
مردمی  ارتباطات  مرکز  برخط  پاسخگویی 
درباره  خبرنگاران  جمع  در  جمهوری  ریاست 

دانشگاه  درباره  رئیس جمهور  دستورات 
معلمان  دیدار  از  بعد  دیروز  گفت:  فرهنگیان 
نمونه با رئیس جمهور، آیت الله رئیسی نشست 
اختصاصی ۲ ساعته درباره دانشگاه فرهنگیان 
برگزار کرد؛ حسب دستورات قاطعی که صادر 
کرد، مشکلات فضای دانشگاه فرهنگیان تا حد 

زیاد حل شد.
دیگر  موضوع  افزود:  پرورش  و  آموزش  وزیر 
کمک به اعتبارات دانشگاه فرهنگیان بود که در 
این دانشگاه جهش خوبی  بودجه  سال ۱۴۰۳ 
داشته است. مسأله دیگر تأمین نیروی انسانی 
دانشگاه فرهنگیان بود که در سال جدید قریب 
که  می شود  کارمند جذب  و  استاد  هزار   ۲ به 
برخی استخدام جدید بوده و برخی هم تبدیل 
نیروهای  از  هم  تعدادی  می شوند  وضعیت 
دانشگاه های دیگر به دانشگاه فرهنگیان منتقل 

می شوند.
شورای  مصوبه  مطابق  داد:  ادامه  صحرایی 
فرهنگیان  دانشگاه  فرهنگی،  انقلاب  عالی 
اختصاصی  نظام  و  دارد  مجزا  جذب  هیأت 
اختصاصی  همچنین  و  استاد  ارتقای  و  جذب 
جذب دانشجومعلم دارد که امسال برای اولین 
از  همچنین  داشتیم؛  را  آن  اختصاصی  کنکور 
اول مهر امسال موضوع جذب استعدادهای برتر 

تحصیلی در دانشگاه فرهنگیان اجرا می شود.
انتخاب  گفت:  معلمان  گزینش  درباره  وی 
صحیح و خردمندانه معلم مبنی بر استعداد و 
عشق و علاقه اش و رعایت زیّ معلمی موضوع 
و  بوده  کار  دستور  در  که  است  مهمی  بسیار 
عنوان  به  جدید  شیوه  گذشته  سال  هست 
الگوی نوین جذب معلمان تحت عنوان کانون 
های ارزیابی پایه گذاری کردیم که موفق بود. 
با شیوه صحیح  ولی  تجربه  این  با  سال جدید 
ادامه  را  معلمان  جذب  نوین  روش  دقیق تر  و 
تاریخ  استخدام  بزرگترین  امسال  دهیم؛  می 
کشور با جذب ۷۲ هزار و ۱۱۹ فرهنگی در ۳ 
برگزار  ابتدایی و دبیران  گروه مربیان، معلمان 
التحصیل  فارغ  هزار   ۲۰ از  غیر  که  می شود 
و  رجایی  شهید  دبیر  تربیت  دانشگاه های 
وارد  مهر  اول  از  معلمان  این  است.  فرهنگیان 

مدارس خواهند شد.
رفاهی  اقدامات  درباره  پرورش  و  آموزش  وزیر 
شد:  یادآور  فرهنگیان  برای  وزارتخانه  این 
لایحه تأسیس سازمان رفاهی اقتصادی معلمان 
در  جلسه  چند  و  شد  دولت  هیأت  تقدیم 
کمیسیون های مرتبط دولت در این باره بحث 
شد. در این جلسات نتیجه این شد برخی موانع 
قانونی برای تأسیس سازمان جدید وجود دارد 
که در کمیسیون سرمایه انسانی دولت بحث و 
قرار شد پیشنهادی به شورای عالی اداری ارائه 
برنامه های  ارتقای سازوکار موجود،  با  شود که 
رفاهی فرهنگیان پیگیری شود؛ تا زمانی که این 
سازمان تأسیس شود، ما پیامد آن را در شرایط 
فعلی دنبال می کنیم؛ یکی از این اقدامات این 
شبکه  داریم،  که  امکاناتی  تمام  اولا  که  است 
بدانند در  تا معلمان ما در سراسر کشور  شود 
آن  به  بتواند  و  داریم  رفاهی  مرکز  شهر  کدام 
نوروز  عید  در  را  موضوع  این  کند  سفر  شهر 
و  میلیون   ۲ از  بیش  و  کردیم  تجربه  امسال 
۵۰۰ هزار نفر-اقامت از امکانات اقامتی آموزش 
و پرورش اعم از مراکز رفاهی و مدارس استفاده 
کردند؛ مراکز درمانی هم در این شبکه خواهد 

بود.
فرهنگیان  ذخیره  صندوق  درباره  صحرایی 
مطابق  و  است  مستقل  صندوق  این  گفت: 
در  صندوق  این  است  فعال  خودش  ضوابط 
ارتقای  حقیقی  رویکرد  با  سیزدهم  دولت 
می  سعی  اخیرا  و  شد  فعال  معلمان  معیشت 
پرداخت  سرعت  به  را  بازنشستگان  سهم  کند 
کند.  تکلیف  تعیین  زیان ده  و شرکتهای  کرده 
در برنامه هفتم توسعه هم حکمی تصویب شده 
که ۸۰ درصد صندوق ذخیره فرهنگیان بورسی 
شود که مقدمه اصلی شفاف شدن این صندوق 

خواهد بود.
وی ادامه داد: سیاست ارتقای کیفیت مدارس 
دولتی در دستور کار آموزش و پرورش است که 
یکی از این برنامه ها، ساماندهی نیروی انسانی 
است؛ نحوه تخصیص سرانه های دانش آموزی و 
اولویت نوسازی نیز قرار است با مدارس دولتی 
جذب  پرورش  مربی  و  مشاور  هزار   ۱۹ باشد؛ 
مدارس دولتی خواهیم کرد باید سطح کیفیت 
این مدارس ارتقا یابد یک عقب ماندگی طولانی 
مدت داریم که باید جبران شود خانواده ها هم 
کمک کنند و انجمن های اولیا و مربیان قوی 
باید شکل بگیرد. وزیر آموزش و پرورش درباره 
شهریه مدارس غیردولتی تصریح کرد: شهریه 
آنها را قانون تعیین می کند و آموزش و پروش 
نرخ گذاری نمی کند؛ آموزش و پرورش در این 
موضوع به طور جدید در کنار خانواده هاست و 
نظارت می کند؛ امسال به موجب قانون سامانه 
ای راه اندازی می شود که تمام هزینه ها شفاف 
در آن خواهد آمد؛ یکی از مسائلی که داریم این 
مدارس  شهریه  عنوان  به  که  عددی  که  است 
غیر دولتی تعیین می شود، غیر از عددی است 
که در مدارس دریافت می شود اگر این سامانه 
راه اندازی شود، دیگر هیچ پولی از خانواده ها 
اگر  شد  نخواهد  دریافت  سامانه  این  از  خارج 
مدرسه ای رقم اضافه دریافت کرده باشد، این 

مبالغ به خانواده ها بازگشت داده می شود.

 نخستین آیین نامه اجرایی سند تحول
 آموزش و پرورش بعد از ۱۲ سال تصویب شد

خبر

ضرورت استفاده از هوش مصنوعی در پزشکی/
ایجاد ۱۶ دانشکده جدید در دولت سیزدهم

 وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی استفاده از آزمایشگاه های 
مهارتی و شبیه سازها در علوم پزشکی و استفاده از تکنولوژی 
هوش مصنوعی را از رویکردهای این وزارتخانه عنوان کرد و گفت: 
در دولت سیزدهم ۴ دانشکده علوم پزشکی، ۱۳ مجتمع عالی 
پزشکی، ۸ دانشکده پرستاری و ۴ دانشکده داروسازی ایجاد شده 

است.
 بهرام عین اللهی در بیست و پنجمین همایش کشوری آموزش 
علوم پزشکی و اختتامیه هفدهمین جشنواره شهید مطهری در 
مرکز همایش های رازی دانشگاه علوم پزشکی ایران اظهار داشت: 
نظام سلامت جمهوری اسلامی ایران در منطقه و دنیا پیشتاز است 

و افتخاری بزرگ رقم زده است.
وی با بیان اینکه روند آموزش علوم پزشکی در دنیا در سال ۲۰۲۴ 
میلادی تاکید بر آموزش بالینی مبتنی بر جامعه بوده است، افزود: 
ادغام هوش مصنوعی و تکنولوژی نوین اکنون در جهان مطرح و 
جمهوری اسلامی ایران نیز در این زمینه، کارهای بزرگی انجام 

داده است.
عین اللهی با بیان اینکه روش تدریس در گذشته به صورت سنتی 
استاد محور و جزوه محور بود، با تاکید بر نقش مهم دانشجویان، از 
دانشجویان فعال به عنوان یکی از مهمترین ارکان آموزش یاد کرد 
و گفت: اکنون آموزش ها در علوم پزشکی بر اساس مسئله و حل 
مسئله در جریان است و فراتر از استاندارها عمل کرده و می کنیم.

وی دستاوردهای علوم پزشکی و حوزه سلامت را موجب افتخار 
ملی و بین المللی دانست و گفت: یکی  از دلایل موفقیت نظام 
که  چرا  است   ۱۳۶۵ سال  در  درمان  و  آموزش  ادغام  سلامت 
آموزش را متناسب با نیاز بهداشت و درمان جامعه قرار داده و 

توانسته ایم تحولی در آموزش و درمان ایجاد کنیم.
وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی با بیان اینکه رشد کمی و 
کیفی در حوزه آموزش پزشکی را به موازات یکدیگر پیش می بریم، 
افزود: در رشد کمی افزایش تعداد ظرفیت خدمات  سلامت، تماس 
دانشجو با جامعه، حضور دانشجویان در فیلد ارائه خدمات، توسعه 
مراکز آموزش پزشکی و حل مشکل خدمات توسط هیات های 

علمی را در دستور کار قرار داده ایم.
عین اللهی توسعه پژوهش های کاربردی، افزایش دو برابری شرکت 
دانش بنیان و انجام پژوهش برای رفع نیازهای مردم را از جمله 
اقداماتی برشمرد که در بخش کیفی نظام سلامت انجام شده است.

وزیر بهداشت با اشاره به ضرورت مشارکت بیشتر دانشجویان در 
عرصه های خدماتی و تحقیقاتی، یادآور شد: تمرکز ما استفاده از 
آزمایشگاه های مهارتی و شبیه سازها در علوم پزشکی، استفاده از 
تکنولوژی هوش مصنوعی و مهارت های آموزشی از راه دور است.

وی گفت: توانمندسازی اساتید، اعضای هیات علمی و بکارگیری 
روش های نوین سنجش و ارزیابی از جمله مواردی است که باید 

در آموزش علوم پزشکی تجلی پیدا کند.
وزارت  در  کرامت  عالی  تشکیل شورای  به  اشاره  با  اللهی  عین 
علوم  دانشجویان  سوی  از  بیمار  کرامت  حفظ  گفت:  بهداشت، 
پزشکی و نیروهای حوزه سلامت همواره مورد تاکید بوده و خواهد 

بود.
ایجاد چهار دانشکده علوم پزشکی در دولت سیزدهم

اهمیت  بر  تاکید  با  پزشکی  آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزیر 
مرجعیت علمی کشورمان در رشته های علوم پزشکی، یادآور شد: 
فعالیت گسترده شرکت های دانش بنیان در جهت پاسخگویی به 
نیاز جامعه و تحول در بهره مندی از ظرفیت نخبگان، تجاری 
سازی تحقیقات و تکمیل زنجیره علم و فناوری بخشی از ابزارهای 

رسیدن به این مرجعیت است.
وی از تحصیل ۲۲۸ هزار ۶۹۷ دانشجو در دانشگاه علوم پزشکی 
کشور به عنوان یکی از نقاط قوت نظام سلامت جمهوری اسلامی 
ایران یاد کرد و افزود: خوشبختانه در دولت مردمی و در راستای 
تحقق عدالت در سلامت، در حوزه آموزشی ۲۶۰ هزار متر مربع 
فضای فیزیکی به ظرفیت کشور اضافه شده و امسال برنامه ما 

تامین نیازهای آموزشی دانشگاه هاست.
دستاوردهای  دیگر  به  پزشکی  آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزیر 
دولت مردمی آیت الله رئیسی اشاره و خاطرنشان کرد: در این 
پزشکی، ۸  عالی  مجتمع  پزشکی، ۱۳  علوم  دانشکده  دوره، ۴ 

دانشکده پرستاری و ۴ دانشکده داروسازی ایجاد شده است.
تصویب آیین نامه دستیاری و تعدیل کشیک شب دستیاران

وی با تاکید بر اینکه هوشمندسازی باید در همه دانشگاه های علوم 
پزشکی مورد توجه قرار گیرد، به تصویب آیین نامه دستیاری اشاره 
کرد و گفت: تعیین و تعدیل علمی میزان کشیک شب برای همه 
دستیاران مدنظر قرار گرفته  است و از سوی دیگر ارائه تسهیلات 

و بیمه پایه و تکمیلی در خصوص دستیاران تقویت شده است .
عین اللهی با بیان اینکه بومی سازی منابع علمی را شروع کرده 
ایم، گفت: باید موضوعات نوظهور و میان رشته ای مورد توجه قرار 
آموزش  نوین در  و  فناوری جدید  پیاده سازی  گیرد. همچنین 

پزشکی و رسیدن به مرجعیت علمی مدنظر ما قرار دارد.
الگوی آموزش علوم پزشکی، آموزش حکمت بنیان است

دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی نیز در این رویداد علمی با بیان 
اینکه می توان الگوی آموزش علوم پزشکی در کشور را آموزش 
حکمت بنیان نامید، گفت: آموزش علوم پزشکی در کشور دارای 
یک الگوی حکمرانی است که قابل تسری به رشته های دیگر است.

کارهای  که  این  بیان  با  عبدالحسین خسروپناه  الاسلام  حجت 
بزرگی در کشور در حوزه آموزش، پیشگیری، بهداشت و درمان 
انجام شده است، خاطرنشان کرد: امروز هیچ بیماری وجود ندارد 
که در دنیا درمان شود اما درمان آن را در ایران غیرممکن باشد که 

این اتفاق با وجود تحریم ها کار بزرگی است.
و  دارو  تولید  در  اسلامی  جمهوری  خودکفایی  به  اشاره  با  وی 
پیشرفت هایی که در حوزه دارو و پزشکی صورت گرفته است، 
گفت: می توان الگوی آموزش علوم پزشکی در کشور را آموزش 

حکمت بنیان نامید.
بنیان  الگوی حکمت  این  کرد:  عنوان  حجت الاسلام خسروپناه 
تاسیس دانشگاه جندی شاپور  با  ایران  از ورود اسلام در  پیش 

در دزفول انجام شد و پس از ورود اسلام توسعه پیدا کرده است.
دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی عنوان کرد: سیر پیشرفت ها در 
سال های اخیر و یا یک و یا دو قرن اخیر نبوده است و پیشینه 

طولانی دارد.
وی در خصوص دو گانه الگوی حکمت بنیان، پیوند نظر و عمل، 
پیوند عقلانیت و اخلاق، پیوند استاد و شاگرد و پیوند کمیت و 

کیفیت را از ویژگی های این الگو برشمرد.
حجت الاسلام خسروپناه افزود: یک پزشک اگر عقلانیت نظری و 
عملی داشته و اخلاق پزشکی، نداشته باشد پزشکان او را پزشک 
نمی دانند. در تاریخ پزشکی ایران، پزشک با اخلاق تواضع اش 

معرفی می شود.
وی گفت: از دیگر موارد الگوی حکمت بنیان پیوند استاد پروری 
و شاگرد پروری است که یکی از سنتهای حسنه در نظام آموزشی 

ما بوده و در شورای عالی انقلاب فرهنگی نیز مصوب شده است.
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اخبار

مدیر عامل شرکت عمران شهر جدید پرند خبر داد:

۴۵ روز تا ۶ ماه حبس برای خرید و 

فروش امتیاز طرح نهضت ملی مسکن پرند

 مدیر عامل شرکت عمران شهر جدید پرند گفت: 
خرید و فروش امتیاز طرح نهضت ملی مسکن پرند 
به  فروش  آگهی  دهندگان  انتشار  و  است  ممنوع 
برابری  چهار  جریمه  و  ماه   ۶ تا  روز   ۴۵ از  حبس 

محکوم می شوند.
امتیاز  فروش  و  اینکه خرید  بیان  با   آرش صیادی 
است،  مجاز  غیر  و  قانونی  غیر  مسکن  ملی  نهضت 
و  ندارد  حقوقی  هویت  هیچ  امتیاز  داشت:  اظهار 
شوند  حذف  آن  از  امتیاز  دارنده  افراد  دارد  امکان 
ریسک  پر  بسیار  قرارداد  این  بدانند  مردم  بنابراین 
دست  از  را  خود  سرمایه  تمام  دارد  امکان  و  است 

بدهند.
وی افزود: بر اساس شیوه نامه اجرایی نهضت ملی 
اجرای  پایانی  مراحل  در  متقاضیان  واحد  مسکن، 
عدم  به  باتوجه  و  یابد  می  اختصاص  آنها  به  پروژه 
انعقاد قرارداد، بدیهی است خرید و فروش و انجام 
غیر  مسکن  ملی  نهضت  واحدهای  ثانویه  معاملات 

قانونی است.
تاکید  پرند  جدید  شهر  عمران  شرکت  عامل  مدیر 
ساختمان  فروش  پیش  قانون   ۲۳ ماده  طبق  کرد: 
اشخاصی که بدون تنظیم سند رسمی اقدام به پیش 
به درج  اقدام  یا بدون اخذ مجوز  فروش ساختمان 
یا انتشار آگهی کنند به حبس از ۴۵ روز تا ۶ ماه یا 
جزای نقدی به میزان ۲ تا چهار برابر وجوه و اموال 

دریافتی محکوم می شوند.

استاندار کردستان: صندوق حمایت از 

ورزش حرفه ای استان تشکیل می شود

 استاندار کردستان گفت: استان کردستان به دلیل 
نداشتن صنایع بزرگ با مشکل حامی ورزش روبرو 
این  امیدواریم  شده  انجام  های  رایزنی  با  که  است 
ورزشی حل  از حمایت  اندازی صندوق  راه  با  مهم 

شود.
مربیان  با  دیدار  در  کوشا   زارعی  اسماعیل   
کردستانی تیم ملی والیبال دانش آموزی که بر بام 
والیبال قهرمانی جهان ایستادند، اظهار کرد: صندوق 
حمایت از ورزش حرفه ای با کمک گرفتن از معادن 

تا حدی میتواند به حمایت از ورزش کمک کند.
نماینده کردستانی در  اینکه حضور دو  بیان  با  وی 
افتخار  باعث  آموزی  دانش  والیبال  ملی  تیم  قالب 
است، افزود: برای رسیدن به قله های افتخار سختی 
های زیادی باید کشید و امروزه مربیان کردستانی 
توانستند به این مهم دست پیدا کنند و نشان دهند 

که ورزش کردستان رو به توسعه است.
مجموعه  کرد  میدواری  ابراز  کردستان  استاندار 
استان  ورزش  خدمت  در  توان  تمام  با  استانداری 
که  هایی  ظرفیت  به  توجه  با  نیز  تاکنون  و  است 

داشته است به تیم های ورزشی کمک کرده است.
زارعی کوشا با اشاره به اینکه امروزه والیبال کشور 
شد:  یادآور  است،  شده  شناخته  جهانی  جامعه  در 
امروزه والیبال کردستان باتوجه به این افتخار باعث 
شده که این رشته در بین خانواده از جایگاه خاصی 
و  توجه  که  طلبد  می  مهم  این  و  باشد  برخوردار 

برنامه ریزی دقیق تری انجام گیرد.

۲ جشنواره در هر شهرستان استان اردبیل 

برگزار می شود

صنایع دستی  و  گردشگری  میراث فرهنگی،  مدیرکل   
حداقل  برگزاری  برای  ریزی  برنامه  از  اردبیل  استان 
و  داد  خبر  استان  این  شهرستان  هر  در  جشنواره   ۲
همکاری فرمانداری ها را برای پیشبرد برنامه ها خواستار 

شد.
 حسن محمدی ادیب در جلسه با فرماندار بیله سوار 
معرفی  در  اهمیت جشنواره ها  به  توجه  با  کرد:  اظهار 
مختلف  مناطق  گردشگری  برندسازی  و  ظرفیت ها 
مهم  جشنواره   ۲ حداقل  شهرستان  هر  برای  استان، 

تعریف می کنیم.
جشنواره  برگزاری  طولانی  سابقه  بیله سوار  افزود:  وی 
بسیار شناخته  ملی  در سطح  که  دارد  را  کوچ عشایر 
شده است و امسال نیز این جشنواره به شکل مناسبی 
برگزار شد و با توجه به ظرفیت سایت پرواز پاراگلایدر 
در این شهرستان، با کمک فرمانداری جشنواره ای در 

این راستا برای فصل پاییز در نظر می گیریم.
محمدی ادیب با اشاره به لزوم همکاری فرمانداران در 
اعتبارات  اینکه  به  با توجه  ادامه داد:  اعتبارات،  تامین 
صنایع دستی  و  گردشگری  میراث فرهنگی،  کل  اداره 
شورای  در  فرمانداران  باید  نیست  استان  نیاز  حد  در 
برنامه ریزی شهرستان ها توجه ویژه ای به حوزه سه گانه 

ماموریت این اداره کل داشته باشند.
دستی  صنایع  و  گردشگری  میراث فرهنگی،  مدیرکل 
استان اردبیل خاطرنشان کرد: بیله سوار دروازه ورودی 
در  شهرستان  این  اهمیت  به  توجه  با  و  است  کشور 
فرهنگی،  میراث  کل  اداره  ماموریتی  حوزه  سه  هر 
گردشگری و صنایع دستی، برنامه های ویژه ای داریم که 
با پیش بینی اعتبارات مورد نیاز در اختیار فرماندار قرار 
دارد تا با تامین بخشی از اعتبارات به صورت استانی و 
بخش دیگر از منابع ملی، بتوانیم برنامه های مد نظر را 

اجرا کنیم.

استان  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  مدیرکل   
این  تئاتر  اردیبهشت  جشنواره  گفت:  تهران 
استان به میزبانی شهرستان رباط کریم پایان 

اردیبهشت ماه برگزار خواهد شد.
 علی فروزانفر در آیین معارفه رئیس جدید 
کریم  رباط  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  اداره 
اظهار داشت: توجه به هویت و فرهنگ ملی 
از اولویت های حوزه فرهنگ و هنر است و در 
برنامه شاخص مستقل  این راستا ۲۵ ردیف 
در سال ۱۴۰۳ برنامه ریزی و تامین هزینه 

شده است.
برنامه های شاخص،  این  از  یکی  افزود:  وی 
تئاتر در رباط  اردیبهشت  برگزاری جشنواره 
و  فرهنگی  های  کانون  از  یکی  که  کریم 

تاریخی استان تهران است.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی تهران ادامه 
ماه  اردیبهشت  اواخر  در  نمایش  داد: جشن 
و  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  وزیر  همراهی  با 
یک  تلویزیون  و  تئاتر  هنرمندان  از  بسیاری 

شب را میهمان دیار کریمان خواهند بود.
این مسئول به استقرار دفتر نمایندگی اداره 
فرهنگ و ارشاد اسلامی در شهر پرند اشاره 
و خاطرنشان کرد: طی گفت  وگو و پیگیری 
فضا  تامین  پرند  عمران  شرکت  با  مسئولان 
برای استقرار این دفتر نمایندگی انجام شده 
و زیر نظر اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی رباط 
از  و  پیگیری  را  فرهنگیان  مطالبات  کریم 

هفته آینده شروع به کار خواهد کرد.
با  تهران  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  مدیر کل 

تکربم عزت الله عسگری، برای امیر پورروشن 
اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  اداره  رئیس جدید 
گفت:  و  کرد  موفقیت  آرزوی  کریم  رباط 
بازنگری و تحول  برای  هر جابجایی فرصتی 
نسبت به برنامه های هنری و فرهنگی است 
و امیدواریم مطالبات مردم در زمینه فرهنگ 
و هنر از جمله بازگشایی سینما فرهنگ رباط 

به زودی محقق شود.
امیر پور روشن رئیس جدید اداره فرهنگ و 

آیین  این  در  نیز  کریم  رباط  اسلامی  ارشاد 
گفت: رباط کریم دروازه ورودی برای کشور 
فرهنگی  کانون  قبل  سال های  در  و  است 
امام  فرودگاه  در  کریم  رباط  ارشاد  اداره 
راحل مستقر بود که در این مدت چند سال 
امیدوارم  و  است  شده  جمع  فرهنگی  مکان 
به  را  کشور  غنی  فرهنگ  آن  راه اندازی  با 

مسافران ارائه دهیم.
نیروهای  با کمک  امیدواری کرد؛  اظهار  وی 

فرهنگی شهرستان بتوانیم در حوزه آموزش 
به هنر داشته  به مساله مربوط  توجه جدی 

باشیم.
 آئین معارفه امیر پورروشن رئیس جدید اداره 
فرهنگ و ارشاد اسلامی رباط کریم با حضور 
استان  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  کل  مدیر 
تهران، فرماندار، امام جمعه پرند و اهالی هنر 
رباط  فرمانداری  جلسات  سالن  در  رسانه  و 

کریم برگزار شد.

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی خبر داد؛

برگزاری جشنواره تئاتراستان تهران در رباط کریم
اخبار

فرماندار بهارستان: ۳۰ درصد سکونتگاه های 
شهرستان جزو بافت فرسوده است 

 فرماندار شهرستان بهارستان گفت: بیش از ۳۰ درصد 
سکونت های غیر رسمی شهرستان بهارستان جزو بافت 

فرسوده است.
مسکونی  های  بافت  اعظم  بخش  گفت:  نوحی   عبداله 
در شهرستان بصورت قولنامه ای و اوقافی و فاقد سند 
سند  فاقد  اراضی  تکلیف  تعیین  قانون  در  است  رسمی 
بتوانند  شهروندان  تا  شده  ارائه  خوبی  قوانین  رسمی 

املاک خود را سنددار کنند.
غیررسمی  های  سکونتگاه  درصد   ۳۰ افزود:  وی 
شهرستان بهارستان جزو بافت فرسود است که در سفر 
تاکید  مورد  مسئله  این  بهارستان  به  جمهوری  ریاست 

قرار گرفت.
فرماندار بهارستان گفت: در همین راستا اقدامات خوبی 
توسط مجموعه شهرداری ها انجام شده و امیدواریم در 
سال جدید، جهش رشد مسکن در زمینه بازآفرینی بافت 

های فرسوده و نهضت سند دار کردن را داشته باشیم.
فرماندار بهارستان اضافه کرد: در خصوص احیای بافت 
های فرسوده امکان بازسازی در متراژهای پایین فراهم 
شده و صاحبان املاک و واحدهای مسکونی می توانند از 

طریق بانک ها تسهیلات لازم را دریافت نمایند.
همچنین سیدمحمد میرزمانی در این خصوص گفت: ۸۰ 
از توابع شهرستان  درصد محلات قدیمی شهر گلستان 
کمک  امر  این  که  است  مسکونی  بافت  جزو  بهارستان 
و  احیا  ها  بافت  این  تا  را می طلبد  و همت شهروندان 

بازسازی شود.
شهردار گلستان افزود: تسهیلات بسیار خوبی از شرکت 
داده  بافت فرسوده تخصیص  احیای  به  ایران  بازآفرینی 
در  و  است  سازی  درجا  شامل  تسهیلات  این  که  شده 
به  شهرداری  عوارض  مناطق،  بعضی  در  احیا  صورت 

مالکین بخشیده می شود.

استاندار اردبیل: منابع مولدسازی 

برای رفع کمبود فضاهای آموزشی و 

زیرساختی هزینه می شود

مولدسازی  مطلوب  اجرای  از  هدف  اردبیل  استاندار   
آموزشی،  فضاهای  در  کمبود  رفع  را  استان  این  در 
بیمارستانی و ساخت بزرگراه عنوان کرد و گفت: لازم 
است با افزایش سرعت فعالیت های مرتبط با مولدسازی 
مشاهده  جاری  سال  در  را  تلاش ها  نتایج  استان،  در 

کنیم.
سازمان  سرپرست  با  نشست  در  عاملی  سیدحامد   
سرعت  افزیش  بر  تاکید  ضمن  خصوصی سازی 
مولدسازی دارایی های دولت اظهار کرد: منابع حاصل از 
مولدسازی در راستای جبران کمبود فضاهای آموزشی 
نقل  و  حمل  زیرساخت های  توسعه  و  بیمارستانی  و 

استفاده خواهد شد.
شکل  به  مولدسازی  چنانچه  گفت:  اردبیل  استاندار 
خوبی در استان اردبیل اجرا شود، می توانیم فقر فضای 
ساخت  نیز  و  بیمارستانی  فضای  کمبود  و  آموزشی 

بزرگراه را از این طریق برطرف کنیم.
فعالیت های  سرعت  است  لازم  کرد:  تصریح  عاملی 
مرتبط با موضوع مولدسازی در استان اردبیل افزایش 
یابد تا در سال جاری نتایج تلاش های انجام شده در این 

زمینه را مشاهده کنیم.
وی با اشاره به خبر در صدر قرار گرفتن استان اردبیل 
در رده بندی مولدسازی در کشور، ادامه داد: هدف ما نه 
لزوما اول شدن بلکه اجرای مولدسازی به بهترین نحو 
و با نتایج خوب است و چنانچه سازمان خصوصی سازی 
حاضریم  باشد،  داشته  برنامه ای  مولدسازی،  زمینه  در 

این برنامه ها را به صورت پایلوت در استان اجرا کنیم.
خصوصی سازی  سازمان  کرد:  بیان  اردبیل  استاندار 
می تواند فرایندها را به استان ها واگذار کند و خود ناظر 
تفویض  و  واگذاری  فرایندها شود چراکه  این  انجام  بر 
سرعت  با  کارها  می شود  باعث  استان ها  به  فرایندها 
بیشتری صورت گیرد و چنانچه این تفویض امور انجام 

نشود برای دولت عایدی نخواهد داشت.
این  در  هم  کشور  خصوصی سازی  سازمان  سرپرست 
استان ها  رده بندی  جدیدترین  در  اینکه  بیان  با  دیدار 
این  اول  رده  در  اردبیل  استان  مولدسازی،  نظر  از 
استاندار  تلاش های  از  است،  گرفته  قرار  رده بندی 
امور  و  اقتصادی  مدیرکل  استاندار،  معاونان  و  اردبیل 
دارایی استان و کارگروه مولدسازی که توجه ویژه ای به 

موضوع مولدسازی دارند، قدردانی کرد.
به  سرعت بخشی  لزوم  بر  تاکید  با  بازیان  ابراهیم 
خصوصی سازی  سازمان  گفت:  کشور  در  مولدسازی 
تمامی  با  سازمان  این  مولدسازی  ملی  مرکز  به واسطه 
قوا در خدمت استان است و باید در تعامل مشترک، تا 
پایان اردیبهشت مشکلات مولدسازی در استان اردبیل 

به طور کلی از بین برود.
داد:  ادامه  کشور  خصوصی سازی  سازمان  سرپرست 
سازمان  همکاری  ادامه  در  باید  مهم  بسیار  نکته   ۲
قرار  توجه  مورد  اردبیل  استانداری  و  خصوصی سازی 
گیرد، اول اینکه سرعت ارزش افزایی املاک در استان 
اینکه حضور میدانی سازمان  اردبیل کند نشود و دوم 
خصوصی سازی و استانداری اردبیل در پیشبرد اهداف 

مولدسازی بیش از پیش حس شود.
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کشاورزی  اراضی  در  زمینی  سیب  کشت   
شکل  به  امسال  اوایل  از  که  اردبیل  استان 
محدود آغاز شده بود، این روزها با مساعدتر 
با  و  گسترده  شکل  به  جوی،  وضعیت  شدن 

روش جدید مکانیزه ادامه دارد.
 کشت به روش نوین سیب زمینی با استفاده 
از نوار تیپ در زمین های زراعی دشت اردبیل 
که از چند سال قبل آغاز شده، در سال جاری 
به تنها روش کاشت این محصول تبدیل شده 

است.
استان  کشاورزی  جهاد  سازمان  کارشناسان 
برگزاری  با  اخیر  هفته  چند  در  اردبیل 
کلاس های آموزشی الگویی و ترویجی در سر 
نوار  گذاری  جای  روش  خصوص  در  مزرعه، 
تیپ در زراعت سیب زمینی در حال کمک و 
مساعدت به کشاورزان سیب زمینی کار این 

خطه هستند.
۱۰۰ درصد مزارع سیب زمینی استان اردبیل 
شیوه  و  می شود  کشت  مکانیزه  صورت  به 
اخیر  سال  چند  در  نیز  استان  مزارع  آبیاری 
نوار  با  آبیاری  به صورت  اغلب  و  مدرن شده 

تیپ انجام می شود.
کشاورزی  جهاد  سازمان  زراعت  امور  مدیر 
استان اردبیل به خبرنگار ایرنا گفت: به علت 
استفاده از آبیاری به روش نوار تیپ و روش 
سه  شیوه  به  منطقه  عرف  با  متفاوت  کاشت 
ردیف با دو نوار تیپ و نیز جلوگیری از اتلاف 
زمینی  برداشت محصول سیب  میزان  زمین، 
ای  ملاحظه  قایل  شکل  به  اردبیل  دشت  در 

افزایش یافته است.
غفور آقایی با اشاره به برنامه ریزی برای کشت 
سیب زمینی در ۱۹ هزار و ۵۰۰ هزار هکتار از 
اراضی استان در سال زراعی جاری اظهار کرد: 
برای کاشت این میزان سیب زمینی در استان 
تیوبر،  مینی  نوع  از  بذر  تن  هزار   ۷۰ حدود 
گواهی  الیت،  الیت،  سوپر  اس،  تیوبر  مینی 

شده آ و گواهی شده ب مصرف می شود.
وی بیان کرد: ۹۵ درصد محصول سیب زمینی 
کشت شده در استان اردبیل را از رقم آگریا و 
مابقی را از ارقام متفرقه جِلی، فونتانه، بامبا، 
اسپیریت، نیلوا، کایزر، امرفونا و ساتینا اعلام 
کرد و گفت: کشاورزان در تهیه بذر مرغوب به 

قیمت مناسب دچار مشکل هستند.
کشاورزی  جهاد  سازمان  زراعت  امور  مدیر 
سیب  کشاورزان  توصیه  با  اردبیل  استان 
و  مشاوره  برای  اردبیل  استان  کار  زمینی 
رعایت توصیه فنی کارشناسان سازمان جهاد 
خود  محصول  کاشت  خصوص  در  کشاورزی 
افزود: پیش بینی می شود امسال نیز همچون 

زمینی  سیب  کشاورزان  گذشته  سال های 
آبیاری  و  زمین  اتلاف  از  برای جلوگیری  کار 
آسان و با کمترین میزان مصرف آب، از روش 

آبیاری با نوار تیپ استفاده کنند.
اردبیل  استان  مزارع  در  زمینی  سیب  کشت 
در حالی آغاز شده است که محصول برداشت 
روی دست کشاورزان  پارسال همچنان  شده 
مازاد  تضمینی  خرید  اعلام  رغم  به  و  مانده 
محصول سال گذشته، کشاورزان از روند خرید 

ناراضی هستند.
فروش  به  توجه  با  که  شود  می  بینی  پیش 
نرفتن بخش زیادی از محصول سیب زمینی 
اردبیل در سال زراعی گذشته، امسال مقداری 
استان  در  محصول  این  کشت  زیر  سطح  از 

کاسته شود.
در سال زراعی گذشته محصول سیب زمینی 
در سطح ۱۹ هزار از اراضی کشاورزی استان 
کشت شده بود که از این اراضی ۷۷۰ هزار تن 

محصول برداشت شد.
نیاز  تن  هزار   ۲۰۰ محصول،  میزان  این  از 
تن  هزار   ۲۵۰ حدود  و  بوده  استان  داخلی 
آن نیز خوراک کارخانه های صنایع تبدیلی و 
تکمیلی است و مابقی محصول نیز به صورت 
مازاد بر نیاز استان باید به استان های دیگر و 

خارج از کشور صادر شود.
تولید  کلیدی  مشکل  زمینی  سیب  نگهداری 
می  شمار  به  اردبیل  استان  در  محصول  این 
رود به طوری که نبود انبارها و سردخانه های 
استان  در  محصول  این  نگهداری  برای  کافی 

برای  تنها  و  است  مشهود  بسیار  اردبیل 
نگهداری ۱۰۰ هزار تن محصول سردخانه در 

این استان وجود دارد.
فروش  پی  در  گذشته  سال  ماه  اسفند  نیمه 
سیب  محصول  تن  هزار   ۴۵۰ بر  بالغ  نرفتن 
و  کشاورزی  جهاد  وزارت  اردبیل،  زمینی 
خرید  به  اقدام  روستایی  تعاون  سازمان 
تضمینی محصول با قیمت توافقی کردند ولی 
سیب زمینی کاران عمده استان اردبیل، این 
اقدام را دیرهنگام خوانده و در روزهای اخیر 
عنوان  خرید  روند  از  را  خود  نارضایتی  نیز 

کردند.
برداشت  از  ماه  هفت  نزدیک  گذشت  با 
دهها  اکنون  هم  گذشته،  سال  محصول 
استان  مازاد  زمینی  سیب  محصول  تن  هزار 
اردبیل آماده انتقال به بازار و صادرات است و 
کشاورزان و خریداران نیز اعلام می کنند که 
حدود نیمی از محصول انبار شده فاسد شده 
و قابلیت مصرف خود را به هر شکل ممکن از 

دست داده است.
تولید زیاد محصول در بیشتر استان ها، قیمت 
توقف  نیز  و  محصول  این  ارقام  برخی  پایین 
نرفتن  فروش  علل  مهمترین  از  صادرات 
بوده  اردبیل  استان  زمینی  سیب  محصول 
الزام  صادرات،  مشوق های  نبود  کنار  در  که 
از  حاصل  ارز  انتقال  برای  صادرکنندگان 
صادرات به داخل و فروش آن به شبکه بانکی 
دولت با نرخ مصوب و پایین و نیز سخت بودن 
صادرات  از  حاصل  ارزی  منابع  انتقال  امکان 

نرفتن  و فروش  توقف صادرات  از جمله علل 
محصول سیب زمینی اردبیل بوده است.

تن  هزار   ۲۳ تنها  موجود،  آمار  آخرین  طبق 
از ۷۵۰ هزار تن محصول سیب زمینی تولید 
کشور  از  خارج  به  اردبیل  استان  در  شده 
صادر شده و این رقم بسیار کمتر از ظرفیت 

صادرات استان است.
بر  بالغ  تولید  با  گذشته  سال  اردبیل  استان 
۷۷۰ هزار تن محصول سیب زمینی، رتبه دوم 
تولید این محصول را در سطح کشور به خود 

اختصاص داد.
از  هکتار  هر  در  زمینی  سیب  تولید  متوسط 
در  تن   ۴۰ اردبیل  استان  کشاورزی  اراضی 
هکتار اعلام شده ولی رکورد تولید ۷۰ تن در 

هکتار نیز ثبت شده است.
زمینی  سیب  شده  کشت  ارقام  درصد   ۹۶
آگریا و چهار  نوع  از  اردبیل  استان  مزارع  در 
جلی،  شامل  دیگر  ارقام  از  نیز  دیگر  درصد 

بانبا، اسپریت و فونتانا بوده است.
۱۰۰ درصد مزارع سیب زمینی استان اردبیل 
شیوه  و  شود  می  کشت  مکانیزه  صورت  به 
اخیر  سال  چند  در  نیز  استان  مزارع  آبیاری 
نوار  با  آبیاری  به صورت  اغلب  و  مدرن شده 

تیپ انجام می شود.
محصول  از  تن  هزار   ۵۷۰ حدود  ساله  همه 
سیب زمینی استان اردبیل به بازارهای مصرف 
به  نیز  و  کشور  استان های  سایر  در  داخلی 
عراق، جمهوری  از جمله  کشورهای همسایه 
آذربایجان، گرجستان و روسیه صادر می شود.

 آغاز کشت گسترده سیب زمینی در اراضی کشاورزی
 استان اردبیل



 ورزشی
خبر

تاج: تیم های باشگاهی کرمان تیم 
فوتبال ساحلی ایجاد کنند 

استان  اینکه  به  اشاره  با  فوتبال  فدراسیون  رییس   
کرمان قطب اصلی فوتبال کشور شده است، گفت: 
تیم های باشگاهی استان ) گل گهر و مس( حداقل 
یک زمین فوتبال ساحلی در این استان ایجاد کنند 

و یک تیم فوتبال ساحلی داشته باشند. 
مهدی تاج در مجمع عمومی سالیانه هیات فوتبال 
استان کرمان با اشاره به اینکه فوتبال بانوان ویژگی 
های منحصر به فردی در استان کرمان دارد، افزود: 
تماشای  منظور  به  بانوان  حضور  بار  نخستین  برای 
فوتسال در سالن امام علی)ع( شهر سیرجان فراهم 
افزار لازم مهیا  شد و هر جا که تجهیزات و سخت 
فراهم  نیز  ورزشگاه ها  در  بانوان  زمینه حضور  باشد 

خواهد بود.
و  کرد  اشاره  گهر  گل  باشگاه  ویژگی های  به  وی 
گفت: به زعم من این باشگاه بسیار استاندارد است و 

شرایط بسیار خوبی در آن حاکم است.
رییس فدراسیون فوتبال تاکید کرد: بخش عمده ای 
رونق  به  کشور  فوتبال  روزهای  این  گسترش  از 

فوتبال در کرمان برمی گردد.
به  فوتبال  در  بانوان  فعال  حضور  به  اشاره  با  وی 
این  افزود:  و  کرد  اشاره  بم  خاتون  تیم  قهرمانیهای 
قهرمانی اتفاق بسیار خوبی است و باید توجه داشت 
بسیاری از بازیکنان تیم ملی بانوان از استان کرمان 
هستند که توفیقی برای این استان محسوب می شود.

تاج با اشاره به رشد فوتبال بانوان در کرمان، تاکید 
فدراسیون  کمیته های  در  کرمانی ها  نقش  کرد: 

فوتبال پررنگ خواهد شد.
در بخش  بانوان  فوتبال  اداره  اینکه  به  اشاره  با  وی 
در  داشت:  اظهار  هاست،  کرمانی  عهده  بر  نیز  ملی 
رقابت  کشور،  ورزش  کل  اندازه  به  کرمان  استان 
فوتبال برگزار می شود و وضع فوتبال را در این استان 

خوب می بینیم.
رییس فدراسیون فوتبال با اشاره به اینکه برنامه ریزی 
بانوان،  فوتبال  بخش  در  ها  استان  همه  در  مدون 
کرد:  بیان  است  کار  دستور  در  فوتبال  و  فوتسال 
جایی  در  اگر  و  است  کشور  مزیت  ساحلی  فوتبال 
بتوانیم قهرمان دنیا شویم آن فوتبال ساحلی خواهد 

بود.
رییس  گفت:  سیما  و  صدا  از  قدردانی  ضمن  وی 
صداو سیما گفته است حق پخش را دنبال می کنند 
حق  این  به  نسبت  که  ایشان  از  کنم  می  تشکر  و 
شناخته شده اهتمام دارند و امیدوارم به سرعت این 

کار انجام شود.
بانوان  باشگاهی  تیم  ایجاد  لزوم  از  همچنین  تاج 
نزدیک خبر  آینده  برتری در  لیگ  تیم های  توسط 

داد
کرمان؛ مهد استعدادهای ورزشی است

این  نیز در  استان کرمان  مدیرکل ورزش و جوانان 
نشست گفت: امروز مطالبه گری در شهرستان های 
مهد استعداد استان برای رشد این استعدادها وجود 

دارد.
میثم پاریزی با اشاره به اینکه ۵۰درصد کل امکان 
ورزشی استان کرمان مختص به ورزش فوتبال است، 
این  و سرآمد  بوده  استان غنی  گفت: ظرفیت های 

ظرفیت ها نیروی انسانی توانمند است.
مهد  گذشته  از  کرمان  استان  کرد:  بیان  وی 
فوتبال  ویژه  به  ورزش  در حوزه  چهره های شاخص 
بوده و امیدواریم استان کرمان کرسی های بیشتری 

در فدراسیون فوتبال داشته باشد.
فراگیری فوتبال در استان کرمان

رییس هیات فوتبال استان کرمان نیز در این نشست 
که  بوده  این  بر  کرمان  استان  در  ما  تلاش  گفت: 
فوتبال در این ۲سال فراگیر شود البته ما به دنبال 

گسترش فوتبال در کف جامعه هستیم.
اینکه ۲۳هزارو ۹۹۵  به  اشاره  با  مهدی جهانشاهی 
هستند،  استان  در  فوتبال  ورزش  به  مشغول  نفر 
در  کرمان  استان  تیم   ۳۴۰ گذشته  سال  در  گفت: 
سطح رقابت های استانی حضور داشتند در حالی که 

این میزان در سال ۱۴۰۰؛ تنها۱۶۰ تیم بود.
وی با اشاره به اینکه در سطح فوتبال و فوتسال هفت 
هزار و ۸۰۰ رقابت در سطح استان برگزار شده است، 
بیان کرد: طی سال گذشته ۱۹ کلاس مربیگری در 

سطح فوتبال استان برگزار شد.
رییس هیات فوتبال استان کرمان با اشاره به اقداماتی 
که در فوتبال استان کرمان برگزار شده است، گفت: 
یکی از اقدامات در حوزه باشگاهی استان این بود که 
سقف قراردادها مشخص شد و با این اتفاق بار روانی 
تاکید کرد:  برداشته شد. وی  باشگاه ها  این  از روی 
مسابقات  تمامی  بانوان  بحث  در  گذشته  سال  طی 

بانوان در لیگ های مختلف برگزار شد.

 وزیر ورزش و جوانان در واکنش به شایعاتی در مورد 
تغییر نام دو باشگاه فوتبالی معروف گفت: هر باشگاهی 
چه استقلال و چه باشگاه دیگری بخواهد تغییر نام 

داشته باشد باید مسیر قانونی را طی کند.
کیومرث هاشمی در حاشیه جلسه هیأت دولت و در 
جمع خبرنگاران در پاسخ به سؤالی در باره تغییر نام 
باشگاه استقلال گفت: واقعیت این است که دو باشگاه 
متولی خاص  و  اند  واگذار شده  پیروزی  و  استقلال 
خودشان را دارند اما هر باشگاهی بخواهد تغییر نام 

پیدا کند باید روال کار را طی کند.
کمیسیونی  ما  داشت:  اظهار  جوانان  و  ورزش  وزیر 
تحت عنوان کمیسیون ماده ۵ باشگاه ها داریم و هر 
باشگاهی چه استقلال و چه باشگاه دیگری بخواهد 

تغییر نام داشته باشد باید مسیر قانونی را طی کند.
وی در پاسخ به سؤالی در باره حق پخش مسابقات 
تیم های استقلال و پیروزی اظهار داشت: حق پخش 
فقط متعلق به این دو باشگاه نیست حق پخش متعلق 
به ورزش کشور و گره کار ورزش است؛ این گروه باید 

باز شود.
هاشمی خاطرنشان کرد: در لایحه برنامه هفتم توسعه 
موضوع حق پخش برنامه های ورزشی دیده شده و 

به آیین نامه ای که با کمک وزارت ورزش و جوانان 
و سازمان صدا و سیما تدوین می شود و به تصویب 

هیأت وزیران می رسد موکول شده است.
وزیر ورزش و جوانان اظهار داشت: حق پخش حق 
طبیعی  و  شود  داده  ورزش  به  باید  و  است  ورزش 
به  اگر حق پخش پرداخت شود، می تواند  است که 
از مشکلاتی که در مسیر ورود بخش  حل بسیاری 

خصوصی به ورزش وجود دارد، کمک کند.
دست  و  قهرمانان  حضور  با  مراسمی  افزود:  وی 
اندرکارانی که سال گذشته برای کشور افتخار آفرینی 
مبلغی  که  آنها  پاداش  و  شد  خواهد  برگزار  کردند، 
معادل ۲۳۰ میلیارد تومان است به آنها پرداخت می 

شود.
هاشمی خاطرنشان کرد: جامعه ورزش به رشته هایی 
که سهمیه المپیک دارند، کمک می کند و بنا است 
که پس از ۲۰ سال ناوگان تجهیزاتی این رشته های 
ورزشی با اعتبار ۵۰۰ میلیارد تومانی که با هماهنگی 

وزارت نفت در نظر گرفته شده ارسال شود.
المپیک  ژیمناستیک، سهمیه  فدراسیون  با زحمات 

کسب شد
 وزیر ورزش و جوانان گفت: مهدی الفتی با سهمیه ای 

که به دست آورد و مدالی که در بازی های آسیایی 
کسب کرد نشان داد که اگر به این رشته ها توجه شود 
این استعدادها قطعا به افتخارات بزرگی دست پیدا 

خواهند کرد.
 مهدی الفتی ملی پوش تیم ژیمناستیک کشورمان که 
اخیرا موفق به کسب سهمیه المپیک پاریس شد امروز 
با حضور در وزارت ورزش و جوانان با کیومرث هاشمی 

دیدار و گفت وگو کرد.
ابراز خوشحالی از  با  کیومرث هاشمی در این دیدار 
موفقیت اخیر ژیمناستیک کشور اظهار داشت: این 
باشد  شروعی  می تواند  سهمیه  کسب  و  موفقیت 
برای رشته هایی که شاید تا پیش از این هیچکس به 
موفقیت آن فکر نمی کرد و اینکه بتوانیم در رویدادهای 
مهم کسب مدال کنیم. با استعدادهایی که وجود دارد 
و زحماتی که مجموعه فدراسیون انجام داد توانستیم 

به این موفقیت برسیم.
وی افزود: مهدی الفتی با سهمیه ای که به دست آورد 
و مدالی که در بازی های آسیایی کسب کرد نشان داد 
که اگر به این رشته ها توجه شود این استعدادها قطعا 
به افتخارات بزرگی دست پیدا خواهند کرد. حضور در 
المپیک یک افتخار برای کشورها و ورزشکار محسوب 
می شود و بهترین های دنیا در این رویداد بزرگ حضور 

پیدا می کنند.
در  حضور  براینکه  تاکید  با  جوانان  و  ورزش  وزیر 
المپیک یک اتفاق بزرگ برای هر ورزشکار است اظهار 
داشت: آن چیزی که در ابتدا مهم است حضور این 
ورزشکاران به عنوان سفیران کشور در این رویداد است 
و در مرحله بعدی گرفتن نتیجه از این مسابقات مهم 
است. تا همین جا که این سهمیه به دست آمده یعنی 
ورزشکار توانسته شایستگی های خود را نشان دهد. از 
همه دوستانی که برای این رشته مادر تلاش می کنند 
تقدیر و تشکر می کنم و همدلی همه دوستان منجر به 

کسب موفقیت می شود.
ژیمناستیک  وضعیت  درباره  جوانان  و  ورزش  وزیر 
به  را سعی کردیم  ابتدا یک سیاست  از  اظهار کرد: 
آرامش  ایجاد  هم  آن  و  دهیم  انتقال  فدراسیون ها 
آرامش است که  در جامعه ورزش است. در شرایط 
ورزشکار و کادر فنی و مجموعه فدراسیون می توانند 
باعث  ورزشکار  موفقیت  افزود:  کنند.وی  فعالیت 
خوشحالی مردم می شود و خوشحالی مردم نیز یکی 
است. سلایق  سیزدهم  دولت  اصلی  سیاست های  از 
اختلاف  و  دارد  وجود  همیشه  مختلف  رفتارهای  و 

سلایق ها نباید منجر به ایجاد حواشی و لطمه خوردن 
به تیم ملی شود.

هاشمی اظهار داشت: آن چیزی که خواست جامعه 
در  که  است  رشته  این  پیشکسوتان  و  ژیمناستیک 
سایه همدلی و ثبات این رشته بتواند به موفقیت های 
دوچندان دست پیدا کند. باید همگی به فضای آرامش 
کمک کنیم و حیف است که این موفقیت ها به هدر 

برود.
وزیر ورزش و جوانان خاطرنشان کرد: تمام تلاش ما 
کرده ایم  پیش بینی  و  است  فدراسیون ها  از  حمایت 
به  شود.  روز  به  فدراسیون ها  تجهیزات  ناوگان  که 
برای  را  اولیه  نیازهای  فدراسیون ها اعلام کردیم که 

تجهیز کمپ های تیم ملی به ما اعلام کنند.
ژیمناستیک  فدراسیون  رییس  درگاهی  اینچه  زهرا 
نیز در این دیدار با تقدیر از حمایت های وزیر ورزش 
از رشته ژیمناستیک اظهار داشت: ممنونیم که این 
فرصت به رشته ژیمناستیک داده شد. دوستان زیادی 
در مجموعه فدراسیون در کسب این موفقیت سهم 
دارند و با تلاش گروهی فدراسیون و کادر فنی امروز 

شاهد این اتفاق تاریخی و کسب سهمیه هستیم.
وی در ادامه افزود: در این چند سال توفیقات بسیار 
خوبی برای ژیمناستیک ایران به دست آمد و همه 
هدف ما ایجاد همدلی و موفقیت این رشته مادر است 
بیشماری در آن وجود دارند. همه  که استعدادهای 
این موفقیت ها باعث سرافرازی ژیمناستیک است و 
خوشحالیم که در اعتلای ورزش کشور سهیم بوده ایم.

حضور  داد:  ادامه  ژیمناستیک  فدراسیون  رئیس 
هاشمی در موفقیت ژیمناستیک بسیار تاثیرگذار بوده 
است و خوشحالیم که با حضور او حال ورزش عوض 
شد چون دغدغه ورزشکاران را داشتند. وزیر ورزش 
پیگیر وضعیت ژیمناستیک بود و این پیگیری باعث 
شد که الان شاهد این افتخار بزرگ برای ژیمناستیک 

باشیم.
کشورمان  ژیمناستیک  تیم  ملی پوش  الفتی  مهدی 
در این جلسه با تقدیر از حمایت های وزارت ورزش 
اظهار داشت: خیلی خوشحالم که وزارتخانه و شخص 
با  و  دارد  ژیمناستیک  به رشته  ای  ویژه  توجه  وزیر 
این حمایت موفق شدم برای کشورم افتخار بزرگی 
قهرمانی  ورزش  توسعه  آورم.معاون  دست  به  را 
وزارت ورزش، مدیرکل حوزه وزارتی، سلیمانی دبیر 
فدراسیون ژیمناستیک و رضا خیرخواه سرمریی تیم 

ژیمناستیک هنری نیز در این جلسه حضور داشتند.

 وزیر ورزش: تغییر نام باشگاه استقلال
 باید با طی مراحل قانونی انجام شود

خبر

سهرابیان: قایقرانان ایران می توانند تاریخ ساز 

شوند؛ بعد از المپیک مربی خارجی می آوریم

6

 رئیس فدراسیون قایقرانی ایران، گفت: پنج قایقران 
ایران که سهمیه حضور در المپیک پاریس را کسب 
تاریخ سازی  بزرگ  رویداد  این  در  می توانند  کرده اند، 

کنند.
علیرضا سهرابیان درباره عملکرد پاروزنان کشورمان در 
انتخابی المپیک و کسب ۵ سهمیه، اظهار داشت: در 
توان کامل  با  تمام کشورها  مسابقات کسب سهمیه، 
به مصاف حریفان می روند و باور کنید، رقابت بسیار 

سختی وجود دارد.
متر   ۱۰۰۰ کانوی  فینال  در  رضایی  نبی  افزود:  وی 
مردان در حضور بهترین ها توانست اول شود و با اقتدار 
سهمیه المپیک را کسب کرد. علی آقا میرزایی نیز در 
کایاک ۱۰۰۰ متر مردان توانست با وجود رقابت سخت 

با چین در رده سوم قرار بگیرد و به سهمیه برسد.
رئیس فدراسیون قایقرانی، عنوان کرد: فاطمه مجللی 
در تک نفره سنگین وزن روئینگ، کار بسیار ارزشمندی 
انجام داد و توانست با کسب عنوان سومی و مدال برنز، 
نخستین سهمیه المپیک قایقرانی ایران در این بخش 
را به نام خود ثبت کند. همچنین مهسا جاور و زینب 
نوروزی در روئینگ دونفره سبک وزن بانوان در فینال، 
به عنوان قایق دوم از خط عبور کردند و با کسب مدال 
نقره برای اولین بار جواز حضور در المپیک پاریس را 

در قایق دونفره را به دست آوردند.
وی ادامه داد: رشته ای که در بازی های آسیایی پنجم 
شد، در این رقابت ها به مقام دوم رسید. ما با ۵ نفر 
تاریخ سازی کردیم. با سه بانو در روئینگ و دو مرد در 
کایاک و کانو به سهمیه رسیدیم. در المپیک ۲۰۲۴ 
این زمینه  به مدال فکر نمی کنم و هرگز در  پاریس 
این ۵  نخواهم کرد. مطمئن هستم که  صحبتی هم 
نفر رقبای خود را آزار می دهند و می توانند تاریخ سازی 

کنند.
سهرابیان با اشاره به اینکه میزبانی مسابقات دراگون 
بوت کاپ آسیا به ایران سپرده شده است، خاطرنشان 
برگزار  آزادی  دریاچه  در  مهرماه  رقابت ها  این  کرد: 
که  است  این  مهرماه  در  آن  برگزاری  دلیل  می شود. 

احتمالا در تابستان آب دریاچه کاهش می یابد.
آب های  ملی  تیم  انتخاب سرمربی جدید  درباره  وی 
ایرانی  مربیان  روی  فعلا  تمرکزم  تمام  گفت:  آرام، 
خیلی  ما  پاروزنان  سهمیه  کسب  برای  چون  است، 
مربی  المپیک،  بازی های  از  بعد  اما  کار کردند  خوب 
مناسب خارجی را برای ملی پوشان در نظر می گیریم. با 
کشورهای روسیه، مجارستان و لهستان رایزنی کردیم 
و بعد از المپیک سرمربی جدید آب های آرام معرفی 
خواهد شد تا در بازی های آسیایی ناگویا ژاپن هدایت 
تیم ملی را برعهده بگیرد و در این رقابت ها سطح تیم 

ما را نشان دهد.

اسبقیان: برای تیم ملی هاکی بانوان 

پاداش در نظر می گیریم

معاون وزیر ورزش گفت: در صورت کسب سکو توسط 
تیم ملی هاکی بانوان که برای نخستین بار خواهد بود، 

پاداش درنظر گرفته خواهد شد.
ورزش  توسعه  معاون  اسبقیان  شروین  سیدمحمد   
قهرمانی و حرفه ای وزارت ورزش و جوانان امروز جمعه 
با حضور در هشتمین و آخرین اردوی تیم ملی هاکی 
سالنی بانوان کشور به میزبانی سالن فتح دانشگاه آزاد 
اسلامی علوم و تحقیقات، از روند تمرینات تیم بازدید 
فدراسیون  رییس  قدیمی  بهرام  بازدید  این  در  کرد. 

هاکی نیز حضور داشت.
اسبقیان با اشاره به روند پیشرفت چشمگیر رشته هاکی 
در کشور گفت: حضور قدیمی برای جامعه ورزش کشور 
باعث  به طور اخص  و در فدراسیون هاکی  اعم  بطور 
افتخار و مباهات است و از زمان حضور او شاهد اتفاقات 

بسیار خوبی در فدراسیون هاکی بودیم.
نگاه  یک  ورزش  وزیر  نگاه  افزود:  ورزش  وزیر  معاون 
انشاءالله  و  است  ورزشی  رشته های  تمامی  به  یکسان 
بانوان  هاکی  ملی  تیم  توسط  سکو  کسب  صورت  در 
که برای نخستین بار خواهد بود، پاداش درنظر گرفته 

خواهد شد.
با  و  جدی  بسیار  را  ملی  تیم  تمرینات  ادامه  در  وی 
کیفیت ارزیابی کرد و برای تیم ملی هاکی بانوان آرزوی 

موفقیت در مسابقات آسیایی پیش رو داشت.
از  تشکر  ضمن  نیز  هاکی  فدراسیون  رییس  قدیمی 
حضور  گفت:  اردو  این  در  ورزش  وزیر  معاون  حضور 
معاون وزیر ورزش و جوانان را در این اردو باید گرامی 
قهرمانی  سابقه  و  است  ورزش  جنس  از  او  بداریم. 
رشته دومیدانی را دارد و پیشینه درخشان در ورزش 
جمله  از  فدراسیون  چندین  ریاست  جمله  از  کشور 
مدیر  و  جانبازان  ژیمناستیک،  قایقرانی،  دومیدانی، 
کل ورزش چندین استان، مدیرکل دفتر امور مشترک 
و  ورزش  وزارت  وزارتی  حوزه  مدیرکل  فدراسیون ها، 
اکنون نیز معاونت توسعه ورزش قهرمانی و حرفه ای 

را دارا است.
وی افزود: ما امیدواریم تیم ملی هاکی سالنی بانوانمان 
با بهره گیری از سرمربی چینی- آمریکایی خانم جون 
تیم  فنی  کادر  و  بازیکنان  بی وقفه  تلاش  و  ول  کنت 
تایلند  آسیایی  مسابقات  در  بار  نخستین  برای  بتواند 

روی سکو برود.
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آگهی افراز قسمتی از پلاک ١٥٤ اصلی
بموجب سند صلح قطعی به شماره ٥۷3۹۷ – ١3٥١/02/2٤ دفتر اسناد رسمی شماره ١۷ تهران 
پلاک  تحت  حسن  ده  قریه  ششدانگ  مزروعی  اراضی  مشاع  سهم   ١٤٤ از  مشاع  سهم   ٤ مقدار   ،
١٥٤ اصلی در سهم آقای حیدر باصری فرزند مختار مستقر گردیده است. سپس بموجب دادنامه 
حین  وراث  و  فوت  نامبرده  شهریار  دادگستری  اختلاف  حل  شورای  دوم  شعبه   ٤۷8١/۹2 شماره 
الفوت ایشان عبارتند از: سه پسر بنامهای عبدالعلی ، اکبر و بنیامین و یک دختر بنام مریم همگی 
شماره وارده  برابر  باصری  حیدر  مرحوم  وراث  از  احدی  باصری  عبدالعلی  آقای  ادامه  در   .  باصری 
تسلیم  را  ورثه  تصرفی  مورد  به  نسبت  مالکیت  سند  صدور  تقاضای   ١٤0١/0۹/2۷  –  ١6202  
قانون  اصلاحی   ١0١ ماده  اجرای  راستای  در  است.  نموده  کریم  رباط  املاک  و  اسناد  ثبت  اداره 
 شهرداری ها طی نامه شماره ١٤028٥60١02202٤08١ – ١٤02/١١/2٥ در خصوص موافقت / 
عدم موافقت آن مرجع با افراز مورد تصرفی خواهان مکاتبه گردید که مرجع مزبور طی پاسخ شماره 
١٤02/۷/220/333١ – ١٤02/١2/28 موافقت خویش را مبنی بر افراز سهم مشاعی متقاضی و 

صدور سند مالکیت ششدانگ اعلام نموده است.
) سهمی  تقاضا  مورد  افراز  میگردد  اعلام  مالکین مشاعی پلاک ١٥٤  کلیه  به  آگهی  این  بموجب  لذا 
آقای عبدالعلی باصری احدی از وراث مرحوم حیدر باصری ( راس ساعت ۹ صبح روز یکشنبه مورخ 
١٤03/02/23 ) بیست و سوم اردیبهشت ماه سال یکهزار و چهارصد و سه ( انجام خواهد شد . لذا 
بدینوسیله به کلیه مالکین مشاعی پلاک مرقوم ابلاغ میگردد چنانچه مدعی حق / حقوقی برای خویش 
در پلاک ثبتی مرقوم میباشند و یا نسبت به حدود تصرفی اعلامی از سوی متقاضی اعتراضی دارند در 
روز و ساعت مقرر در محل وقوع پلاک حاضر و مراتب اعتراض را به نماینده اداره ثبت اسناد و املاک 
نخواهد  افراز  عملیات  ادامه  مانع  مالکین مشاعی  بدیهی است عدم حضور  نمایند،  اعلام  رباط کریم 
بود. ضمن آنکه هرگونه اقدام ثبتی اعم از افراز یا عدم افراز از طریق انتشار آگهی به اطلاع مالکین 

مشاعی خواهد رسید.
بابک احمدی- رئیس اداره ثبت اسناد واملاک رباط کریم

آگهی فقدان سند مالکیت )موضوع ماده ی ١20 آ.ق. ثبت(
اعلام  به شماره وارده 2006 مورخ ١٤03/02/08  )مالک( طبق درخواست  یارمحمد  خانم سوسن 
داشته نظر به اینکه پلاک ثبتی ١0٤03 فرعی از ١60 اصلی )که عبارتست از سند مالکیت یک سهم 
مشاع از هفت سهم عرصه و اعیان با شماره مستند مالکیت - تاریخ ١3۹۷/02/١۷ بشماره چاپی 
١۷03٤٤ سری ب سال ۹۹ با شماره دفتر الکترونیکی ١٤002030١022000١0٤ یک باب خانه 
 ، از اصلی مذکور  ، مفروز و مجزا شده از 2٤١ فرعی   به پلاک ثبتی ١0٤03 فرعی از ١60 اصلی 
قطعه 6 در طبقه و واقع در بخش 00 ناحیه 00 حوزه ثبت ملک رباط کریم استان تهران به مساحت 
٤2۷/٥ متر مربع بنام سوسن یار محمد فرزند غلامرضا شماره شناسنامه 8 تاریخ تولد 0١/١3٤۷/0١ 
صادره از شهریار دارای شماره ملی ٤۹١١3۹١3١6 ثبت گردیده، بعلت جابجایی مفقود گردیده. لذا 
تقاضای صدور سند المثنی سند مالکیت مذکور را نموده است در همین راستا وفق ماده ١20 آیین 
نامه اصلاحی ق. ثبت مصوب ١380/١١/8 مراتب در یک نوبت آگهی میگردد تا چنانچه کسی مدعی 
حقی برای خود بوده یا اعتراضی داشته باشد از تاریخ انتشار این اگهی ظرف مدت ده روز به این اداره 
مراجعه و ضمن ارائه اصل سند مالکیت یا سند معامله اعتراض خود را تسلیم نماید بدیهی است در 
صورت عدم وصول اعتراض در مهلت مقرر قانونی و یا عدم ارائه اصل سند مالکیت یا سند معامله 

المثنی سند مالکیت پلاک مذکور طبق مقررات صادر و به متقاضی تسلیم خواهد شد.
بابک احمدی- رئیس اداره ثبت اسناد واملاک رباط کریم

آگهی فقدان سند مالکیت )موضوع ماده ی ١20 آ.ق. ثبت(
خانم سوسن یار محمد )مالک( طبق درخواست به شماره وارده 200٥ مورخ ١٤03/02/08 اعلام 
یک  مالکیت  سند  از  عبارتست  )که  اصلی   ١60 از  فرعی  ثبتی ١0٤02  پلاک  اینکه  به  نظر  داشته 
  83٥/٤/۹0 مالکیت  مستند  شماره  با  اعیان  و  عرصه  سهم  هفت  از  مشاع  سهم  یک  زمین  قطعه 
الکترونیکی  دفتر  شماره  با   ۹۹ سال  الف  سری   80۷۷۷۷ چاپی  بشماره   ١3۹0/08/2٥ تاریخ 
١3۹۹2030١0220١٥٤2۷ به پلاک ثبتی ١0٤02 فرعی از ١60 اصلی ، مفروز و مجزا شده از 
2٤١ فرعی از اصلی مذکور به مساحت 28 متر مربع بنام سوسن یار محمد فرزند غلامرضا شماره 
شناسنامه 8 تاریخ تولد ١3٤۷/0١/0١ صادره از شهریار دارای شماره ملی ٤۹١١3۹١3١6 ثبت 
گردیده بعلت جابجایی مفقود گردیده لذا تقاضای صدور سند المثنی سند مالکیت مذکور را است در 
نامه اصلاحی ق. ثبت مصوب مراتب در یک نوبت آگهی میگردد  همین راستا وفق ماده ١20 آیین 
تا چنانچه کسی مدعی حقی برای خود بوده یا اعتراضی داشته باشد از تاریخ انتشار این اگهی ظرف 
مدت ده روز به این اداره مراجعه و ضمن ارائه اصل سند مالکیت یا سند معامله اعتراض خود را 
تسلیم نماید بدیهی است در صورت عدم وصول اعتراض در مهلت مقرر قانونی و یا عدم ارائه اصل 

سند مالکیت یا سند معامله المثنی سند مالکیت پلاک مذکور طبق مقررات صادر و به متقاضی تسلیم 
خواهد شد.

بابک احمدی- رئیس اداره ثبت اسناد واملاک رباط کریم

آگهی موضوع کد ۹١٤ مجموعه بخش نامه های ثبتی در خصوص عدم دسترسی مالک به مجاورین
سند مالکیت ششدانگ یک قطعه زمین و یک قطعه باغ به شماره پلاک ۹0 و ٤02 فرعی از ١60 اصلی 
ذیل ثبت 6٥2 صفحه 36۷ دفتر جلد 6 بنام آقای غلامحسین ایزدی ثبت ، صادر و تسلیم گردیده 
است. سپس تمامی پلاک ۹0 فرعی مع الواسطه برابر سند شماره ۷١3٤٥ و ۷١١٥٥ دفتر اسناد 
رسمی شماره 2٤ تهران به آقای محمد مهدی ماندگار واگذار گردیده است. سپس بموجب دادنامه 
شماره ١١۷ مورخ ١3۷١/0۹/١٤ دادرس شعبه ٤١ دادگاه حقوقی 2 تهران نامبرده فوت و وراث 
حین الفوت ایشان عبارتند از یک پسر بنام حسین و دو دختر بنام های خدیجه و زهرا همگی ماندگار 
 ١3۷2/١١/06  –  ١١32٤ شماره  سند  بموجب  همچنین  هاشمی.  احترام  بنام  دائمی  عیال  یک  و 
اصلی   ١60 از  فرعی   ۹0 پلاک  از  مشاع  مربع  متر   ١23٤ مقدار   ، شهریار   30 رسمی  اسناد  دفتر 
امور خیریه شهرستان رباط کریم جهت احداث مسجد سید الشهداء منظور  اداره اوقاف و  در سهم 
گردیده است. در ادامه آقای ابراهیم ماندگار بموجب سند وکالت به  ١٥683۷ – 02/١3۹۹/0٤ 
و ١٥6838 – ١3۹۹/0٤/02 و ١٥68٥١  - ١3۹۹/0٤/03 همگی دفتر اسناد رسمی شماره 3۷ 
تهران بوکالت از وراث مرحوم محمد مهدی ماندگار تقاضای تحدید حدود پلاک مرقوم را برابر وارده 
شماره ١6۷2 – ١٤03/02/0٤ را تسلیم اداره ثبت اسناد و املاک رباط کریم نموده است و بیان 
تقاضای  ندارم  ایشان دسترسی  به  و  بوده  اطلاع  بی  مارالذکر  پلاک  مجاورین  اقامت  محل  از  نموده 
مساحی و تعیین طول متراژ پلاک صدر الاشاره را در راستای اجرای که ۹١٤ مجموعه بخش نامه های 
ثبتی تسلیم اداره ثبت اسناد و املاک رباط کریم نموده است. در همین راستا تحدید حدود پلاک 
مرقوم راس ساعت ۹ صبح روز سه شنبه مورخ ١٤03/03/08 )هشتم خرداد ماه سال یکهزار و 
چهارصد و سه شمسی( در محل وقوع پلاک به نشانی رباط کریم - بلوار امام خمینی - بعد از خیابان 
مالکین  کلیه  به  بدینوسیله  لذا  آمد.  خواهد  بعمل  الشهدا  جنب مسجد سید  پلاک ٥2۷  بخشداری 
مجاور پلاک ۹0 فرعی از ١60 اصلی ) ملکی وراث مرحوم محمد مهدی ماندگار ( اعلام میگردد چنانچه 
از  اعلامی  به حدود تصرفی  یا نسبت  و  میباشند  مرقوم  پلاک  در  برای خویش  / حقوقی  مدعی حق 
سوی متقاضی اعتراضی دارند در روز و ساعت مقرر در محل وقوع پلاک حاضر و مراتب اعتراض را 
به نماینده اداره ثبت اسناد و املاک رباط کریم اعلام و سپس اعتراض کتبی خویش را ظرف همان 
روز تسلیم اداره ثبت اسناد و املاک رباط کریم نمایند. بدیهی است پس از انجام عملیات هیچ گونه 
اعتراضی از سوی مجاورین پذیرفته نخواهد شد و این اداره وفق مقررات نسبت به ادامه عملیات 

اقدام خواهد نمود.
بابک احمدی- رئیس اداره ثبت اسناد واملاک رباط کریم

آگهی موضوع کد ۹١٤ مجموعه بخش نامه های ثبتی در خصوص عدم دسترسی مالک به مجاورین
تهران مقدار  – ١33٥/0١/2٥ دفتر اسناد رسمی شماره 66  بموجب سند قطعی شماره 2۹۷۹۹ 
اله تحت  باغ عزت  از ششدانگ یک قطعه زمین جنب  از سه دانگ مشاع  از شش سهم  چهار سهم 
پلاک ١0٥ فرعی از ١١١ اصلی در سهم خانم سیده بیگم موسوی زاده مستقر گردیده است. برابر 
ابعاد و مساحت بعمل  سوابق ثبتی آگهی های نوبتی صحیحا منتشر و تحدید حدود بدون ذکر طول 
از  اطلاعی  نموده  اعلام   ١٤03/02/١3 – وارده شماره 2٤۹٥  برابر  نامبرده  ادامه  آمده است. در 
به اشخاص  بر اطلاع رسانی  لذا تقاضای خویش را مبنی  اقامت مجاورین پلاک مرقوم نداشته  محل 
ذینفع از طریق انتشار یک نوبت موضوع در جراید کثیر الانتشار تسلیم اداره ثبت اسناد و املاک رباط 
کریم نموده و بیان داشته از محل اقامت مجاورین پلاک مارالذکر بی اطلاع بوده و به ایشان دسترسی 
ندارم تقاضای مساحی و تعیین طول متراژ پلاک صدر الاشاره را در راستای اجرای کد ۹١٤ مجموعه 
بخش نامه های ثبتی تسلیم اداره ثبت اسناد و املاک رباط کریم نموده است. در همین راستا تحدید 
حدود پلاک مرقوم راس ساعت ۹ صبح روز یکشنبه مورخ ١٤03/03/20 )بیستم خرداد ماه سال 
یکهزار و چهارصد و سه شمسی ( در محل وقوع پلاک به نشانی : رباط کریم - روستای پیغمبر - پشت 
شرکت کاغذ کار - کوچه درختی بعمل خواهد آمد. لذا بدینوسیله به کلیه مالکین مجاور پلاک ١0٥ 
فرعی از ١١١ اصلی )ملکی وراث مرحوم سید آقا موسوی زاده ( اعلام میگردد چنانچه مدعی حق / 
حقوقی برای خویش در پلاک مرقوم میباشند و یا نسبت به حدود تصرفی اعلامی از سوی متقاضی 
اعتراضی دارند در روز و ساعت مقرر در محل وقوع پلاک حاضر و مراتب اعتراض را به نماینده اداره 
ثبت اسناد و املاک رباط کریم اعلام و سپس اعتراض کتبی خویش را ظرف همان روز تسلیم اداره 
ثبت اسناد و املاک رباط کریم نمایند. بدیهی است پس از انجام عملیات هیچ گونه اعتراضی از سوی 
مجاورین پذیرفته نخواهد شد و این اداره وفق مقررات نسبت به ادامه عملیات اقدام خواهد نمود.
بابک احمدی - رئیس واحد ثبتی حوزه ثبت ملک رباط کریم



هنری
گزارش

جشنواره معماری فجر به جلوه های بصری 

و صورت بندی شهرها کمک می کند

 جانشین وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، جشنواره معماری فجر را 
ادای دین به این هنر دانست و گفت: این رویداد در بلندمدت به 
اصلاح و ارتقا جلوه های بصری معماری در صورت بندی شهرهای 

کشور کمک خواهد کرد.
سیدمحمد هاشمی درباره رویدادهای فرهنگی و هنری سال ۱۴۰۳ 
گفت: ما امسال دو جشنواره جدید را به تقویم رویدادهای فرهنگی 
و هنری اضافه کردیم؛ یکی جشنواره بین المللی فیلم دینی رضوان 
متولد  امسال  دو  هر  که  فجر  معماری  هنر  جشنواره  همچنین  و 

می شوند.
جشنواره ای  رونق  درباره  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  وزیر  جانشین 
فیلم  بین المللی  جشنواره  داشت:  اظهار   ۱۴۰۳ سال  در  کشور 
دینی رضوان است که از دل جشنواره بین المللی فرهنگی- هنری 
آن  پایانی  آیین  بار  نخستین  برای  و  شده  متولد  رضا)ع(،  امام 
استاد  و  هنرمند  لطیفی  محمدحسین  دبیری  با   ۱۴۰۳ آبان  در 
عزیمتی  نقطه  یک  امیدواریم  و  می شود  برگزار  دوست داشتنی 
ایران  باشد و بتوانیم ادای دینی به این ساحت مهم در سینمای 

و سینمای جهان کرده باشیم، تا آنجایی که امکان داشته باشد.
جشنواره معماری فجر، ادای دین به هنر معماری

از  که  است  فجر  معماری  بعدی، جشنواره  رویداد  افزود:  هاشمی 
هنرهای  برخی  است؛  شده  اضافه  فجر  های  جشنواره  به  امسال 
کاربردی مانند معماری نسبت به وزارتخانه با آن دور بود و امسال 
ذیل  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  وزارت  در  معماری  هنر  دبیرخانه 
معاونت هنری راه اندازی شد و همین جشنواره را اعلام موجودیت 

شد.
برگزار  امسال  فجر  معماری  جشنواره  آن  دوره  اولین  گفت:  وی 
یک  طول  در  هم  و  باشد  هنر  این  به  دینی  ادای  تا  شد  خواهد 
مسیر بلندمدت باعث شود که از حیث معماری، جلوه های بصری 
بهتری در صورت بندی شهرهای ببینیم، امیدواریم این فعالیت ها 
بتوانیم  و  شود  روبه رو  هنرمندان  و  مخاطبان  استقبال  و  رونق  با 

موفق باشیم.
ماموریت فارابی و آثار سینمایی مشترک بین المللی

در  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  وزارت  اقدامات  درباره  وی  هاشمی 
ساخت آثار مشترک سینمایی بین المللی مانند اقبال لاهوری)در 
چارچوب تفاهم نامه مشترک میان تهران- اسلام آباد( اظهار داشت: 
رویکرد بنیاد سینمایی فارابی رویکردی تعاملی است، به هر حال، 
امید  خانه  و  ایران  سینمای  محرکه  موتور  عنوان  به  فارابی  بنیاد 
ایجاد یک همگرایی  با  سینمای کشور تکالیفی بر دوش دارد که 
نهادهای  از  اعم  مختلف  بخش های  با  مشارکت  نیز  و  همدلی  و 
گوناگون تا بخش خصوصی تا می تواند به رونق تولید سینما کمک 

کند.
فارابی  بنیاد  کرد:  تصریح  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  وزیر  جانشین 
امسال  و  کرد  ادا  خوبی  به  را  خود  ماموریت  گذشته،  سال  است 
و  خوب  کارهای  خیلی  و  کرد  خواهد  حرکت  مدار  همان  بر  هم 

مشارکتی خواهیم داشت.

معاون وزارت فرهنگ:

سابقه ایران و عراق در حوزه فرهنگ و 
ارتباطات درخشان است

معاون امور رسانه ای و تبلیغات وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
گفت: ایران و عراق در حوزه فرهنگ و ارتباطات سابقه درخشانی 

دارند و همکاری آنها بی نظیر است.
به گزارش از وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، فرشاد مهدی پور در 
دیدار هیات رسانه ای ایران با استاندار کربلا اظهار داشت: موضوع 
مهم در حوزه فرهنگ میان دو کشور، مساله اربعین است که باید 

یک تصویرسازی جهانی انجام شود.
است که دو کشور  از شان  دور  و  نیست  بیان داشت: خوب  وی 
که  هستند  کسانی  باشند.  دیگران  ای  رسانه  روایت  منتظر 
بر هم  را  و عراق  ایران  استراتژیک  روابط  دشمنانه می خواهند 

بزنند.
با  مبارزه  در  ارزشمندی  مبارزه  عراق  و  ایران  افزود:  مهدی پور 
تروریسم داشتند و امنیت امروز مرهون خون دو کشوری است 

که به هم آمیخته است.
در این دیدار نصیف الخطابی استاندار کربلا هم گفت: دو کشور 
ایران و عراق یک دشمن مشترک دارند و آن؛ هجمه فرهنگی 

علیه فرهنگ اسلامی است.
و  نرم  جنگ  نخست،  داریم؛  بزرگ  مشکل  دو  کرد:  تاکید  وی 
کشور  دو  برای  ناامیدی  القای  دوم،  مشکل  و  فرهنگی  تهاجم 

است.
الخطابی با بیان اینکه نیازمند تعاملات و همکاری های رسانه ای 
هستیم، تاکید کرد: زیارت اربعین بهترین راه مقابله با هجمه های 

دشمن است.

 توجه ویژه دولت جمهوری اسلامی ایران 
به توسعه روابط فرهنگی و طرح مساله غزه 
به عنوان بی سابقه ترین نسل کشی تاریخ از 
و  فرهنگ  وزیر  اظهارات  مهم  محورهای 
ارشاد اسلامی در نخستین روز از ششمین 
مجمع جهانی گفت و گوهای فرهنگی در 

باکو بود.
 محمد مهدی اسماعیلی، به منظور شرکت 
گفت وگوی  جهانی  مجمع  ششمین  در 
فرهنگ ها عازم باکو شد؛ اجلاسی که پس 
فرهنگی  نمایندگان  دیگر  بار  پنج سال  از 
کشورها و نهادهای بین المللی مختلف در 
جهان را گرد هم آورد تا پیرامون مهمترین 
مسائل مشترک از حوزه فرهنگ گرفته تا 
نظر  تبادل  و  بحث  به  را  تروریسم  مساله 

بنشینند.
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در آیین آغاز 
اولویت دولت جمهوری  این مجمع گفت: 
فرهنگی،  روابط  توسعه  در  ایران  اسلامی 
کشورهای  و  همسایگان  به  ویژه  توجه 
نزدیک و ایجاد ارتباطات متعادل و متوازن 
مناطق  سایر  و  آفریقا  و  آسیا  قاره های  با 
گسترش  و  تعامل  همچنین  است،  جهان 
فعالیت های  در  مشارکت  طریق  از  روابط 
سازمان های بین المللی از جمله اولویت های 
سازمان های  نقش  معتقدیم  و  است  ما 
حل  و  صلح  تداوم  و  ایجاد  در  بین المللی 
منازعات، درگیری ها و سوء تفاهمات بین 

دولت ها، بسیار تاثیرگذار است.
و  کودک کش  رژیم  کرد:  تاکید  وی 
رسماً  است  سال   ۷۶ از  بیش  نژادپرست 
در  را  فلسطینی  مسلمانان  کشی  نسل 
ماه  هفت  در  است.  داده  قرار  کار  دستور 
اخیر  دهها هزار کودک و زن بی گناه غزه 

به خاک و خون کشیده شده اند.
بی سابقه  انفعال  افزود:  اسماعیلی 
مایه  منطقه ای  و  جهانی  سازمان های 
شرمساری است. اقلیتی صهیونیست همه 
و  است  گذاشته   پا  زیر  را  اخلاقی  اصول 
انجام  را  جنایتی  هر  آمریکا  پشتیبانی  با 

می دهد.
اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  وزیر 
حاشیه  در  همچنین  امروز)چهارشنبه( 
و  همتایان  با  مهمی  دیدارهای  مجمع، 
بین المللی  فرهنگی  مقامات  و  نمایندگان 
اجلاس  این  در  حاضر  مختلف  کشورهای 

داشت.
فایق  حاجی  با  دیدار  ضمن  اسماعیلی 
گرجستان  مسلمانان  اداره  رئیس  اف  نبی 
گو  و  پنل تخصصی گفت  در   ،)GBMI(
گفتگوهای  و  جهانی  امنیت  و  صلح  برای 
مذهبی با حضور نمایندگان ادیان مختلف 

حضور یافت.
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی همچنین با 
خود  آذربایجانی  همتای  اف«  کریم  »آنار 

دیدار و گفت  وگو کرد.
مشترک  نشست  برگزاری  برای  آمادگی 
از  آذربایجانی  و  ایرانی  سینماگران 
وزیر  از سوی  مهم مطرح شده  محورهای 

فرهنگ کشورمان در این دیدار بود.
اشتراکات  گفت:  دیدار  این  در  اسماعیلی 
با  تمدنی  و  تاریخی  فرهنگی،  زیاد 
یک  خاطر  همین  به  و  داریم  آذربایجان 
ایرانی در آذربایجان و یک آذربایجانی در 

ایران احساس غربت نمی کند.
وزیر فرهنگ تصریح کرد: مواضع جمهوری 
اسلامی ایران در درگیری های اخیر تاکید 
بر حقانیت برادران آذربایجانی بود. تمایل 
دو  بین  فرهنگی  جامع  تفاهم نامه  داریم 

کشور مجدد امضاء شود.
مرزهای  گفت:  حال  عین  در  اسماعیلی 
آبی و دریایی مشترک و طولانی با کشور 
می کنم  پیشنهاد  و  داریم  آذربایجان 
تبادلات فرهنگی در شهرهای مرزی ایجاد 

شود.
وی همچنین اعلام کرد: ایران آمادگی دارد 
کشور  دو  سینماگران  و  نویسندگان  بین 

نشست مشترک سینمایی برگزار کند.
هستیم  تلاش  در  افزود:  فرهنگ  وزیر 
سینمایی  فیلم های  جشنواره  اولین  تا 
کشورهای حاشیه خزر را برگزار کنیم در 
شما  سینماگران  و  شما  از  زمینه  همین 
دعوت می کنیم تا در این جشنواره حضور 

داشته باشید.
شبکه  در  پیامی  در  همچنین  اسماعیلی 
جهانی  مجمع  ششمین  نوشت:  ایکس 
گفت  وگوی فرهنگ ها که از امروز در باکو، 
تحت  می شود،  آغاز  آذربایجان،  پایتخت 
در  غزه  صهیونیستی  رژیم  جنایات  تاثیر 

قرار دارد.
پاسداشت  بدون  »گفت وگو«  افزود:  وی 
است،  اولیه  حقوق  از  که  انسان ها  کرامت 
معنا ندارد و نمی توان از »فرهنگ« سخن 
را  صهیونیست  جانیان  اینکه  بدون  گفت، 

مهار کرد.
اسماعیلی تاکید کرد: امروزه قدرت رسانه ها 
و ظرفیت فرهنگ ها باید در خدمت آسایش 
بشریت و آرامش انسان ها قرار گیرد. برپایه 
مجمع  »ششمین  سخنرانی  در  باور،  این 
جهانی گفت وگوی بین فرهنگی« در باکو، 

ابتکار جمهوری اسلامی ایران برای ترویج 
 فرهنگ صلح از طریق همکاری های جامعِ 
بین فرهنگی با همه کشورها را ارائه کردم.

وی نوشت: همچنین به اولویت  ایران برای 
توسعه روابط فرهنگی با همسایگان اشاره 
و  متعادل  ارتباطات  ایجاد  گفتم  و  کردم 
متوازن با کشورهای قاره  آسیا و  آفریقا از 

راهبردهای ماست.
که  معتقدیم  ما  کرد:  تاکید  فرهنگ  وزیر 
باید با تغییر شیوه های مشارکت، اثرگذاری 
سازمان های بین المللی را ارتقا داد و آن ها 

را از انفعال خارج کرد.
دزفول خاستگاه فرهنگی و تمدنی عمیقی 

دارد
 وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی به مناسبت 
کنار  در  خطه  این  گفت:  دزفول  روز 
دفاع  ایام  در  نورانی  حضور  و  دفاع مقدس 
مقدس اساساً خاستگاه فرهنگی و تمدنی 

عمیقی را در پیشینه خود دارد.
در متن پیام »محمدمهدی اسماعیلی« که 
آمده  شده،  صادر  دزفول  روز  مناسبت  به 
سنگری  محمدرضا  دکتر  آقای  از  است: 
معاصر  ادبای  مهم ترین  از  یکی  عنوان  به 
قدردانی و از نقش آفرینیشان در مبارزات 
نیز  دفاع مقدس  ایام  در  و  انقلاب  از  قبل 

تقدیر می کنم.
مراسم  در  بودم  مشتاق  خیلی  افزود:  وی 
و  عزیز  شاعر  از  تقدیر  و  نکوداشت 
گرانقدرمان آقای دکتر محمدرضا سنگری 
حاضر  عزیز  دزفول  در  مقاومت  شهر  در 
حوزه های  مهم ترین  از  یکی  دزفول  شوم. 
دفاعی و افتخار آفرینیِ ما در دفاع مقدس 
کنار  شاید  مقدس  دفاع   در  و  است  بوده 
بازخورد، خاطره،  خرمشهر عزیز بیشترین 
عزیز  در شهر  وقت ها غصه  بعضی  و  قصه 

دزفول به وجود آمده است.
خطاب  سنگری  آقای  از  را  شعری  قطعه 
»سلام  خوانم:  می  شما  برای  دزفول  به 
ای شهر/ سلام ای عشق/ سلام ای منزل 
پرواز و پروانه/ سلام ای خاستگاه و خوابگاه 
ای  سلام  خاک/  ای  سلام  پاک/  عاشقان 

شهر ای دزفول!«
به هر حال اتفاق مهم دیگر این است که 
حضور  و  دفاع مقدس  کنار  در  خطه  این 
نورانی در ایام دفاع مقدس اساساً خاستگاه 
پیشینه  در  را  عمیقی  تمدنی  و  فرهنگی 

خود دارد.
در  دزفول  است:  آمده  پیام  این  ادامه  در 
شمال خوزستان از هزاره های قبل از ورود 
فضلا،  تربیت  مهد  امروز  تا  عزیز  اسلام 
بزرگ  سیاستمداران  و  فقها  ادبا،  حکما، 
بوده  بسیاری  قلم  اهل  و  و نجیب و شعرا 
است. کتاب افتخارات دزفول، کتاب بسیار 
آن  و  منی  همچون  برای  و  است  قطوری 
زمان کوتاهی شاید فرصت  هم در چنین 
بازگو  را  یم  این  از  قطره ای  حتی  نباشد 
به دزفول  نمی شود  به هر حال  ولی  کنم. 
و سابقه پرافتخارش توجه کرد و یادی از 
نخستین دانشگاه رسمی در همه نقاط دنیا 
جندی  دانشگاه  دانشگاه،  قدیمی ترین  و 
از  و  کرد  یاد  عزیز  دزفول  از  نکرد.  شاپور 
انصاری خاتم  بزرگانی چون شیخ مرتضی 
الفقها و المجتهدین نام نبرد، از دزفول عزیز 
نام ببریم و از بزرگان تاریخ سازش در ایام 
و  مبارزه  ایام  در  انقلاب  پیروزی  از  پیش 
دزفول  امروز  به  تا  نبرد؛  نام  مقدس  دفاع 
و دزفولیان در پیشانی افتخارات این مرز و 

بوم درخشیده اند.
طنزپردازان و رسانه های فعال این حوزه را 

حمایت می کنیم
 وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با بیان اینکه 
آمادگی برای پشتیبانی کامل از طنازان و 
این  در  فعال  رسانه های  و  نگاران  روزنامه 
واقعیت  بیان  طنز  گفت:  داریم،  را  حوزه 
تلخ جامعه به صورتی است که مخاطب را 
درگیر کند در واقع همان تذکری است که 

اخم ها را از چهره ها بزداید.
پیامی  در  اسماعیلی  مهدی  محمد   

طنز  ملی  هشتمین جشنواره  به  تصویری 
زادگاه  فومن  در  پهلو«  »طنز  رسانه  و 
کرد:  عنوان  صابری«  کیومرث  »مرحوم 
مرحوم صابری فومنی روزنامه نگار و چهره 
ای رسانه ای و مولف بود، مولفی که فصل 
نوینی در فعالیت های کاری خود باز و آغاز 

کرد.
وی تصریح کرد: صابری فومنی هنرمند و 
رعایت  و  ایمان  با  که  بود  نگاری  روزنامه 
مرزهای اخلاق، طنز را در حوزه اجتماعی 
و سیاسی وارد جریان رسانه ای کشور کرد.

اضافه کرد:  ارشاد اسلامی  و  وزیر فرهنگ 
 ۲ به  توان  می  را  طنز  دوران  که  آنگونه 
کردو  تقسیم  صابری  از  بعد  و  قبل  دوره 
امروز پس از صابری هنوز طنز در کشور ما 
تقویت نشده است و تا جایگاهی که صابری 
بود،  کرده  ایجاد  هنر  این  برای  و  داشت 

فاصله بسیار دارد.
هشتمین جشنواره ملی طنز و رسانه »طنز 
پهلو« همزمان با ۱۱ اردیبهشت سال مرگ 
مرحوم »کیومرث صابری فومنی« ادیب و 
طنزپرداز معاصر و خالق نشریه »گل آقا« 

در زادگاه وی شهر فومن برگزار شد.
دبیر جشنواره ملی طنز و رسانه )طنز پهلو( 
هم  در این مراسم گفت: هزار و ۱۲۹ اثر در 
پنج قالب شعر، داستان، کاریکاتور، کارتون، 
به  مطبوعاتی  طنز  و  رسانه ای  و چند  نثر 
هشتمین جشنواره ملی طنز و رسانه ارسال 

شد.
عباس حسین نژاد افزود : این درحالی است 
که سال گذشته ۴۶۲ اثر به جشنواره ارسال 

شده بود.
وی ادامه داد: بیشترین آثار ارسالی از استان 
تهران بود و استان گیلان هم از این نظر در 

رتبه ششم قرار دارد.
این  در  رسمی  رسانه   ۱۲۱ وی،  گفته  به 
این تعداد  از  که  کردند  شرکت  جشنواره 
رسانه   ۶۸۱ و  شده  ثبت  رسانه   ۴۴۸

شخصی بودند.
رسانه  امور  با  توافقی  طی  داد:  ادامه  وی 
برای  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  وزارت  ای 
تشکیل کلاسهای آموزشی ویژه مطبوعات 

و رسانه ها اعلام آمادگی کرده ایم.
مرزهای  رعایت  با  را  طنز  فومنی  صابری 

اخلاقی وارد جریان رسانه ای کرد
پیامی  در  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  وزیر   
به هشتمین جشنواره »طنز پهلو« نوشت: 
توانست  ایمان  با  و  با قوت  صابری فومنی 
به  را  طنز  اخلاقی،  مرزهای  رعایت  ضمن 
وارد  اجتماعی  و  سیاسی  حوزه  در  ویژه 

جریان رسانه ای کشور کند.
هشتمین  به  اسماعیلی  محمدمهدی   
جشنواره »طنز پهلو« پیامی صادر کرد که 

متن آن بدین شرح است:
این  در  کننده  شرکت  عزیزان  »خدمت 
احترام  و  ادب  فاخر عرض سلام،  همایش 

دارم.
صورت  به  داشتم  توفیق  گذشته  سال 
و  فومن  شریف  مردم  خدمت  حضوری 
مسئولان فرهنگی و هنری استان در این 
جشنواره رسیدم ولی امسال این توفیق به 
دلیل تقارن آن با مأموریت های کاری از من 

سلب شد.
مرحوم  خاطره  و  یاد  دارد  جا  ابتدا  در 
صابری فومنی را گرامی بدارم که انصافا این 
شخصیت بزرگ در طول حیات پر برکت 
مولف  رسانه ای  فرد  و  روزنامه نگار  خویش 

بود.
فرق یک فرد رسانه ای یا یک فرد مولف با 
غیرمولف در این است که فرد مولف حوزه  
جدیدی را تعریف می کند و فصل نوینی را 
در فعالیت های آن بخش آغاز می کند ولی 
فرد غیر مولف در نهایت موفقیتش در ادامه 

یک مسیر است.
مرحوم کیومرث صابری فومنی را هنرمند و 
روزنامه نگاری مولف می دانیم چراکه با قوت 
مرزهای  رعایت  توانست ضمن  ایمان  با  و 
اخلاقی، طنز را به ویژه در حوزه سیاسی و 

اجتماعی وارد جریان رسانه ای کشور کند.
یادم نمی رود در ابتدای دهه شصت و اوایل 
از  صحبت  رفتیم  می  جا  هر  هفتاد  دهه 
طنزهای گل آقا بود. این طنز ضمن اینکه 
مرزهای اخلاق را رعایت می کرد با استفاده 
مسائل  نغز،  و جملات  تصویر  از  مبتکرانه 
را گوشزد می کرد و  اجتماعی  و مشکلات 
این توفیق بزرگی بود که مرحوم فومنی به 

دست آورد.
هم  انقلابی،  روزنامه نگار  فومنی  صابری 
و  رجایی  شهید  مقام  والا  شهید  با  نفس 
انقلاب  عزیز  رهبری  ویژه  عنایت  مورد 
مرحوم  بود.  خامنه ای  الله  آیت  حضرت 
گل آقا از موقعیت سیاسی ویژه ای که در 
حاکمیت از آن برخوردار بود به هیچ وجه 
در کار حرفه ای خود استفاده نکرد بلکه به 
ارائه  به  هنرمند  و  روزنامه نگار  یک  عنوان 

هنر خودش پرداخت.
مرزهای  رعایت  با  را  طنز  فومنی  صابری 

اخلاقی وارد جریان رسانه ای کرد
حوزه طنز را می شود به قبل و بعد از دوره 
یعنی  کرد  تقسیم  بزرگ  مرد  این  حضور 
طنز قبل از ظهورصابری فومنی و طنز بعد 
کنیم  اذعان  باید  فومنی.  صابری  از ظهور 
بعد از صابری فومنی هنوز طنز در کشور ما 
تقویت نشده است و به جایگاهی که صابری 
امیدوار  دارد.  زیادی  فاصله  رساند  را  طنز 
هستم همایشی که در حال برگزاری است 

بتواند به این جریان کمک کند.
معاونت  در  همکارانم  از  تشکر  ضمن 
مطرح  را  تلخ  اعتراف  این  باید  رسانه ای 
فرهنگ  وزارت  اقدامات  از  هنوز  که  کنم 
طنز  تقویت  حوزه  در  رسانه ای  معاونت  و 

راضی نیستم و این را نقص می دانم.
نقص  این  رفع  برای  حتما  من  دوستان 
تلاش کنند، از روزنامه گران و فعالان حوزه 
طنز باید حمایت کنیم به هر حال فضای 
در  باید  و  دارد  هایی  محدودیت  مکتوب 
راهبردهای سال ۱۴۰۳ در حوزه رسانه ای 
تلاش کنیم که به شکلی جدی تر به حوزه 

طنز بپردازیم.
از همین سخنگاه این مطالبه را به عنوان 
به دوستان خودم مطرح  اداری  مطالبه ای 
گزارش  بتوانند  هستم  امیدوار  و  می کنم 
مورد  در  من  به  را  خوبی  فصلی  های 
پیشرفت کار در این حوزه تخصصی بسیار 
مورد نیاز جامعه ایرانی ارائه دهند که حاکی 

از پیشرفت کار باشد.
به  جامعه  تلخ  واقعیت های  بیان  طنز، 
است:  کند،  درگیر  را  صورتی که مخاطب 
است.  غم انگیزتر  گریه  از  من  تلخ  خنده 
می خواهد با نشاندن خنده بر لب مخاطب 
است  نیاز  مورد  که  کند  مطرح  را  آسیبی 
اقتصادی  دچار مشکلات  جامعه  از طرفی 
گاهی  جامعه  است  شده  موجب  و  است 
اوقات خود را عبوس نشان دهد طنز این 
را دارد در عین حالی که در مورد  حسن 
آسیب تذکر می دهد اخم ها را هم از چهره 

جامعه باز می کند.
به  می کنم  خواهش  رسانه ای  همکاران  از 
و  فرهنگ  وزارت  در  بپردازند.  مطلب  این 
از  معاونت رسانه ای آماده پشتیبانی کامل 
این  هنرمندان  و  روزنامه نگاران  طنازان، 
شما  خوب  پیشنهادات  منتظر  و  عرصه 

هستیم.
بهبود  مطالبه  همکارانم  از  اینکه  بر  علاوه 
کار را دارم به سمت شما عزیزان متخصص 
در این حوزه دست تمنا و درخواست برای 
دراز  فعلی  وضعیت  ارتقای  جهت  یاری 

می کنم.
ان شاءالله در پناه خداوند باشید و ما را از 

دعای خیرتان محروم نفرمائید.«
هشتمین جشنواره طنز و رسانه »طنزپهلو« 
و  مطبوعاتی  امور  معاونت  همکاری  با 
اطلاع رسانی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
و اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی گیلان 
در حال برگزاری است و عباس حسین نژاد 

دبیری این دوره را به عهده دارد.

توجه ویژه به توسعه روابط فرهنگی با 
همسایگان تا طرح مساله غزه در اجلاس باکو

گزارش

رئیس سازمان فرهنگ و ارتباطات اسلامی:

آموزش زبان فارسی در ارمنستان موجب 
تقویت تعاملات دو کشور می شود

 رئیس سازمان فرهنگ و ارتباطات اسلامی گفت: دستگاه های مسوول 
در ارمنستان زمینه آموزش زبان فارسی را به عنوان زبان رسمی ایجاد 
زمینه  امر  همین  و  می شود  گفت وگوها  افزایش  موجب  که  کرده اند 
تقویت تعاملات و روابط سیاسی، فرهنگی و اقتصادی دو کشور خواهد 

شد.
وزارت  به دعوت  اسلامی،  ارتباطات  و  فرهنگ  از سازمان  به گزارش 
فرهنگ، آموزش و پرورش و علوم ارمنستان هیاتی از جمهوری اسلامی 
ایران به ریاست حجت الاسلام والمسلمین محمدمهدی ایمانی پور  به 
ارمنستان،  مدارس  در  فارسی  زبان  آموزش  روند  با  آشنایی  منظور 
ورزش  و  آموزش  فرهنگ  وزیر  معاون  مارتیروسیان  آرتور  همراه  به 
ارمنستان از مدرسه دولتی ۳۵ ارمنستان با حدود ۲ هزار دانش آموز 

به عنوان یکی از مدارس فعال در بخش فارسی آموزی دیدن کردند.
رئیس سازمان فرهنگ و ارتباطات اسلامی، دانش آموزان فارسی آموز 
زمینه  در  مشاهدات  و  گزارش  گفت:  و  دانست  فرهنگی  سفیران  را 
دانش آموزان فارسی آموز این مدرسه حاکی است که مردم ارمنستان با 
مردم ایران روابط دیرینه فرهنگی دارند و به عنوان دوست و برادر در 

کنار یکدیگر هستند.
حجت الاسلام ایمانی پور افزود: در زمینه تقویت آموزش زبان فارسی در 
ارمنستان تلاش می کنیم و از وزارت علوم و فرهنگ ارمنستان به دلیل 

ایجاد فضای مناسب آموزشی برای فارسی آموزان تقدیر کرد.
وی ابراز امیدواری کرد در پی فرصتی که برای فارسی آموزان ارمنستان 
ایجاد شده، در آینده شاهد توسعه روابط دو کشور و گسترش فرهنگ 

ارمنستان و ایران باشیم.
مارتیروسیان، معاون وزیر فرهنگ ارمنستان با تشکر از رئیس دستگاه 
دیپلماسی فرهنگی کشور به دلیل بازدید از مدرسه ۳۵ گفت: زبان 
فارسی از زبان های مورد علاقه مردم ارمنستان است و در وزارت علوم 
تلاش خواهیم کرد موانع موجود در زمینه فارسی آموزی برطرف شود 

و از هیچ تلاشی برای تقویت آموزش زبان فارسی فروگذار نمی کنیم.
مدیر مدرسه ۳۵ هم از حضور ایمانی پور و همراهان وی در این مدرسه 
ابراز خرسندی کرد و گفت: این دیدار به طور قطع موجب تقویت روابط 
و ایجاد شوق و انگیزه در دانش آموزان فارسی آموز ارمنستان به ویژه این 

مدرسه می شود.
وی با تشکر از جمهوری اسلامی ایران و سفارت و رایزنی فرهنگی ایران 
خاطرنشان کرد:  فارسی،  زبان  آموزش  از  حمایت  برای  ارمنستان  در 
کلاس آموزش زبان فارسی به همت سفارت جمهوری اسلامی ایران 
تجهیز شده و کتاب های آموزشی امسال برای دانش آموزان به دست 

مدارس رسیده است.
مدیر مدرسه ۳۵ ابراز امیدواری کرد که در روند آموزش زبان فارسی 

در زمینه کمی و کیفی ارتقای چشمگیر ایجاد شود.
مدرسه ۳۵ در منطقه »اربونی« با یک هزار و ۵۰۰ دانش آموز، یکی از 
مدارس فعال ارمنستان در حوزه آموزش زبان فارسی است که ۳۵۰ 
زبان  به عنوان  را  فارسی  زبان  نهم  تا  پنجم  دانش آموز آن در مقاطع 

رسمی فرا می گیرند.
برنامه های  اجرای  با  ایمانی پور  حجت الاسلام  گزارش،  این  برپایه 
فرهنگی توسط دانش آموزان مورد استقبال قرار گرفت، سپس سرود 
ملی جمهوری اسلامی ایران و سرود ملی ارمنستان توسط دانش آموزان 

این مدرسه اجرا شد.
اجرای نمایش آثار سعدی به ویژه حکایت های گلستان سعدی توسط 

۲ نفر از دانش آموزان مدرسه ۳۵ از دیگر برنامه های این بازدید بود.
تومانیان یکی از نویسندگان ارمنستان نیز یکی از حکایت های گلستان 
سعدی را نمایش نامه خوانی کرد که به ویژه شعرخوانی او مورد توجه 

بازدیدکنندگان قرار گرفت.
پایدار ضروری است/ارمنستان همسایه ای  برقراری صلح  برای  تلاش 

نجیب و مورد احترام
 رییس سازمان فرهنگ و ارتباطات اسلامی با تبیین وضعیت فعلی 
برای  تلاش  گفت:  غزه،  اخیر  اتفاقات  ویژه  به   و  آسیا  غرب  منطقه 
برقراری صلح پایدار در منطقه با کمک کشورهای همسایه ضروری 

است.
به گزارش ایرنا از رایزنی فرهنگی جمهوری اسلامی ایران در ارمنستان، 
در ادامه سفر هیات بلندپایه فرهنگی کشورمان به ارمنستان، حجت 
الاسلام والمسلمین محمدمهدی ایمانی پور رییس سازمان فرهنگ و 
ارمنستان  وزیر خارجه  معاون  واهان کوستانیان  و  اسلامی  ارتباطات 
دیدار و درباره گسترش دیپلماسی فرهنگی میان دو کشور به گفت 

وگو پرداختند.
در این دیدار علاوه بر مباحث فرهنگی مشترک بین دو کشور، مسائل 

مهم بین المللی نیز بحث و بررسی شد.
حجت الاسلام والمسلمین ایمانی پور در این دیدار که مهدی سبحانی 
سفیر ایران در ارمنستان و محمد اسدی موحد رایزن فرهنگی ایران در 
ارمنستان هم حضور داشتند، با ارائه تحلیلی از وضعیت فعلی منطقه 
غرب آسیا و به  ویژه اتفاقات اخیر غزه، بر ضرورت تلاش برای برقراری 

صلح پایدار در منطقه با کمک کشورهای همسایه تأکید کرد.
رهبر  کلام  به  استناد  با  درادامه  فرهنگی  انقلاب  عالی  شورای  عضو 
معظم انقلاب، ارمنستان را همسایه ای نجیب و مورد احترام خواند و 
رویکرد شفاف ایران را در دفاع از تمامیت ارضی کشورها و تلاش ها 

برای برقراری صلح منطقه ای را تبیین کرد.
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معاون آب و خاک وزارت جهاد کشاورزی، تکمیل پروژه های آب و 
خاک بخش کشاورزی را نیازمند هزار همت اعتبار اعلام کرد و گفت: 
از محل کمک های  تومان  میلیارد  امسال تلاش می کنیم دو هزار 

مردمی تامین شود.
بخش  کمک های  از  استفاده  درخصوص  شهرکی  نیازی  صفدر   
خصوصی در اجرای پروژه های آب و خاک افزود: موضوع عملیات آب 
و خاک، ارتقای راندمان آبیاری و همین طور ارتقای حاصلخیزی خاک 

است که برای ما اهمیت ویژه ای دارد.
وی با بیان این که در بحث بهره وری آب، پروژه های متعددی در 
کشور در دست اجرا است، اظهارداشت: سامانه های آبیاری تحت فشار 
و سامانه های آبیاری نوین یکی از این پروژه ها است. همچنین مرمت 
قنوات، اجرای شبکه های آبیاری بخصوص شبکه سه و چهار، تجهیز و 
نوسازی اراضی، تسطیح اراضی، احداث و ترمیم آب بندان ها، پوششی 

کردن کانال های خاکی با بتن یا انتقال آب با لوله و اجرای سیستم های 
کم فشار در باغات سنتی مجموعه اقداماتی است که در حوزه زیرساخت اجرا 

می کنیم.
معاون آب و خاک وزارت جهاد کشاورزی تصریح کرد: کارهای خوبی تاکنون 
انجام شده و کارهایی نیز باقی مانده است، منابع تخصیص یافته توسط دولت 
هم در بودجه تعریف شده و مشخص است، سالانه سه تا چهار هزار میلیارد 
تومان به این بخش از سوی دولت اختصاص می یابد در صورتی که نیاز این 

بخش خیلی زیاد است.
نیازی یادآور شد: براساس برآوردهای انجام شده برای تکمیل پروژه های آب و 
خاک و اجرای زیرساخت ها، حدود هزار همت پول نیاز داریم که با تخصیص 
چهار تا پنج همت در سال، اجرای پروژه های ما ۲۰۰ سال طول می کشد.وی 
ادامه داد: منابع آبی ما اجازه نمی دهند که این میزان صبر کنیم، بنابراین تصمیم 
پروژه ها  برای تکمیل  از سرمایه سرمایه گذاران بخش خصوصی  گرفتیم که 
استفاده کنیم. مجموعه ای به اسم سرمایه گذار وارد سیستم زیرساخت کردیم. 
این سرمایه گذاران طی تعاملات یا قراردادی با صاحب زمین، اراضی کشاورزی 
را اجاره می کنند و به میزان اجاره، در آن زمین سرمایه گذاری می کنند و یا خود 

بهره برداران منابع می آورند تا پروژه ها اجرا شوند.
معاون آب و خاک وزارت جهاد کشاورزی درباره میزان اعتبارات جذب شده 
از مسیر سرمایه گذاران در سال گذشته افزود: ما میزان سرمایه گذاری بخش 
خصوصی در سال ۱۴۰۲ را حساب نکرده ایم زیرا منابع جذب نشده و تازه 

تخصیص داده شده است.
وی اظهارداشت: اما برای سال ۱۴۰۱ در آذربایجان شرقی در بحث آبیاری و 
زهکشی دو تا سه پروژه داشتیم که در ۲۱۰۰ هکتار اجرا شد و ۶۴ میلیارد 
تومان سرمایه گذاری انجام شد؛ در ایلام دو ایستگاه اجرا کردیم و ۵۰۰ میلیون 
با  ایستگاه پمپاژ  تومان سرمایه گذاری شد؛ در چهارمحال وبختیاری هشت 
تومان  میلیارد  با سرمایه گذاری ۵۳  هکتار  زیر کشت ۱۶۶۰  اراضی  وسعت 
اجرایی شد؛ در کردستان در حوزه تامین و انتقال آب ۲۱ پروژه با ۹ میلیارد 
تومان سرمایه گذاری، اجرا شد و در جاده بین مزارع این استان هم ۱.۵ میلیارد 

تومان سرمایه گذاری شد.
را ۱۲۷  در ۱۴۰۱  بخش خصوصی  توسط  سرمایه گذاری  کل حجم  نیازی 

میلیارد تومان اعلام کرد و گفت: این سرمایه گذاری ها در حوزه شبکه، ایستگاه 
پمپاژ و تامین و انتقال آب اجرایی شد.

وی اضافه کرد: در سامانه آبیاری تحت فشار که استقبال خوبی توسط بهره بردار 
انجام می شود، ۴۳۸ پروژه اجرا کردیم. ۲۱ هزار و ۲۶۴ هکتار به کمک خودیاری 
مردم بوده است و یکهزار و ۱۸ میلیارد تومان سرمایه گذاری توسط مردم )علاوه 

بر خودیاری که برای اعتبارات دولتی باید بدهند( انجام شده است.
معاون آب و خاک وزارت جهاد کشاورزی با اشاره به نامگذاری امسال با عنوان 
»جهش تولید با مشارکت مردم« از سوی مقام معظم رهبری گفت: تلاش داریم 
در بخش آب و خاک از مشارکت مردم استفاده کنیم، از آنجایی که ۹۸ درصد 
بخش کشاورزی در اختیار مردم است، در حوزه آب و خاک هدف گذاری کردیم 
که بتوانیم پروژه های بیشتری را با کمک مردم اجرایی کرده و حداقل دو هزار 

میلیارد تومان سرمایه توسط بخش خصوصی تامین کنیم.
به گفته وی، سرمایه بخش خصوصی توسط مردم یا بعضا بنیادهایی مثل برکت 
تامین خواهد شد، در سال گذشته در حوزه قنوات از بنیاد برکت ۵۰ میلیارد 

تومان کمک گرفتیم و امسال هم با آنها برای تامین اعتبار تفاهم نامه داریم.
معاون وزیر جهاد کشاورزی اظهارداشت: نظر ما تامین ۲۰۰ میلیارد تومان 
اعتبار توسط بنیاد برکت بود اما آنها ۵۰ میلیارد تومان را پذیرفتند و قرار شد 
اگر بخواهند کل اعتبار مد نظر ما را تامین کنند، جلسات کارشناسی با آنها 

برگزار کنیم.
وی کمک های بنیاد برکت را بلاعوض اعلام کرد و افزود: بنیاد برکت پرداخت 
بخشی از هزینه پروژه مثلا ۲۰ درصد آن را تقبل می کند، بخش دیگری از آن 
توسط دولت تامین می شود و بقیه را کشاورز پرداخت می کند.نیازی گفت: 
بعضی از استان ها به ویژه استان های شرقی خیّر قنات پیدا کرده اند، خیّرهایی 
هستند که یک عددی را کمک می کنند تا قناتی برای روستا آباد شود. این 
مجموعه اقداماتی است که برای پروژه های خرد داخل مزرعه اجرایی می کنیم. 

در پروژه های خرد راحت تر بخش خصوصی جذب می شود.
وی درباره میزان کمک نهادها اضافه کرد: برای پروژه های خرد، نهادها پول های 
درشتی کمک نمی کنند اما امیدواریم از بنیاد برکت بتوانیم پولی بگیریم. بنیاد 
مستضعفان و جانبازان هم به مناطق محروم کمک می کند، ما با این دو مجموعه 

جلساتی داشتیم تا بتوانند به حوزه زیرساختی کشور کمک کنند.

 تکمیل پروژه  های آب و خاک
گزارش نیازمند ۱۰۰۰ همت اعتبار است

 عملیات اجرایی احداث مترو ایستگاه بازارک شهر رباط کریم روز سه شنبه 
با حضور مردم و مسئولان آغاز شد.

بازارک  مترو  ایستگاه  اجرایی  عملیات  آغاز  آئین  در  الهیاری  حمیدرضا   
از  یکی  کریم،  رباط  بازارک  مترو  ایستگاه  اجرایی  عملیات  آغاز  به  اشاره  با 
عنوان  مترو  احداث  را  کریم  رباط  شهرستان  شهروندان  مطالبات  مهمترین 
امروز محقق شد و  به حق  این خواسته  کرد و افزود: بسیار خرسندیم که 
مترو است  امتداد خط یک  که در  ایستگاه  این  از  برداری  بهره  با  انشاالله 
ضمن افزایش دسترسی شهروندان، کاهش ترافیک را شاهد خواهیم بود.

وی با بیان اینکه خوشبختانه بسیاری از پروژه های شهری در راستای خدمت 
را  مترو  ایستگاه  احداث  است،  انجام  مرحله  در  مردم  به  بیشتر  رسانی 
شاخص ترین پروژه شهرستان ذکر کرد و گفت: این طرح بعد از تملک اراضی 
و هماهنگی با شرکت مترو تهران و تایید نقشه ها توسط شهرداری رباط کریم 
اجرایی می شود و با توجه به اینکه تعداد قابل توجهی از همشهریان عزیزمان 
را  کارگر  روز  در  پروژه  این  ساخت  آغاز  هستند،  کارگر  شهرستان  این  در 

هدیه مدیریت شهری شهرداری رباط کریم به این شهروندان می دانیم.
با یادآوری اینکه مکان یابی این ایستگاه در  شهردار شهرستان رباط کریم 
زمان طراحی خط یک مترو تهران توسط شهرداری تهران تعیین شده تصریح 
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صاحب امتياز و مدير مسئول : عزيز الله نظري

زير نظر شوراي سر دبيري

ارتباط با مدير مسئول و سر دبير :  09126966214 - 09213966214

نشاني تحريريه : رباط کريم- داوديه - نبش بوستان  5- ساختمان ميلاد - طبقه 2 -واحد 3 تلفن : 56438444

نشانی دفتر : شهريار - خيابان وليعصر - پاساژ  حافظ - طبقه اول    تلفن : 65276367

نشانی امور استان ها : بهارستان - نسيم شهر -  خيابان صياد شيرازی - پلاک 39   تلفن : 56783532

سازمان آگهی ها : 09193302751 -  56763626    چاپخانه گل آذين    توزيع  :  56771992

رئیس هیات عامل سازمان توسعه و نوسازی معادن و صنایع معدنی ایران )ایمیدرو( راهبری 
و هدایت سرمایه گذاری شرکت های بزرگ بخش معدن و صنایع معدنی را از اقدامات موثر 
برای توسعه بخش معدن و صنایع معدنی خواند و گفت: نتیجه سرمایه گذاری ها تاکنون به 
با  نشست  در  نیا  موثقی  است.محمدرضا  منجر شده  پروژه  دلار  میلیارد   ۹.۴ از  بهره برداری 
نتیجه  بازرگانی، اظهار کرد:  امور  قائم مقام وزیر صنعت، معدن و تجارت در  مهدی فرحی، 
پروژه و طرح  از ۹.۴ میلیارد دلار  بهره برداری  به  تاکنون  ایمیدرو،  راهبری  و  سرمایه گذاری 
منجر شده است.معاون وزیر صمت گفت: در حال حاضر پروژه های بزرگ افتتاح شده و آماده 
افتتاح در حوزه های فولاد، مس، طلا، سرب و روی، زغال و... حاکی از اقدامات کلیدی ایمیدرو 

است که در این زمینه تامین زیرساخت ها نیز مورد توجه این سازمان قرار گرفته است.وی 
نقاط  فراگیری در  اشتغال زایی  پروژه ای معدن و صنایع معدنی  از  بهره برداری  اینکه  بیان  با 
مختلف کشور داشته است، عنوان کرد: ایمیدرو همواره بسترسازی و حمایت از شرکت ها برای 
توسعه معدن و صنایع معدنی را اولویت قرار داده است تا برنامه ها در راستای جهش تولید 
پیش رود.موثقی نیا با بیان اینکه ایمیدرو پیشنهادات قابل اجرا در راستای جهش تولید به 
ارزش ۱۱۰ هزار میلیارد تومان ارایه کرده است، اظهار داشت: به منظور دستیابی به اهداف 
جهشی، میزان نیازهای ارزشی این حوزه برآورد شده است که نیاز ارزی کل تولید و طرح های 

پیشران را شامل می شود.

بهره برداری از ۹.۴ میلیارد دلار پروژه معدنی با سرمایه گذاری شرکت های بزرگ گزارش

ساخت  ایستگاه  مترو  بازارک  رباط کریم  کلید  خورد

به  وعده  و  پروژه  این  اجرای  به  مردم  نیاز  طرفی  از  و  توافق  اساس  بر  کریم  رباط  کرد: شهرداری 
شهروندان این مطالبه مردمی را امروز محقق کرد.

اللهیاری گفت: این سکو به طول 14۵ متر و به عرض ۷ متر در هر دو طرف خط ریلی در زیربنای 2۷00 
و دوربرگردان مسیر  تاکسی  ایستگاه  آسانسور،  به سکو،  و همچنین مسیر دسترسی  احداث  متری 
ایستگاه توسط شهرداری رباط کریم پیگیری و اجرا خواهد شد و سایر اقدامات فنی و الکترونیکی نیز 

توسط شرکت مترو تهران صورت خواهد گرفت.
بنابر این گزارش آیین کلنگ زنی احداث سکوی ایستگاه مترو بازارک در شهرستان رباط کریم با حضور 
مردم و خانواده معظم شهدا، حجت الاسلام حسن ترابی امام جمعه، امید احمدی فرماندار شهرستان، 
رباط کریم،  شهرستان های  مردم  منتخب  نماینده  قشقاوی  حسن  تهران،  مترو  اجرایی  مدیر  فخری 
بهارستان و پرند در مجلس شورای اسلامی، رئیس و اعضای شورای اسلامی و سایر مدیران شهرستان 

رباط کریم به زمین زده شد.
شهرستان رباط کریم در جنوب غربی استان تهران با جعیت ۵۵0 هزار نفر و دارای سه شهر رباط کریم، 

نصیرشهر و پرند قرار دارد.
دکتر اله یاری و همکارانشان برای احداث ایستگاه مترو آستین همت را بالا زدند/ ایستگاه مترو 

حکیم آباد بایستی از اعتبارات مصوب سفر رئیس جمهور ساخته شود
به گزارش اتفاق روز، حجت الاسلام والمسلمین ترابی امام جمعه شهرستان رباط کریم: امروز به حمدالله 
احداث  کلنگ زنی  رباط کریم، شاهد  عمرانی شهر  پروژه های  از  بهره برداری ها  و  کلنگ زنی ها  ادامه  در 

پروژه ایستگاه مترو هستیم که از مصوبات سفر ریاست جمهوری بود.
وی افزود: برای احداث این ایستگاه دکتر اله یاری و همکارانشان آستین همت بالا زدند و کار بزرگی 
انجام دادند تا امروز این مهم عملیاتی شود و قطعا با همتی که در شهردار و تیم عمرانی وجود دارد، این 

ایستگاه در اسرع وقت به بهره برداری خواهد رسید.
امام جمعه رباط کریم خاطر نشان کرد: امیدواریم با پیگیری نماینده منتخب مردم در مجلس و فرماندار 
شهرستان، ایستگاه مترو حکیم آباد توسط دولت از محل اعتبارات مصوب سفر رئیس جمهور ساخته شود 

که این مطالبه مهم مردم است.
که  است  جهادی  واقعی  معنای  به  مدیری  اله یاری  دکتر  داشت:  بیان  ترابی  والمسلمین  حجت الاسلام 
توانسته رضایت مردم را جلب کند و از حمایت های اعضای شورای اسلامی، فرماندار و ریاست دادگستری 

از برنامه ها و اقدامات شهرداری در راستای توسعه و عمران شهر تشکر می کنم.
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